
Škole i proizvođači pokazali 
kako se može uživati u jeseni
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UDRUGA S.O.S. VIROVITICA 
GOTOVO DVA DESETLJEĆA 
ŽRTVAMA KAZNENIH 
DJELA PRUŽA SAVJET I 
PODRŠKU 

U najtežim 
slučajevima žrtve 
ne moraju gledati 
nasilnika u oči, mogu 
svjedočiti i videom u 
sudnici str. 4

str. 12

SEDMA “JESEN U GRADU“ IZMAMILA VIROVITIČANE NA ŠETNICU 

OBITELJ ANTAL IZ PODGORJA
MEĐU RIJETKIMA U 
HRVATSKOJ UZGAJA PASMINU 
OVACA CLUN FOREST 

Simpatične ovce lako 
su prilagodljive, duže 
žive i pravi su izazov za 
uzgajivače str. 12

OBILJEŽEN 
MEĐUNARODNI DAN 
BIJELOG ŠTAPA
Zajedno trebamo 
raditi na tome da 
postanemo 
ravnopravni članovi 
društva str. 2

OPĆINA LUKAČ 
PROSLAVILA SVOJ DAN  
Načelnik Bukvić: 
Naša djeca trebaju 
imati jednake 
uvjete kao i 
djeca u velikim 
gradovima str. 8

MIRJANA BILOVIĆ IZ 
REZOVCA NA OBITELJSKOM 
IMANJU UZGAJA SVINJE 
Kolinje će kod kuće 
uzgajivači moći obaviti 
samo ako životinje 
prije toga pregleda 
veterinar str. 10

SPORT
RUKOMET - HOĆE LI SPLIT 
2010. PASTI U 
LAVLJEM BRLOGU

Tko će pomoći 
Tamari Hudoletnjak u 
pohodu na bodove

str. 16
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OBILJEŽEN MEĐUNARODNI DAN BIJELOG ŠTAPA
Zajedno trebamo raditi na tome da postanemo 
ravnopravni članovi društva 
Udruga slijepih i slabovidnih 
osoba Virovitičko-podravske 
županije druženjem i eduka-
tivnim predavanjem obilježila je 
Međunarodni dan bijelog štapa, 
koji se u svijetu obilježava 15. li-
stopada s ciljem podizanja svijes-
ti građana o specifičnim potre-
bama slijepih i slabovidnih.
Članove Udruge pozdravio je 
dopredsjednik Nikola Ristić 
koji je naglasio kako je bitno 
da se ovaj dan, ali i slični dani, 
obilježavaju.
- Na ovaj način javnosti ukazu-
jemo na to kako je biti slijepa 
osoba, kako funkcioniraju i koji 
su to problemi koji muče sli-
jepe i slabovidne osobe. I na 
kraju, ukazujemo na to kako 
svi skupa možemo pomoći da 
postanemo ravnopravni članovi 
ovog društva, što jako želimo biti 
– zaključio je N. Ristić te riječ 
predao tajnici Udruge Elizabeti 
Grigić koja se osvrnula na rad 
žena Udruge.

Ena Aragović

ŠKOLE NAŠE 
ŽUPANIJE U 
PRVOM 
CIRKULAR-
NOM ŠTRAJKU U 
HRVATSKOJ

Štrajkalo 
gotovo 
90 posto 
učitelja i 
nastavnika

Prošlotjedni štrajk Sindikata 
hrvatskih učitelja obilježio 
je Hrvatsku. Nakon što je 
propao postupak mirenja 
Nezavisnog sindikata zapos-
lenih u srednjim školama te 
Sindikata hrvatskih učitelja 
i Vlade koja je odbila zahtjev 
za 6-postotnim povećanjem 
koeficijenata složenosti 
poslova u sustavu odgoja 
i obrazovanja, odlučeno je 
krenuti u štrajk. Veliki štrajk 
nastavnog i nenastavnog 
osoblja održan je u četvrtak, 
pa tako nastavu nisu imale 
sve osnovne i srednje škole. 
Štrajkalo se i u našoj županiji, 
gdje su nastavu bojkoti-
rali učitelji svih osnovnih i 
srednjih škola na području 
županije osim katoličkih 
škola i Centra za odgoj, 
obrazovanje i rehabilitaciju 
Virovitica koji su imali re-
dovnu nastavu te Produženi 
boravak. 
Nakon petka i neuspjelih 
pregovora sa Sindikatima, 
uslijedio je cirkularni štrajk u 
kojemu su u štrajku svaki dan 
druge županije u Hrvatskoj. 
U ponedjeljak je tako u 
štrajku bila i naša županija, 
a nastavu su imale samo 
katoličke škole. 
Prema riječima Martine 
Tepeš, koordinatorice 
Sindikata hrvatskih 
učitelja za Virovitičko-
podravsku županiju, koji 
na županijskom području 
okuplja više od 500 članova, 
dosadašnji štrajk opisuje kao 
uspješan.
– U nekim školama odaziv 
je bio 100, a u većini njih 90 
posto, čime smo zadovoljni i 
najavljujemo da ćemo se za 
svoja prava boriti do ispun-
jenja zahtjeva. Drago nam je 
da u ovoj važnoj borbi imamo 
podršku i roditelja i djece, što 
nam jako puno znači – izjavi-
la je sindikalistica M. Tepeš.

E. A., L. M. H., M. Lo 

Virovitičanina Vjekoslava Jemića 
mnogi poznaju kao vrijednog tele-
fonistu na porti zgrade Virovitičko-
podravske županije (Državne uprave), 
s radnog mjesta na kojem je proveo 
punih dvadeset godina. No oni koji 
su u posljednjih pet godina kupili 
ili renovirali kuću i stan i trebala su 
im PVC vrata, prozori, rolete ili ko-
marnici, odgovornog i pristupačnog 
Vjekoslava prepoznat će kao vlasnika 
tvrtke Vjeko-promet d.o.o., koju je 
2014. godine osnovao sa suprugom 
Željkom i u kojoj danas radi desetak 
ljudi. Priča o uspješnoj tvrtki koja de-
vedeset posto materijala uvozi i zatim 
veleprodajom plasira na tržište te radi 
po cijeloj Hrvatskoj dodatno dobiva na 
težini kad se spomene činjenica da je 
njen vlasnik Vjekoslav u potpunosti – 
slijep. 

IZGUBIO VID U MLADOSTI 
- Ne vidim ništa. Vid sam gubio 
postupno u djetinjstvu, a razlog je vi-
soki očni tlak, glaukom. Do petog raz-
reda osnovne škole sve sam radio nor-
malno – igrao nogomet, pisao, čitao. 
No tada je bolest napredovala. Prošao 
sam nekoliko operacija kojima su mi 
liječnici pokušali spasiti  vid. Prvo sam 
uspio doživjeti neki osjet svjetlosti, 
ali kroz par godina i on se izgubio – o 
sljepoći zbog koje je, kaže, u mladosti 
sve morao ponovo učiti za život, priča 

nam Vjekoslav. 
Nakon osnovne škole, završio je četiri 
godine u Centru za odgoj i obrazovanje 
„Vinko Bek“ u Zagrebu. 
- Još nisam ni završio školu, a već sam 
počeo raditi kao telefonist u Državnoj 
upravi. Tu sam radio dvadesetak go-
dina. Budući da sam oduvijek navikao 

raditi, poželio sam krenuti u nešto 
svoje, nešto naše – objašnjava san 
o vlastitoj tvrtki, koji se pretvorio u 
uspješnu stvarnost. 
- Hvala Bogu, posla ima. Imamo 
klijente iz cijele Hrvatske. Imamo 
montažere koji putuju, kombi nam je 
skoro svakih dva-tri dana u Zagrebu 

na dostavama i montažama. Uz vele-
prodaju PVC stolarije, bavimo se i sa-
mom izradom prozora, vrata, komarni-
ka,  rolokomarnika, sami izrađujemo 
klupčice, rolete, sve – objašnjava nam 
poduzetnik Vjekoslav u izdvojenom 
pogonu u Čemernici. Dok radnici 
mjere vrata i režu klupčice, Vjekoslavu 
mobitel ne prestaje zvoniti. Supruga 
Željka, njegova desna ruka, zadužena 
je za papirologiju, pisane narudžbe i 
pitanja oko carine, koja su, budući da 
su samo lani imali 190 uvoza, gotovo 
uvijek aktualna. Vjekoslav je pak glav-
na logistika. On dogovara materijale, 
dimenzije, poslove, montažu.  

PAMTI BROJKE, NARUDŽBE, 
KUPCE

- Srećom, lako pamtim imena i po-
datke pa zapamtim i kupca kojeg sam 
imao prije dvije, tri godine. Ljudi mi 
se javljaju i po nekim preporukama, 
kojih se uvijek sjetim – govori nam 
Vjekoslav, a zatim se obraća djelatniku 
kojemu kaže kako mora pronaći „Sala-
mander“ vrata za jednog naručitelja, s 
„nadsvjetlom od 40 centimetara“. 
Dobro uvježbano pamćenje ovom 

VJEKOSLAV JEMIĆ VODI TVRTKU S DESETAK ZAPOSLENIH I DANAS RADE PO CIJELOJ HRVATSKOJ

Ništa mi nije teško, kad treba, dečkima
pomognem istovariti kamion pun stolarije

• Priča o uspješnoj tvrtki koja devedeset posto materijala uvozi i zatim 
veleprodajom plasira na tržište te radi po cijeloj Hrvatskoj dobiva na težini 

kad se spomene činjenica da je njen vlasnik Vjekoslav u potpunosti slijep. 

Marija Lovrenc

Vjekoslav i supruga Željka osnovali su tvrtku Vjeko-promet d.o.o.

Šetnjom kroz grad članovi Udruge obilježili Međunarodni dan bijelog štapa
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NIKOLA RISTIĆ USPJEŠNO KORISTI SUVREMENU 
TEHNOLOGIJU U SVAKODNEVNOM POSLU

Bavi se titlovima, obrađuje 
podatke i surađuje s 
marketinškim agencijama 

AKTUALNO I 3

• Na ovaj način javnosti ukazujemo na to kako je biti slijepa 
osoba, kako funkcioniraju i koji su to problemi koji muče slijepe 
i slabovidne osobe. I na kraju, ukazujemo na to kako svi skupa 

možemo pomoći da postanemo ravnopravni članovi ovog društva, 
što jako želimo biti – zaključio je N. Ristić. Nikola Ristić je 38-godišnjak iz 

Orahovice, iznimno inteligentan 
i sposoban čovjek koji se našao u 
neizrecivom životnom problemu: 
zbog bolesti ostao je bez vida. 
- S nešto više od dvije godine dijag-
nosticirana mi je retinopatija pig-
mentoza. To je progresivna bolest 
u kojoj je neizbježan gubitak vida. 
Postoji više verzija ove bolesti i 
svatko od pacijenata bi gubitak 
vida vjerojatno opisao na drugačiji 
način. Tek nedavnim genetskim 
testiranjem krvi   otkriveno je koji 
su geni točno uzrok ovoj bolesti. 
Nažalost, danas ne postoji tretman, 
osim genetske terapije u SAD-u. 
Dovoljno je reći da jedna injekcija 
genetske terapije košta 850 dolara, 
a da pritom nitko ne daje konk-
retne garancije – priča nam Nikola 
koji kaže kako je u bolesti poput 
ove nesigurno sve osim krajnjeg 
ishoda – gubitka vida. Do prije par 
godina jasnije je raspoznavao osobe 
i oblike, a danas su to obrisi koje, u 
slučaju ljudi, prepoznaje po glasu. 

ŽIVOTNE PRILAGODBE 
- Navikneš se na to da ove godine ne 
vidiš čitati s televizora s tri metra, 
a za nekoliko godina ne vidiš više 
ni slovo s istog televizora. Shvatiš 
da si nekada uspješno mogao ig-
rati odbojku, a danas više loptu ne 
vidiš. Doista je ponekad teško se 
pomiriti s konstantnim izmjenama 
koje se događaju – iskreno poručuje 
Nikola, koji kaže da unatoč tome 
što vid polako nestaje, svatko želi 
da i takav, opskuran kakav je, traje 
što duže. Frustrirajuće je, ističe, što 
obične stvari koje su do jučer bile 

svakodnevnica, sada postaju nešto 
o čemu se može samo sanjati. - 
Sjećam se kao da je jučer bilo, 
kada sam zadnji put samostalno 
vozio bicikl. To su situacije koje 

vas iznimno rastuže i učine izn-
imno ljutim, a zapravo se nemate 
na koga ljutiti – priznaje Nikola 
poručivši kako se čovjek jednos-
tavno mora pomiriti sa svojim hen-
dikepom. 
- U tom slučaju, smatram, postoji 
nekoliko smjerova:  apsolutno ludilo 
ili kakva god pomirba sa situacijom. 
Zna ponekad biti iznimno teško, 
ali većinu vremena i ne razmišljam 
više o nekim situacijama – kaže naš 
sugovornik. U Orahovici svi znaju 
Nikolu kao izvrsnog poznavatelja 
modernih tehnologija, a on sam 
kaže kako ona u njegovom životu 
ima ključnu ulogu. Samozaposlen je 
i ima tvrtku TITLOVI d.o.o., agen-
ciju za promidžbu, reklamu i pro-
pagandu pa se svakodnevno oslanja 
na tehnologiju. Uz same titlove, 
tehnologija mu je važna i u drugim 
segmentima posla. 

MOBITEL KAO 
SURADNIK 

- Danas većina mojih uređaja ne 
prestaje pričati. Točnije, život bi 
bio puno mračniji bez mog tele-
fona (tableta i računala) koji mi je 
najmanje telefon, a najviše osobno 
pomagalo. U situaciji kada čovjek 
ne vidi ili jako slabo vidi, tehnologi-
ja je odličan pomagač. Čitanje in-

ternetskih stranica, provjeravanje 
i odgovaranje mailova, uređivanje 
dokumenata, surfanje društvenim 
mrežama, sve to mogu na današnjim 
uređajima s čitačem ekrana – kaže 
Nikola.  Tijekom studija inten-
zivno je učio o internetskim teh-
nologijama te samostalno razvio 
i  pokrenuo projekt koji je postao 
iznimno popularan. 
- To je od mene zahtijevalo izniman 
angažman prema marketinškim 
agencijama u Hrvatskoj i regiji, 
vezan uz  prodaju oglasnog pros-
tora. Trenutno se bavim procesir-
anjem velike količine podataka u 
raznim formatima koji nam dolaze 
iz raznih izvora (mailovi, ftp serveri, 
web stranice) te ih kategoriziramo i 
obrađujemo. U ovom dijelu posla 
jako mi je pomoglo moje znanje pro-
gramiranja i tehnologija općenito – 
objašnjava Nikola koji je, budući da 
je samozaposlen, odgovoran za niz 
poslova i obaveza. Bavi se i finan-
cijama, ugovaranjem i održavanjem 
sastanaka, pisanjem ponuda, sla-
njem faktura… 
- Imam donekle punu slobodu da 
si organiziram dan, no i uz tu slo-
bodu, najčešće uzmem neku temu i 
istražujem ju.  Čitam tekstove, knji-
ge, gledam filmove na Youtubeu – o 
prednostima života u 21. stoljeću 
priča Nikola. Unatoč tome, jedan 
problem još uvijek nije do kraja 
riješen, a to je pitanje kretanja. 
- Mislim da je to meni, kao i većini 
slijepih/slabovidnih osoba, ogro-
man problem. Kako mi je jedan 
prijatelj bio rekao - ‘ja bih se ubio 
da sam u zatvoru zvanom sljepoća’. 
Pretjerana, ali, nažalost, iskrena 
reakcija koja dovoljno pokazuje 
percepciju sljepoće – otvoreno 
kaže Nikola. Danas je i dopredsjed-
nik Udruge slijepih Virovitičko-
podravske županije.  
- Prošle sam godine izabran za do-
predsjednika Udruge slijepih VPŽ 
i taj mi izbor puno znači te sam 
zahvalan kolegicama i kolegama iz 
Udruge koji su imali povjerenja u 
moj budući rad. Njihova podrška 
mi je značajna i u svakodnevnom 
životu. Nažalost, baš zbog prob-
lema mobilnosti više sam podrška 
preko telefona i maila. S pojedin-
cima koji su mi fizički bliži povre-
meno se družim. Nadam se da će u 
budućnosti Udruga bolje i više ra-
diti – zaključuje Nikola Ristić.

V. Grgurić

OBILJEŽEN MEĐUNARODNI DAN BIJELOG ŠTAPA
Zajedno trebamo raditi na tome da postanemo 
ravnopravni članovi društva 

uspješnom poduzetniku pomaže snaći 
se u moru podataka o dimenzijama 
prozora ili vrata, vrstama materijala 
i premazima, detaljima narudžbe. 
S lakoćom izračunava cijene i daje 
preporuke o vrstama materijala. Naš 
sugovornik kaže kako mu je supruga 
u poslu neizreciva pomoć. On sam u 
prosjeku je, poručuje nam, oko deset 
sati dnevno za telefonom, u pregovo-
rima, narudžbama, dogovorima. 
- Meni ništa nije teško. Unatoč tome 
što ništa ne vidim, smatram da mogu 
svašta raditi. Čovjek treba biti uporan 
i tada nema nikakvih prepreka. Ja, re-
cimo, dečkima odem pomoći istovariti 
kamion sa stolarijom, kao i utovariti 

stvari u kombije kad treba. Nije to 
uopće problem – poručuje vrijed-
ni Vjekoslav. 

SLIJEDE TREND
Tvrtki poput njegove na našem, 
županijskom području ima de-
setak, a kako bi bili konkurentni na 
tržištu, moraju se educirati, putovati, 
istraživati nove materijale i trendove. 
– Inače, svim našim kupcima kažem 
kako imamo robu za svačiji džep. Netko 
si može priuštiti turski Bauwin, a netko 
Salamander ili Aluplast. Od kvalitetni-
jih proizvoda, imamo njemački Sala-
mander, 5 komora, 2 stakla i 2 brtve 
te njemački Salamander, 6 komora, 3 

stakla i 3 brtve. U posljednje vrijeme 
puno nas traže antracit boju okvira, što 
je pravi trend. Sad uvodimo Aluplast 
u posao, koji ćemo imati od sljedećeg 
tjedna, kao i najnovije staklene klizne 
stijene za terase, koje će se uskoro 
naći u našoj ponudi. Kupcima ćemo 
ponuditi i staklena vrata s LED rasv-
jetom  – poručuje Vjekoslav koji kaže 
kako je jako zadovoljan svim svojim 
radnicima. Dobar poslodavac mora 
znati nagraditi radnike, ističe, za nji-
hov posao i za trud koji ulažu u izradu 
i montažu prozora, vrata, klupčica 
sve od Slavonije do Jadrana. Posebno 
hvala ide supruzi, kaže nam, njego-
voj vrijednoj partnerici, zbog ogromne 
podrške, razumijevanja i poštovanja. 
Odlike su to koje su kao supružnici i 
roditelji dvoje djece prenijeli i u profe-
sionalnu sferu. - Pomažemo si na pos-
lu razgovarajući, razmišljajući o novim 
stvarima, sugerirajući jedno drugom 
kako obaviti određeni posao. Danas je, 
čini mi se, papirologije više nego ikad, 
unatoč svim prednostima nove teh-
nologije koja nam je na raspolaganju 
– ističe Željka u izdvojenom pogonu 
u Čemernici iz kojeg će PCV prozori i 
vrata otići po cijeloj Hrvatskoj.  

VJEKOSLAV JEMIĆ VODI TVRTKU S DESETAK ZAPOSLENIH I DANAS RADE PO CIJELOJ HRVATSKOJ

Ništa mi nije teško, kad treba, dečkima
pomognem istovariti kamion pun stolarije

Za mobitelom i do deset sati dnevno

TEHNOLOGIJA U 
SLUŽBI SLIJEPIH I 

SLABOVIDNIH 
 - Mi žene dosta smo zastu-
pljene u Skupštini i Izvršnom 
odboru. Radimo, sudjelujemo 
na druženjima, susretima 
Slavonije i Baranje, povodom 
Majčinog dana. Žene rade ko-
liko mogu u sportu, u pikadu 
smo u većini. Planiramo i dalje 
raditi, iako bih voljela da nas 
je više. Sretni smo što imamo 
naše dvije zaposlene preko pro-
jekta „Zaželi“ koje nam puno 
pomažu i našu Andreju koja je 
već sedmu godinu s nama, što 
nam puno znači. Tu smo i radi-
mo – s osmijehom na licu rekla 
je E. Grigić.
Nakon pozdravnih riječi, Nikola 
Ristić, inače diplomirani profe-
sor matematike i fizike, održao 
je edukativno predavanje na 

temu kako se slijepe i slabo-
vidne osobe služe internetom, 
odnosno modernom tehnologi-
jom. Kao netko tko je desetak 
godina samozaposlena osoba i 
vlasnik tvrtke, objasnio je kako 
ne može niti jedan dan zamis-
liti bez moderne tehnologije.
- Kada su se tek pojavili pa-
metni telefoni, pomislio sam 
kako nema šanse da mi to ko-
ristimo. Sva sreća, na svijetu 
postoje pametni ljudi koji su 
jako dugo razmišljali o tome 
kako bi slijepe i slabovidne os-
obe mogle koristiti tu tehnolog-
iju. I tako danas mi možemo 
uspješno surfati internetom, 
čitati mailove, sudjelovati na 
društvenim mrežama, pa čak i 
fotografirati zahvaljujući glas-
ovnim opcijama mobitela – ob-
jasnio je N. Ristić te se dotakn-
uo i teme koja je vječni problem 

prilikom kupovanja mobitela, 
tableta ili laptopa, pogotovo za 
nekoga s posebnim potrebama 
– financija.
- Cijena jednog Apple uređaja 
viša je od jedne prosječne 
hrvatske plaće. Što se tiče nekih 
uređaja, ne pričamo o tisućama, 
već o desecima tisuća kuna. To 
je sve jako skupa tehnologija, ali 
također i tehnologija bez koje 
mi ne možemo. Mislim da mi 
kao slijepi i slabovidni nemamo 
priliku   dokazati se u nečemu 
što možemo, a trebali bismo ju 
dobiti  – zaključio je te time ot-
vorio raspravu koja se dotakla i 
važnosti nošenja bijelog štapa u 
javnosti i samostalnog kretanja 
po gradu.
Nakon druženja u prostorijama 
Udruge, članovi su se uputili u 
šetnju gradom kako bi ukazali 
na svoj dan. 

Vjeko s lakoćom izračunava cijene i daje preporuke o vrstama materijala

• Danas većina mojih uređaja ne prestaje pričati. Točnije, 
život bi bio puno mračniji bez mog telefona (tableta i 
računala) koji mi je najmanje telefon, a najviše osobno 
pomagalo. U situaciji kada čovjek ne vidi ili jako slabo 
vidi, tehnologija je odličan pomagač – kaže Nikola. 

Nikola kaže kako je u bolesti poput 
ove nesigurno sve osim krajnjeg 

ishoda – gubitka vida
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Udruga S.O.S Virovitica, uz 
niz drugih aktivnosti, tiha je 
i stručna pomoć svim onima 
koji proživljavaju najteže dane 
svog života – svim žrtvama 
kaznenih djela i svim žrtvama 
obiteljskog nasilja koje se 
procesuiraju na Prekršajnom 
sudu. Neovisno radi li se o 
muškarcu ili ženi – pomoć 
daju svakoj punoljetnoj osobi.  

POMAŽU I ŽRTVI I 
OBITELJI 

- Već 20 godina pomažemo 
žrtvama koje nam se obrate, 
neovisno o kojem se ka-

znenom djelu radi – o prijet-
nji, kleveti, silovanju, teškim 
tjelesnim ozljedama, pokušaju 
ubojstva ili samom ubojstvu, 
pa čak i o prometnoj nesreći sa 
smrtnim posljedicama koje se 
procesuira kao kazneno djelo. 
U tim slučajevima nastojimo 
pružati podršku žrtvi koja 
je teško nastradala te imala 
teške psihofizičke ozljede, ali 
i članovima obitelji žrtve, 
koji žive s njom – pojašnjava 
Snježana Paripović Gut, 
voditeljica hvalevrijednog pro-
jekta „Mreža podrške i suradn-
je za žrtve i svjedoke kaznenih 
djela“.  

Sam kazneni postupak dugačak 
je proces koji zna trajati i po 
nekoliko godina. Žrtva tada 
prolazi kroz razne emociona-
lne faze, stoga joj je ponekad 
potrebna odgovarajuća psiho-
loška pomoć. 
- Udruga pruža nekoliko vrsta 
usluga. Uz savjete vezane 
za kaznene postupke, žrtve 
mogu, ukoliko im je potrebno, 
dobiti i emocionalnu podršku 
stručnog psihologa koji će kroz 
individualne susrete pokušati 
pomoći. Uslijed teških sudskih 
parnica, žrtva se mora nositi s 
težinom djela koje je nad njom 
počinjeno, svim tegobama i 
crnim mislima koje ponekad 
potpuno izmore osobu. Up-
ravo zato nastojimo djelo-
vati i na tom području – ističe 
Snježana. 

DETALJNO KROZ 
MUKOTRPAN PROCES  

U Udruzi žrtva također može 
potražiti  praktične i tehničke 
informacije vezane za same 
sudske procese, odnosno infor-
macije o sudskim postupcima. 
Zaposlenice Udruge upoznat 
će žrtvu s fiktivnim izgledom 
sudnice, kako to izgleda, gdje 
tko sjedi, tko smije postavljati 
pitanja te na koji način ih smije 
postavljati, što može i smije pi-
tati. - Važno je osobu upoznati 
s time što rade sudac, državni 
odvjetnik, okrivljenik, a što 
radi njegov odvjetnik, kako se 
prilikom dolaska u sudnicu ne 
bi šokirala i povukla u sebe – 
pojašnjava Snježana koja je 
svoj život posvetila pružanju 
pomoći žrtvama.  
Prije samog sudskog procesa, 
važno je znati koja prava pri-
padaju žrtvi. S obzirom da se 
osoba mora nositi s težinom 

nedjela koje je načinjeno nad 
njom, rijetko tko će se sam 
informirati o pravima. Baš 
tada, u najtežim trenutcima 
svog života, žrtve se obraćaju 
Udruzi S.O.S. Virovitica. 
- Upoznajemo žrtvu sa svim 
pravima koja njoj po za-
konu pripadaju. Kao primjer 
istaknula bih pravo na 
svjedočenje putem audio-vid-
eo uređaja, koje se odobrava 
u slučaju kaznenog djela silo-
vanja ili teških kaznenih djela 

gdje je žrtva u velikom strahu. 
Mnoge žrtve ne znaju da imaju 
to pravo – ističe voditeljica 
projekta te pojašnjava kako 
većina misli da moraju biti 
fizički prisutni u sudnici, a to 
najčešće žrtvi stvara izrazitu 
nelagodu, osobito u maloj sud-
nici, gdje okrivljenik i žrtva 
sjede jedno pored drugoga. 
Kako bi otklonile ili barem 
umanjile strah, zaposlenice 
Udruge nude i usluge pratnje 
na sud. Ukoliko žrtva to želi, 
zaposlenice mogu sa žrtvom 
ići na sud u svojstvu osobe 
od povjerenja. Dopušteno im 
je biti sa žrtvom u sudnici, no 
pritom ne smiju ništa govoriti, 
upletati se u sudski proces niti 
savjetovati žrtvi što da kaže. 
SVE POČINJE POZIVOM 

Posao zaposlenica Udruge 
započinje onoga trena  kada im 
se žrtva obrati. Pomoć mogu 
zatražiti na telefonski broj 033 
721 500, svakim radnim da-
nom od 8 do 16 sati. 
- Sve započinje jednim telefon-
skim pozivom. U prvom razgo-
voru sa žrtvom doznajemo što 
se dogodilo, o čemu se radi, 

utvrđujemo u kojoj su fazi te 
jesu li prijavili kazneno djelo. 
Slijedi zakazivanje individu-
alnog termina na koji žrtva 
dolazi kako bi se napravio plan 
za daljnje djelovanje – ističe 
Snježana. 
Kako bi zaposlenice Udruge 
mogle pomagati žrtvama, mo-
rale su se nebrojeno mnogo 
puta educirati. - Od 1. siječnja 
2018. godine, kada je ovaj 
projekt započeo s provedbom, 
prošlo je mnogo edukacija. To 
je prva stvar koju smo morali 
učiniti. Prošle smo tako jednu 
opću edukaciju na kojoj smo se 
upoznavale sa zakonima  i jed-
nu specijaliziranu u kojoj smo 
učile kako žrtvu pripremiti i 
uputiti u to što joj se sve može 
dogoditi. Također, na početku 
ove godine, opet smo imale 
jednu edukaciju jer se propisi 
svakodnevno mijenjaju i važno 
je držati korak s izmjenama 
u Kaznenom zakonu – rekla 
je voditeljica projekta te otk-
rila kako će Udruga u veljači 
sljedeće godine proslaviti 20. 
rođendan. 

• Uslijed teških sudskih parnica, žrtva se mora nositi s težinom 
djela koje je nad njom počinjeno, svim tegobama i crnim mislima 
koje ponekad potpuno izmore osobu. Upravo zato nastojimo 
djelovati i na tom području – ističe Snježana. 

UDRUGA S.O.S. VIROVITICA GOTOVO DVA DESETLJEĆA ŽRTVAMA 
KAZNENIH DJELA PRUŽA SAVJET I PODRŠKU 

U najtežim slučajevima žrtve ne 
moraju gledati nasilnika u oči, mogu 
svjedočiti i videom u sudnici

Udruga pruža nekoliko vrsta usluga, savjete vezane za kaznene postupke i emocionalnu 
podršku stručnog psihologa

Predstavnici Grada Virovitice na čelu s 
gradonačelnikom Ivicom Kirinom prošlog četvrtka 
ugostili su Luku Omana, predsjednika udruge 
„Prijatelji životinja“ i savjetnika ministra 
poljoprivrede za područje zaštite životinja 
te Dražena Majetića, direktora veterinarske 
prakse „Feliks“ i predstavnika virovitičkog 
Skloništa za životinje.
Na sastanku se govorilo o provođenju 
Zakona o zaštiti životinja i obvezama je-
dinica lokalne samouprave, poput obveznog 
provođenja mikročipiranja pasa, pri čemu je  
virovitičko Sklonište, zajedno s Gradom Virovit-
icom, naglašeno kao primjer dobre prakse kada se radi 
o zaštiti i zbrinjavanju napuštenih životinja.         

Lucija M. Hock 

Kao primjer istaknula 
bih pravo na svjedočenje 
putem audio - video 
uređaja, koje se odobra-
va u slučaju kaznenog 
djela silovanja ili teških 
kaznenih djela, gdje je 
žrtva u velikom strahu. 
Mnoge žrtve ne znaju da 
imaju to pravo – ističe 
voditeljica projekta. 

Anonimnost zajamčena 
Mnogo je onih koji se Udruzi obraćaju s povjerenjem, čak i 
prije negoli obavijeste policiju i prijave kazneno djelo. Razni 
su razlozi zašto to odmah ne učine: neki su u strahu ili ne žele 
otići na policiju jer misle da će se to ubrzo saznati.
 – Prednost rada naše Udruge je što pozivateljima jamčimo 
anonimnost, ne moraju nam reći svoje osobne podatke, već 
mogu samo ispričati o čemu se radi te tražiti pomoć. Mi im 
možemo dati emocionalnu pomoć, osnovne informacije o ci-
jelom procesu, o koracima koje su prošli i koji im slijede – re-
kla je voditeljica projekta. 

Snježana Paripović Gut, voditeljica hvalevrijednog projekta 
„Mreža podrške i suradnje za žrtve i svjedoke kaznenih djela“

PRIJATELJI ŽIVOTINJA U GRADSKOJ UPRAVI
Virovitica i njeno Sklonište primjer dobre prakse za druge gradove

 V. L.
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Šetnicu ispred Gimnazije Petra 
Preradovića u Virovitici prošle subote 
zauzele su bijele kute, plišanci te ba-
loni oblikovani u razne životinje i mo-
tive. Naime, na inicijativu dr. Ivana 
Andraševića te u suradnji s Gradom 
Viroviticom, Hrvatski liječnički zbor 
ponovno je organizirao radionicu 
„Bolnica za medvjediće“ čiji je cilj 
bio na zabavan i interaktivan način 
pomoći djeci da se upoznaju s radom 
liječnika te prevladaju strah od odlas-
ka njima.

PREVIJANJE I INJEKCIJA 
– Djeca dolaze kod nas sa svojim 
medvjedićima i govore nam kakve 
probleme imaju. Neki su bolesni, neki 
su nešto slomili, pa ih mi u suradnji 
s djecom liječimo, kako bismo odag-
nali strah od odlaska liječniku. Danas 
medvjedići i plišanci imaju puno rana 
pa se uglavnom bavimo zavijanjem, 
a one koje boli trbuh dobiju injekciju 
– s osmijehom na licu kaže dr. Ivan 
Andrašević koji je svoje najmlađe 
pacijente nagradio balonima u obliku 
krune, mača ili žirafe.
Osim dr. Ivana Andraševića, djeci koja 
su na radionicu došla u pratnji rodite-
lja i s najdražim plišancem u rukama, 

na raspolaganju su bili i studenti 
medicine zagrebačkog Medicinskog 
fakulteta.
Koordinatorica udruge European Med-
ical Students Association i studentskog 
projekta „Bolnica za medvjediće“ 
Kristina Paponja također je mladim 
Virovitičanima kroz igru pokazivala 
kako odlazak liječniku ne mora biti 
stresno i zastrašujuće iskustvo.
– Naša udruga u kontinuitetu djeluje 
preko 20 godina i u prosjeku imamo 
dvadesetak manifestacija godišnje na 
kojima sudjelujemo, odlazimo i u dru-
ge gradove širom Republike Hrvatske. 
Kroz ove radionice i igru, smijeh i in-
terakciju s nama, studentima i mladim 
liječnicima, djeca se oslobađaju straha 
od bijele kute i straha od odlaska 
liječniku – objasnila je K. Paponja.  

VIROVITICA I 5

E. Aragović

IZ MIKEŠKOG KUTA

Godnama i misecima najavljivani štrajk prosvjetara j’ evo došo 
i do našeg zavičaja. Ovog’ puta j’ ozbiljno zakiplo i može se kazt 
da učitelji imadu pravo jerbo ji se predugo zavlačlo dok se njeke 
druge kuljko-tuljko ‘’servisiralo’’ i namirivalo. Druga j’ stvar šta 
j’ ministrica ‘’smjehuljca’’ trebala dat’ ostavku prvog školskog 
dana jerbo s’ sramotno dugo kasnili udžbeniki pa ondak i tableti, 
a posebno j’ bila mučna i razočaravajuća situacja oko školaraca 
s posebnim potrebama i njijovim pomoćnikima u nastavi. Na 
kraju j’ došlo ovo nesretno nagrađivanje nastavnika i djelatnika 
dis’ najbolje prošli oni iz Slatne, nji’ sedmero učiteljca te dvojca 
muškaraca, Ivan Mikolić i Josip Strija, iz virovtičke Gimnazje 
a iz Orahovce i Pitomaće njiko nij’ zaslužjo priznanje u obliku 
novčane nagrade (?!) pa ispada da tam’ učitelji slabo rade?! Zat’ 

mi se čini da j’ stručna komisja koja djelatnike ocjenjuje prema 
njijovoj kvaliteti(čega?), zalaganju, inovacji i motivacji ozbiljno 
zabludla... Prošlog tidna sam piso ‘’Dnevnika’’ za Hrvatskog 
slova, osim ‘’Vijenca’’ Matice hrvatske, jedinog lista za kulturu u 
novinskom formatu u kojem kadkada nješt’ virovtičko opišem 
i rada pošaljem nek’ se i tam’ za nas čuje! Pa sam tak’, zbog 
poznatog izliva inspiracje, na veljku muku stavjo urednike obilno 
opisujuć razne događaje i doživljaje pa izmed ostalog i ovog; 
zlaćanim suncem ogrijana i jesenskim bojama orisana zablistala 
je nova virov’tička promenada izmed zgrade Gimnazije, koja 
je baš ove godne obilježla svoje stogodišnje naukovanje, i nove 
fontane, kakvu još posjeduju sam’ Barcelona i Zagreb! Na 
toj šetnici i novoj kulturnoj špici svakog prolaznika i putnika 
namjernika s’ dočekali neponovljivi sezonski užici našeg radišnog 

čov’ka. Sajam svakojaki’ jesenski’ plodova, razni’ igara i izložba 
majstorski’ rukotvorna i delic’ja te raznovrsne 
kreativne radijonce uz tradicionalne plesove ‘’KUD-a 
Virovitica’’, uvježbani’ koraka i okreta nasmiješeni’ i 
spretni’ virovitičkih mažoretkinja s umilnim 
zvucima Glazbene škole ‘’Jana Vlašimskoga’’. 
Usred grada frajle od slame i komuš’ne se rašir’le sa 
krinolinama i ambrelama od lišća. Po travi razbacana gnizda 
puna plodova i postavljeni od kuruzovi’ stabljika vigvami. Jedan 
žgoljavi, suhotravi baja u razderanim riflama na bali s’jena 
opijen mednom rak’jom svim’ ženskinjama veselo namigava 
dok miris pečenog kestenja zajedno sa domaćim medenjakima, 
medenim šap’cama i perecima te ostalim macifizlnima njikom’ 
nedaje mira...                                                                     Vaš Bera

Štrajk prosvjetara i žgoljavi baja

ZABAVNA I POUČNA „BOLNICA ZA MEDVJEDIĆE“ PRIVUKLA MNOŠTVO MALIŠANA 

Djeca su uz pomoć pravih liječnika previjala rane i oslobodila se straha od pregleda

• Djeca dolaze kod nas sa svojim medvjedićima i govore nam kakve probleme imaju. Neki su bolesni, neki su nešto slomili, pa ih mi u 
suradnji s djecom liječimo kako bismo odagnali strah od odlaska liječniku – s osmijehom na licu kaže dr. Ivan Andrašević.

Već dvanaestu godinu Gim-
nazija Petra Preradovića dio 
je inicijative „Škole: partneri 
budućnosti“ (PASCH) koja 
obuhvaća mrežu od 2000 škola 
diljem svijeta. Cilj ove inici-
jative koju je pokrenula Vlada 
Savezne Republike Njemačke 
2008. godine je motiviranje 
učenika za učenjem njemačkog 
jezika, unaprjeđenjem nas-
tave te upoznavanje mladih s 
njemačkom kulturom. Dosada 
su ukupno 32 gimnazijalca, 
zahvaljujući stipendiranju 
Goethe-Instituta, dobila pri-
liku da na tri tjedna otpu-
tuju u Njemačku te sa svojim 
vršnjacima iz cijeloga svi-
jeta upoznaju njemačku kul-
turu, usavrše jezik te sklope 
dugogodišnja prijateljstva.
Klara Keresteš, Matea Barčan, 
Ivona Pšihistal, Iva Žagar, 
Lorena Oreški i Marijana 
Hudi učenice su 2. i 3. razreda 
Gimnazije Petra Preradovića 
koje su svojim zalaganjem i 
sudjelovanjem u raznim pro-
jektima u okviru PASCH inici-
jative dobitnice ovogodišnjih 
stipendija koje su ih na tri tjed-
na odvele u Würzburg, grad u 
njemačkoj saveznoj pokrajini 
Bavarskoj.
POKRIVENI TROŠKOVI 

- Ove stipendije okupljaju 
mlade iz cijelog svijeta. Vri-
jednost svake stipendije je 

3500 eura i time je plaćen put 
avionom, smještaj, džeparac 
od 75 eura te su uključeni svi 
izleti i aktivnosti. Polaznici 
nastavu pohađaju prema razi-
nama znanja jezika te imaju 
i mogućnost besplatnog po-
laganja ispita, koju su naše 
djevojke iskoristile – objasnila 
je mentorica djevojaka, profe-

sorica njemačkog jezika Lidija 
Benković.
Sjaj u očima, od sreće, ali i 
nostalgije, govori o tome ko-
liko je djevojkama značilo ovo 
iskustvo.
- To se ne može riječima opi-
sati, bilo nam je predivno – 
oduševljeno kaže učenica 3.b 
razreda Iva Žagar, s kojom se 

ostale djevojke bez pogovora 
slažu. No, na početku se nije 
činilo da će biti tako.
- U sobama nismo bile sve 
zajedno, već s djevojkama iz 
različitih država svijeta i na 
početku nam se dogodio mali 
kulturni šok. Prvi dan smo 
mislile kako ćemo mi s tim lju-
dima, a zadnji dan kako ćemo 

mi bez tih ljudi – smije se Iva 
te nadodaje kako je problem 
nedostajanja „riješen“ osni-
vanjem Whatsapp grupe u 
kojoj su djevojke povezane sa 
svojim novim prijateljima te se 
svakodnevno čuju. 
Nastava, koja je bila orga-
nizirana dva puta tjedno do 
17 sati, bila je nešto drugačija 
nego su djevojke navikle. 
Naime, predavači su kao i po-
laznici bili iz svih država svijeta 
te se na nastavi komuniciralo 
isključivo na njemačkom 
jeziku. Zahvaljujući tome, 
djevojke smatraju kako su 
puno unaprijedile svoje znanje 
njemačkog jezika. Neke možda 
čak i previše, kaže I. Žagar.
HRVATSKA I LINO LADA 
- Kad sam se vratila u Hrvatsku, 

normalno sam komunicirala sa 
svojom obitelji, a kada bih se 
uživjela u razgovor, prebacila 
bih se na njemački – smije se.
Osim novih prijatelja i tuluma 
na kojima su se družili, djevojke 
kao jednu od najdražih us-
pomena izdvajaju i događaj 
predstavljanja svoje zemlje 
ostalim polaznicima u kojem 
su se odlučile za posebne „re-
kvizite“.
- Drugi tjedan imali smo pred-
stavljanje domovine. Neki su 
plesali, a mi smo se odlučili za 
Lino Ladu. Toliko se svidjela 
svima da smo morale stražariti 
prije našeg izlaska kako nam 
ne bi sve pojeli. Također, 
pričali smo im i o kravati te 
demonstrirali njeno vezanje – 
zaključuje Matea Barčan.

• U sobama nismo bile sve zajedno, već s djevojkama iz različitih 
država svijeta i na početku nam se dogodio mali kulturni šok. 
Prvi dan smo mislile kako ćemo mi s tim ljudima, a zadnji dan 
kako ćemo mi bez tih ljudi – smije se Iva. 

ZAHVALJUJUĆI GOETHE-INSTITUTU VIROVITIČKE 
GIMNAZIJALKE TRI SU TJEDNA BILE U NJEMAČKOJ
Kroz druženje, predavanja i radionice produbile 
znanje jezika i stekle prijatelje iz cijelog svijeta 
Ena Aragović 

Dobitnice ovogodišnjih stipendija koje su ih na tri tjedna 
odvele u Würzburg

Ove stipendije okupljaju mlade iz cijelog svijeta
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Povodom Europskog dana 
darivanja organa, u organizaciji 
Udruge dijaliziranih i trans-
plantiranih bubrežnih bolesnika 
Virovitičko-podravske županije 
održana je akcija mjerenja krvnog 
tlaka i razine šećera u krvi. Svi 
zainteresirani mogli su kod grad-
skog sata uz pomoć učenica i 
učenika 5. razreda Tehničke škole 
Virovitica, smjer medicinska ses-
tra/tehničar opće njege provjeriti 
tlak i razinu šećera u krvi. Željko 
Živković, član Izvršnog odbora 
i blagajnik Udruge dijaliziranih 
i transplantiranih bubrežnih 
bolesnika Virovitičko-podravske 
županije, objasnio je značaj ovog 
dana i akcije.
– Akcijom upoznajemo građane o 
darivanju organa i uz to mjerimo 
šećer u krvi i krvni tlak. Također, 
upozoravamo ih na bubrežne 
bolesti i šećere jer povišeni šećer 
u krvi uzrokuje oštećenje bubre-
ga. Nakon određenog broja go-
dina dolazi do kroničnih bolesti i 
dijalize – zaključio je te izrazio za-
dovoljstvo i zahvalnost učenicima 
Tehničke škole koji su došli 

pomoći u ovoj akciji. Učenici, 
koji su došli u pratnji profesorica 
Mirele Rakijašić i Ivane Meter, 
srdačno i s osmijesima na licu 
pozivali su prolaznike na sudjelo-
vanje u akciji.
– S obzirom da danas mjerimo 
tlak, educiramo građane kako 

on utječe na bubrežne bolesti. 
Povišeni tlak najčešće nastaje 
zbog viška soli u organizmu. Sol 
jest neophodna za funkcioniranje 
našeg organizma, no preporučuje 
se oko 4 do 5 grama dnevnog 
unosa. Sve više od toga može 
naštetiti našem normalnom funk-

cioniranju. Na taj način dolazi 
do povišenog krvnog tlaka, a on 
može uzrokovati i razne bubrežne 
bolesti – objasnila je I. Meter, čiji 
su učenici, osim ove, uključeni u 
još mnoštvo akcija čiji cilj je pre-
vencija bolesti, npr. dijabetesa. 

E. Aragović
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MAJKA PETERO DJECE, 
STOČARICA I RATARICA 

Najuzornija hrvatska 
seoska žena je Svetlana 
Bastalić iz Dinjevca  
Svetlana Bastalić iz Dinjevca 
proglašena je Najuzornijom 
hrvatskom seoskom ženom za 
2019. godinu. Svetlana je majka 
petero djece i svakoga dana radi na 
obiteljskom gospodarstvu. Bave se 
stočarstvom i ratarstvom, uzgojem 
krava, svinja, ovaca, kokoši i 
drugih domaćih životinja. Također, 
obrađuju i 35 hektara zemlje, a 
svoje proizvode Svetlana prodaje na 
kućnom pragu.
Osim toga, ova seoska žena brine se 
i za očuvanje tradicije i običaja svo-
ga kraja te aktivno vodi Udrugu žena 
Dinjevac. Svetlana je i vatrogaskinja, 
kao i njezin suprug, ali i otac, uz 
kojega je još kao mala zavoljela 
vatrogastvo. Njezin trud i rad prije 
svega prepoznala je njezina obitelj i 
prijatelji koji ju već godinama nago-
varaju da se prijavi na natjecanje za 
Najuzorniju hrvatsku seosku ženu. 
Ove godine to je učinila i osvojila 
laskavu titulu. 

M. L. , foto: privatni arhiv

EUROPSKI DAN DARIVANJA ORGANA

Građanima mjerili krvni tlak i razinu šećera 
u krvi, prve pokazatelje zdravlja 
• Sol jest neophodna za funkcioniranje našeg organizma, no preporučuje se oko 4 do 5 grama dnevnog 
unosa. Sve više od toga može naštetiti našem normalnom funkcioniranju. Na taj način dolazi do povišenog 
krvnog tlaka, a on može uzrokovati i razne bubrežne bolesti – objasnila je I. Meter. 
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PROJEKTI
POČELA PROVEDBA PROJEKTA “RAZVOJ PALIJATIVNE SKRBI U VIROVITIČKO-PODRAVSKOJ ŽUPANIJI“

Cilj je poboljšati skrb za bolesnike s neizlječivim bolestima
U Velikoj vijećnici Virovitičko-
podravske županije održana je početna 
konferencija projekta „Razvoj pali-
jativne skrbi u Virovitičko-podravskoj 
županiji“. Ovim projektom, za koji 
je župan Igor Andrović s ministrom 
zdravstva Milanom Kujundžićem 
ljetos potpisao ugovor, promicat će 
se zdravlje i povećati znanja i svijest 
stanovnika županije o važnosti, 
mogućnostima i načinima ostvarivan-
ja prava na palijativnu skrb. Projekt je 
vrijedan 491.289 kuna i u stopostot-
nom se iznosu  financira iz Europskog 
socijalnog fonda, a napisala ga je Raz-
vojna agencija Vidra.
PODIĆI KVALITETU I KOMFOR 

PACIJENATA 
Nositelj projekta, Virovitičko-
podravska županija s partnerima, 
županijskim Domom zdravlja i Općom 
bolnicom Virovitica, kroz projekt 
će uspostaviti Volonterski centar za 
palijativnu skrb, promicati zdrave 
navike života, a sve s ciljem preven-
cije smrtnosti povezanih s kroničnim 
bolestima. Provodit će se edukacije za 
članove obitelji palijativnih bolesnika, 
ali i motivirati učenici 4. i 5. razreda 
srednje medicinske škole za rad u 
palijativnoj skrbi profesionalno ili vo-
lonterski. U sklopu projekta nabavit 
će se pet bolničkih kreveta s antideku-
bitalnim madracima za Opću bolnicu 
Virovitica, kao i tri za posudionicu or-
topedskih pomagala Doma zdravlja.
– Ovi kreveti će zamijeniti već postojeće 
koje imamo ugovorene s Hrvatskim 

zavodom za zdravstveno osiguranje. 
Oni su raspoređeni na tri odjela, po 
dva na neurologiji i internoj te jedan 
na kirurgiji. Podići će kvalitetu i kom-
for pacijentima koji, nažalost, moraju 
boraviti u bolnici suočeni sa smrtonos-
nim bolestima – rekao je ravnatelj OB 
Virovitica Dinko Blažević.
Zadovoljan pomoći koju će ovaj projekt 
pružiti palijativnoj skrbi na području 
županije je i ravnatelj Doma zdravlja 
dr. Ivica Fotez.
– Nešto više od godinu dana prošlo 
je od početka provedbe palijativne 
skrbi na području naše županije, a 
ovaj projekt volonterstva nam svakako 
ide u prilog jer je naša jedna mobilna 
palijativna sestra na cijelu županiju 

premalo. Kada bismo mogli uključiti 
educirane volontere, puno bi se lakše 
i kvalitetnije obavljala ta djelatnost 
– rekao je ravnatelj dr. Ivica Fotez, 
dodavši kako palijativna skrb na 
području županije polako napreduje te 
kako mu je želja pokrenuti stacionarni 
tip palijativne skrbi za manje zahtjevne 
palijativne pacijente. Tako bi u krugu 
bolnice u Upravnoj zgradi palijativnim 
pacijentima osigurali vrhunsku uslugu 
anesteziologa i medicinskih sestara 
te omogućili komfor u vidu posjeta 
obitelji, pa čak i kućnih ljubimaca.

ULAGANJA U ZDRAVSTVO
– To je neki standard kojem težimo, 
naravno, sami ga ne možemo ostvariti 
i nadamo se da ćemo dobiti pomoć i 

Županije i drugih. Hoće li to biti kroz 
godinu ili dvije, ne znamo, no važno je 
da imamo tendenciju rasta u kvaliteti 
palijativne skrbi, a to se vidi i kroz ovaj 
projekt – rekao je Fotez.
Projekt „Razvoj palijativne skrbi u 
Virovitičko-podravskoj županiji“ pro-
vodit će se do siječnja 2021. godine.
– Provodimo razne projekte koji se 
tiču zdravstva. Tu su energetske ob-
nove, kao i izgradnja i opremanje 
zgrade dnevne bolnice u Općoj bol-
nici Virovitica. Zadovoljstvo mi je 
što provodimo i ovakav projekt koji 
se tiče skrbi za palijativne bolesnike. 
Mnogi građani nemaju puno saznanja 
vezano za palijativnu skrb, koja prava 

• Nešto više od godinu dana prošlo je od početka provedbe palijativne skrbi na području naše županije, a ovaj projekt 
volonterstva svakako nam ide u prilog jer je naša jedna mobilna palijativna sestra na cijelu županiju premalo. Kada 
bismo mogli uključiti educirane volontere, puno bi se lakše i kvalitetnije obavljala ta djelatnost – rekao je Ivica Fotez. 

imaju, kako bolesnici tako i njihove 
obitelji. Upravo to ćemo kroz ovaj pro-
jekt pokušati promijeniti – istaknuo 
je župan virovitičko-podravski Igor 
Andrović.
Početnoj konferenciji nazočili su i 
zamjenici župana Marijo Klement i 
Darko Žužak, županijska pročelnica 
za zdravstvo i socijalnu skrb Melita 
Sirovica, ravnatelj županijskog Za-
voda za javno zdravstvo „Sveti Rok“ 
Miroslav Venus, ravnateljica Centra 
za socijalnu skrb Virovitica Marija 
Bajan Prokl, kao i brojni djelatnici u 
zdravstvu i socijalnoj skrbi s područja 
Virovitičko-podravske županije.
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Nakon što ih je u Hotelu Kurija 
Janković u Kapeli Dvoru oduševila 
bogata slavonska večera, 14 blogera, 
novinara i fotografa iz Velike Bri-
tanije, Francuske, Norveške, Bel-
gije, Nizozemske, Poljske i Češke, 
u sklopu projekta „Croatia full of 
nature“ Hrvatske turističke za-
jednice, otkrivalo je turističke čari 
Virovitičko-podravske županije. 
Dan su uglavnom proveli u Parku 
prirode Papuk. Krenuli su kod 
Voćina, gdje su vidjeli Rupnicu. Na-
kon stubastih vulkanskih stijena, 
upoznali su čari Park šume Janko-
vac, slapa Skakavac, doznavši tajne 
poučne Grofove staze. Poslije hod-
nje, uslijedila je raznovrsna slavon-
ska trpeza.
– Hrvatska nije samo Jadran i 
more te je ovaj posjet blogera, nov-
inara i fotografa kontinentalnom 
dijelu Lijepe Naše imao cilj upo-
znati ih da Hrvatska ima prekras-
na odredišta i u unutrašnjosti. 
Uživali su u prirodnim ljepotama 
Virovitičko-podravske županije, 
doznali kako je nekada u središtu 
Slavonije bio vulkan,  a očarala ih 
je ljepota Jankovca koji je vrvio 
turistima. S neskrivenom radošću 
i entuzijazmom  otkrivali su divni 
kontinentalni dio Hrvatske. Nakon 

Parka prirode Papuk, oduševili su 
se Viroviticom, prekrasnim Grads-
kim parkom i Dvorcem Pejačević, 

drvenim mostovima, ali i po-
vijesnim detaljima našega grada 
gdje je Bela IV. tadašnjem Gradecu, 

današnjem Zagrebu, 1242. godine 
izdao Zlatnu bulu. Interesantna 
im je bila i povijest vezana za st-

varanje samostalne države, kroz 
Domovinski rat i borbu hrabrih 
hrvatskih branitelja za slobodnu 
Hrvatsku – naglasio je pomoćnik 
direktora Turističke zajednice 
Virovitičko-podravske županije 
Josip Mikolčić.
Posjet Virovitici blogeri, novinari i 
fotoreporteri, u čijem sadržaju na 
društvenim mrežama i platforma-
ma uživaju stotine tisuća pratitelja, 
zaključili su kavom u središtu Vi-
rovitice te najavili novi skorašnji 
dolazak u kontinentalnu Hrvatsku.
U projektu „Croatia full of nature“, 
među ostalima, sudjeluju fotograf 
iz Velike Britanije Daniel Cass-
son i iz Njemačke Tom Christoph 
Junemann, koji će objave plasirati 
na Instagram stranici namijen-
jenoj putovanjima i destinacijama 
Lightroom_ig. Iz Poljske dolazi 
blogerica Anna Kozubska Leonar-
cik, dok će britanski novinar Pe-
ter Samson svoje dojmove posjeta 
Hrvatskoj prepričati u P.S. maga-
zinu koji izlazi u sklopu The Sun-
day-a. Prirodne ljepote Hrvatske 
upoznat će i češka novinarka Lucie 
Šmoldasová koja piše za Ona Dnes 
Magazine, ali i za češki Reporter 
Magazin. Također, tu je i Fred-
eric Renson, novinar belgijskog 
L’Avenir-a.

K. T.
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• Nakon Parka prirode Papuk, oduševili su se Viroviticom, prekrasnim 
Gradskim parkom i Dvorcem Pejačević, drvenim mostovima, ali i povijesnim 
detaljima našega grada gdje je Bela IV. tadašnjem Gradecu, današnjem 
Zagrebu, 1242. godine izdao Zlatnu bulu – naglasio je J. Mikolčić. 

Marija Lovrenc

U povodu 28. obljetnice pogibije 
heroja Domovinskog rata i heroja 
obrane grada Vukovara general-
bojnika Blage Zadre, a na inici-
jativu umirovljenog bojnika Ivice 
Lozine, pripadnika 4. gardijske 
brigade HV-a, Udruga maratonaca 
Virovitičko-podravske županije 
„Glasnici istine“ i umirovljeni 
bojnik Ivica Lozina organizirali 
su pod visokim pokroviteljstvom 
predsjednice Republike Hrvatske 
Kolinde Grabar-Kitarović bici-
klistički ultramaraton Grude 
(Ledinac)–Vukovar (Trpinjska 
cesta).
Maraton dug 796 kilometara 
planiran je u 10 etapa. U 8. etapi   
biciklisti su u ponedjeljak vo-
zili kroz Virovitičko-podravsku 
županiju, a izaslanstvo maratona, 
koje su činili organizator, umirov-
ljeni bojnik Ivica Lozina i pred-
sjednik Udruge maratonaca VPŽ 
„Glasnici istine“ Pavo Tutenov, tim 
povodom dočekali su predstavnici 
Virovitičko-podravske županije 
na čelu sa zamjenikom župana 
Marijom Klementom, predstavni-
ci Grada Virovitice, gradonačelnik 
Ivica Kirin i pročelnik za društvene 
djelatnosti Alen Bjelica, načelnik 
općine Špišić Bukovica Hrvoje 
Miler, viši stručni savjetnik u 
Ministarstvu hrvatskih branitelja 
Anto Krišto, predstavnici PU VPŽ 

na čelu sa zamjenikom načelnika 
Zoranom Jerbićem, predstavnici 
braniteljskih udruga i ostali uz-
vanici. Svi zajedno odali su počast 
poginulim hrvatskim braniteljima 
na spomen-obilježju kod Policij-
ske uprave VPŽ. 
Ivica Lozina istaknuo je da je ovaj 

maraton najmanje što su sudi-
onici mogli dati hrvatskom vitezu 
Blagi Zadri kao i svim poginulim i 
nestalim braniteljima tijekom Do-
movinskog rata.

ZAHVALA ZA JUNAŠTVO 
- Razmišljali smo na koji bismo se 

način odužili našem Blagi, barem 
na simboličan način i tako je korak 
po korak maraton i organiziran. 
Nastojat ćemo ovu tradiciju nas-
taviti i u budućnosti, a dobar 
odaziv, logistička podrška, odlična 
suradnja s općinama i gradovima 
kroz koje maraton prolazi, kao i 
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• Nastojat ćemo ovu tradiciju nastaviti i u budućnosti, a dobar odaziv, 
logistička podrška, odlična suradnja s općinama i gradovima kroz koje maraton 
prolazi, kao i samo pokroviteljstvo predsjednice Republike Hrvatske Kolinde 
Grabar-Kitarović dodatni su motiv da ovo nastavimo i dalje – rekao je Lozina.

samo pokroviteljstvo predsjed-
nice Republike Hrvatske Kolinde 
Grabar-Kitarović dodatni su mo-
tiv da ovo nastavimo i dalje – re-
kao je Lozina.
U ime svih nazočnih, maratonce, 
kao i njihovu hvalevrijednu akc-
iju pozdravio je zamjenik župana 
Marijo Klement.
- Zahvalni smo svima koji sudje-
luju u ovom biciklističkom mara-
tonu, koji se zalažu da se imena 
naših heroja i događaji iz Domov-
inskog rata nikad ne zaborave. 
Virovitičko-podravska županija 
i dalje će podržavati ovakve 
događaje te kao i dosad sudjelo-
vati u obilježavanju svih važnih 
događaja u Domovinskom ratu – 
rekao je pozdravljajući maratonce 
zamjenik župana Marijo Klement.
Nakon kraćeg zaostatka zbog 
kvarova, biciklisti su u poslije-
podnevnim satima stigli u Slatinu, 
gdje su ih dočekali predstavnici 
udruga proisteklih iz Domovin-
skog rata, zamjenica slatinskog 
gradonačelnika Sanja Mrzljak 
Jovanić, pročelnik Krunoslav 
Šarabok, građani te supruge i dje-
ca dvojice biciklista: Pave Tuten-
ova iz Slatine i Darka Dolovskog 
iz Dobrovića. Nakon srdačnog 
dočeka, zajedno su položili 
upaljene lampione uz spomen-
obilježje u Parku 136. slatinske 
brigade te uz molitvu odali počast 
svim poginulim i umrlim hrvats-
kim braniteljima. Nakon što su 
prenoćili u Slatini, u utorak su 
krenuli put Vukovara. 

B. Sokele, A. D. Fišli 



17. LISTOPADA 2019. I ČETVRTAK I VIROVITIČKI LIST8 I OPĆINE

za najveću kapitalnu investiciju 
u naselju Terezino Polje, a to je 
Mjesni dom s kompletnim os-
talim infrastrukturnim objekti-
ma, u vrijednosti 1.000.000 kuna 
– nastavio je Bukvić naglasivši 
i važnost novog dječjeg vrtića u 
Gornjem Bazju, čija se gradnja 
financirala iz mjere ruralnog raz-
voja Ministarstva poljoprivrede, 
uz sufinanciranje Općine Lukač. 
- Uvijek sam govorio da tre-
bamo voditi brigu o ruralnim 
sredinama na način da sve ono 
što imaju djeca u Virovitici, Za-
grebu ili Splitu, moraju imati i 
u općini Lukač. To je investicija 
vrijedna pet milijuna kuna, a 
posebno me raduje što je izvođač 
radova domicilna tvrtka Gradba 
d.o.o. iz Brezika. Investicija je 

pri kraju, trenutno se uređuje 
okoliš, a završetak radova i upor-
abnu dozvolu očekujem do kraja 
studenoga. Dječji vrtić kreće s 
radom 1. siječnja 2020. godine, 
a kapacitet je 40 mališana i šest 
novih radnih mjesta – rekao je 
Bukvić.

ČESTITKE NA USPJEHU 
Najveća kapitalna investicija na 
području naselja Kapela Dvor 
je Kurija Janković, projekt vri-
jedan oko osam milijuna kuna 
i odličan primjer međunarodne 
suradnje Hrvatske i Mađarske te 
potpore Virovitičko-podravske 
županije. Na radu na projektima 
Đ. Bukvić zahvalio je prije svega 
svojim suradnicima i jedinst-
venom Upravnom odjelu na čelu 
s pročelnicom Anom Gostimir 

te svim gospodarstvenicima s 
područja općine Lukač.  
Čestitke na Danu općine i rezul-
tatima uputili su i uzvanici. 
- Vidi se veliki napredak kako 
u javnom i društvenom životu, 
tako i na komunalnoj infrastruk-
turi i razvoju gospodarstva. Svi 
ti rezultati na kraju su produkt 
rada vrijednih ljudi koji žive u 
ovoj općini i načelnika Bukvića, 
a isto tako drago mi je i zbog 
svih onih projekata u kojima je 
mogla pomoći i u kojima je sud-
jelovala Virovitičko-podravska 
županija – ponosno je istaknuo 
I. Andrović.
Gradonačelnik Virovitice Ivica 
Kirin pozvao je na zajedništvo.
- Moram pohvaliti rad Općine 
Lukač na čelu s načelnikom 
Đurom Bukvićem, koji je nevje-
rojatno uporan i bez kojega puno 
toga ne bi bilo moguće ostvariti. 
Isto tako vas pozivam da ostanete 
ovdje, da ne napuštate Hrvatsku 
jer ovdje ima mogućnosti i za to 
se isplati boriti – rekao je Kirin. 
Svim nazočnima blagdan svetog 
Luke čestitao je i saborski zas-
tupnik Josip Đakić.
- Posebno mi je zadovoljstvo 
podijeliti s vama radost svih onih 
projekata koje je vaš načelnik 
nabrojao i radost obilježavanja 
onih trenutaka kada zbrajate re-
zultate na ovim prostorima koji 
su itekako vidljivi i mjerljivi. Ja 
ću ih iščitati samo kroz porast 
proračuna, koji je duplo veći 
nego prijašnjih godina, a iznosi 
20 milijuna kuna. Mislim da to 
puno govori o radu na području 
općine Lukač – rekao je Đakić. 
Svečanu sjednicu Općinskog 
vijeća općine Lukač uveličali su 
svojim nastupom predstavnici 
virovitičke Glazbene škole Jan 
Vlašimsky. 

U Društvenom domu u Gornjem 
Bazju, povodom Dana općine 
Lukač, u utorak je održana 
svečana sjednica Općinskog 
vijeća kojoj su nazočili sab-
orski zastupnik i predsjednik 
HVIDRA-e RH Josip Đakić, 
župan Virovitičko-podravske 
županije Igor Andrović sa 
zamjenicima, Marijom Kle-
mentom, Darkom Žužakom 
i Igorom Pavkovićem, pred-
sjednik Županijske skupštine 
Miran Janečić, predstojnica 
Ureda državne uprave VPŽ 
Sanja Bošnjak, gradonačelnik 
Virovitice Ivica Kirin, načelnik 
općine Suhopolje Siniša Horvat, 
načelnik općine Pitomača Željko 
Grgačić, načelnik općine Sopje 
Berislav Androš, predsjednik 
HGK-ŽK Virovitica Zlatko Pleša, 
predstavnici PU virovitičko-
podravske, predstavnici mađa-
rskog Potonya, župnik Župe 
sv. Luke u Lukaču vlč. Mario 
Mesić te direktori, ravnatelji, 
pročelnici, vijećnici, gospodarst-
venici i mnogi drugi, a otvorio 
je predsjednik Općinskog vijeća 
Tomislav Živković.
PODIZANJE STANDARDA 
Načelnik općine Lukač Đuro 
Bukvić pozdravio je sve nazočne 

te ih upoznao s izvješćem o radu 
u protekloj godini, ali i planovi-
ma za naredno razdoblje.
- U naselju Brezik renoviran je i 
obnovljen Mjesni dom u vrijed-
nosti 500.000 kuna. U naselju 
Lukač u tijeku je rekonstrukcija 
nogostupa, vrijedna milijun 
kuna, koja će biti završena u 
sljedećih mjesec dana. Ovih 
dana, nakon raspisane javne 
nabave, započet će i rekon-
strukcija zgrade Općine Lukač, 
a „niknut“ će i novi sportski ob-
jekti i sadržaji u ovom naselju. 
Isto tako, u Lukaču je proveden 
projekt uređenja mrtvačnice u 
iznosu 100.000 kuna te izgrad-
nja makadamske ceste Lukač – 
Dugo Selo u vrijednosti 750.000 
kuna. Također, pripremljena je 

i projektna dokumentacija za 
Društveni dom u Dugom Selu sa 
sportskim objektima, investicija 
vrijedna 600.000 kuna, čija 
realizacija započinje početkom 
2020. godine – rekao je Bukvić 
i posebno istaknuo nekoliko ve-
likih projekata na području same 
općine. - Riječ je prije svega o 
Mjesnom domu u Budrovcu 
Lukačkom, dvije faze u vrijed-
nosti 1.700.000 kuna, od čega 
je 300.00 kuna izdvojeno od 
strane Ministarstva regionalnog 
razvoja i fondova EU, a ostatak iz 
proračuna općine Lukač. Treća 
faza, čija je vrijednost 2.000.000 
kuna, odnosi se na uređenje 
okoliša i završetak samih radova. 
Posebno želim istaknuti kom-
pletno opremanje i pripremu 

OPĆINA LUKAČ PROSLAVILA SVOJ DAN 

Načelnik Bukvić: Naša djeca trebaju imati jednake 
uvjete kao i djeca u velikim gradovima

• Uvijek sam govorio da trebamo voditi brigu o ruralnim sredinama na način da sve ono što imaju 
djeca u Virovitici, Zagrebu ili Splitu, moraju imati i u općini Lukač – rekao je načelnik Đ. Bukvić.

Đuro Bukvić

Tin Szabo 

PITOMAČA

UDRUGA ŽENA GUŠČARICE PRVI PUT OR-
GANIZIRALA LUŽĐANU 

Grabrovnicu uspješno vratile 
u povijest
Udruga žena „Guščarice“ Grabrovnica djeluje tek 
dvije godine, a iza sebe ima brojne manifestacije i 
aktivnosti kojima je cilj očuvati kulturu i tradiciju 
Grabrovnice. Kako i same kažu, trude se kulturno 
osvijestiti mlade, ali i umrežiti s drugim udrugama 
kako bi dijelile iskustva i učile o drugačijim 
običajima i kulturama.
Brojnim uspjesima prošlog petka dodale su i 
“Lužđanu”, aktivnost za koju kažu da će postati 
njihova tradicija.
– Htjeli smo prikazati kako se nekada lušćio kuku-
ruz, ispijao mošt, jela domaća pogača, kukuruzni 
kruh te razne slatke i slane kukuruzne delicije, i sve 
to, naravno, uz pjesmu i veselje. Zahvaljujemo svim 
gostima, udrugama s područja općine Pitomača 
i šire, Virovitičko-podravskoj županiji, Općini 
Podravske Sesvete i HFD Sesvećice, Centru za 
kulturu „Drago Britvić“, mještanima Grabrovnice što 
su nas došli podržati – rekla je predsjednica Udruge 
žena „Guščarice” Željka Bančić. 

M. L., foto: Ž. Bančić 

OTVORENJEM DJEČJEG IGRALIŠTA ZAVRŠENO OBILJEŽAVANJE DJEČJEG TJEDNA

Svi poželjeli da osmo igralište na području 
općine uvijek bude puno
U sklopu obilježavanja Dječjeg tjed-
na 2019. otvoreno je osmo igralište 
na području općine Pitomača. 
Otvorenju su prisustvovali min-
istrica za demografiju, obitelj, 
mlade i socijalnu politiku Vesna 
Bedeković i njen pomoćnik Ivica 
Bošnjak, saborski zastupnik Josip 
Đakić, načelnik općine Pitomača 
Željko Grgačić i vikar pitomačke 
župe Svetog Vida, velečasni Karlo 
Kruljac.
Otvorenjem ovog igrališta završeno 
je obilježavanje Dječjeg tjedna 
koji su organizirali Dječji vrtić 
„Potočnica“, Centar za kulturu 
„Drago Britvić“, Osnovna škola Pe-
tra Preradovića, Glazbena škola dr. 
Marijana Jergovića, Pitomi radio, 
NK Pitomača i Turistička zajednica 
općine Pitomača.
Načelnik općine Pitomača Željko 
Grgačić izrazio je zahvalnost min-
istrici Bedeković na podršci te 
najavio kako će se sljedeće godine 
igrališta izgraditi i u Sedlarici i Ve-
likoj Črešnjevici.

PODRŠKA OBITELJIMA 
– S ta dva igrališta završit ćemo s 
izgradnjom vrtića u svim naseljima 
općine Pitomača. Jednaku brigu 
vodimo o svima i nadam se da će 
ovo, kao i ostala igrališta svakoga 

dana biti prepuna djece – rekao je 
načelnik Grgačić.
Na važnost brige za najmlađe uka-
zao je i saborski zastupnik Josip 
Đakić.
– Vjerujem da je ovakva briga i 
skrb koju Općina Pitomača, kao 
i županija virovitičko-podravska, 
pokazuju prema najmlađima izuzet-
no važna. Na području županije 

gradi se 11 novih vrtića, a u posljed-
njih 10-ak godina sagrađeno je i ob-
novljeno 30-ak osnovnih škola i to 
pokazuje da se posebna pozornost 
posvećuje obiteljima, njihovoj djeci 
i obrazovanju – istaknuo je zastup-
nik Đakić.
Ministarstvo za demografiju, 
obitelj, mlade i socijalnu politiku 
bilo je pokrovitelj ovogodišnjeg 

Dječjeg tjedna, a supokrovitelji 
Virovitičko-podravska županija i 
Općina Pitomača.
– Dječji tjedan je tradiciona-
lna manifestacija koja se dugi niz 
godina obilježava na području 
Hrvatske. Ove godine Pitomača se 
pridružila brojnim aktivnostima i 
to me izuzetno veseli. Ovakvim ak-
tivnostima doprinosi se poboljšanju 
kvalitete života djece. Tjedan 
je završen otvorenjem dječjeg 
igrališta u Pitomači, osmog na 
području cijele općine, i želja mi je 
da ovakav tjedan postane tradicija i 
da svake godine na popisu imamo 
jedan ovakav projekt kojim ćemo 
simbolično otvoriti na Dječji tjedan 
– rekla je ministrica Bedeković.

Ivan Bedeković • Ove godine Pitomača se pridružila brojnim aktivnostima i to me izuzetno 
veseli. Ovakvim aktivnostima doprinosi se poboljšanju kvalitete života djece – 
rekla je ministrica Bedeković.

Otvoreno je osmo igralište na području općine Pitomača

Nagrade zaslužnima 
Na sjednici su dodijeljena i Općinska priznanja onima koji su pridonijeli razvoju i promociji općine Lukač.  Zah-
valnice i plakete uručili su načelnik općine Lukač Đuro Bukvić i predsjednik Općinskog vijeća Tomislav Živković. 
Zlatnu plaketu za izniman doprinos i postignuća iz područja gospodarstva dobila je tvrtka ZEA d.o.o. iz Virovitice. 
Tvrtka je osnovana 1990. godine. Otada organizira ratarsku proizvodnju s oko 1500 kooperanata VPŽ koji proiz-
vode pšenicu, ječam, kukuruz, soju, suncokret i uljanu repicu, koju ZEA otkupljuje. Zlatnu plaketu primio je direk-
tor tvrtke Marijan Vašarević. - Svaka nagrada ujedno je i obaveza svima nama poduzetnicima koji razmišljamo 
na način da iz godine u godinu budemo za nijansu bolji – rekao je Vašarević. Srebrnu plaketu dobila je VIDRA 
– Agencija za regionalni razvoj Virovitičko-podravske županije. Zahvalnice su dobili Tomislav Petric, ravnatelj 
Središnje agencije za financiranje i ugovaranje programa i projekata EU, župnik Župe sv. Luke u Lukaču Mario 
Mesić, OPG Josipa Suhaneka, OPG Zvonimir Špoljar iz Zrinja Lukačkog, Josip Perić iz Dugog Sela Lukačkog, San-
dra Rukavina iz Turanovca, Mirko Jelenić iz Turanovca, Branka Aleksić te Tomislav Dudović iz Lukača. Zahvalnicu 
Općine Lukač za dugogodišnji doprinos na području sporta dobio je Tomislav Dudović iz Lukača. 

Josip Đakić Igor Andrović Ivica Kirin

Načelnik Željko Grgačić i 
ministrica Vesna Bedeković
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Načelnik Bukvić: Naša djeca trebaju imati jednake 
uvjete kao i djeca u velikim gradovima

Osim što brinu o životinjama u lovištu, mogu se pohvaliti i lovnim turizmom

Lovačko društvo „Sokol“ Čađavica 
osnovano je 1946. godine, a da-
nas je to Lovačka udruga „Sokol“ 
Čađavica koja gospodari s 5852 
hektara lovnog zemljišta. Udruga 
trenutno broji 56 članova, od kojih 
je 30 aktivnih. O aktivnostima 
LU „Sokol“ Čađavica razgovarali 
smo s predsjednikom Berislavom 
Martinčevićem.
Koja se divljač nalazi u Vašem 
lovištu?
Od visoke divljači tu su jelen 
obični, srna obična i divlja svinja. 
Od niske divljači prisutni su zec 
obični, zatim fazan gnjetao, patka 
divlja, golub grivnjaš i dupljaš te 
prepelica, koje je u zadnje vrijeme 
sve manje. No, to nije samo naš 
problem, već i problem ostalih 
lovišta.
Što se tiče lovnog turizma, 
dolaze li lovci iz drugih zem-
alja kod Vas u lov?
Da, mi već godinama imamo tur-
iste iz Italije koji dolaze u lov na 
prepelice. Od ostalih vrsta lovnog 
turizma idemo još s lovom na jel-
ena običnog, gotovo petnaest go-
dina dolaze nam lovci iz Slovenije 
i Austrije.
Je li u Vašem lovištu u zadnje 
vrijeme bilo odstrijela kapi-
talnih primjeraka?
Je, iako volim reći da imamo 
najlošije lovište u županiji i stojim 
iza toga. Naš je najveći problem 
što imamo jako malo površine 
lovišta pod šumom, praktički se 
lovovi svode na nekih 130 hektara, 

gdje lovimo i jelena i divlju svinju. 
Da bismo imali rezultate po pita-
nju odstrijela kapitalaca, vodimo 
puno računa o miru u lovištu i 
prihrani divljači koja je jako bitna, 
pogotovo kada se radi o jelenu. Po 
planu odstrijela ove smo godine 
imali pravo na osam jelena, od 
čega smo uspjeli odstrijeliti pet, a 
od tih pet tri su, mogu reći, kapi-
talna primjerka. Jedan je u bronci, 
jedan na granici bronce i srebra, a 
jedan je visoko srebro. Naravno, 
govorim o rogovima kao trofeju. 
Ostala su za odstrjel još tri jelena 
te ćemo nastojati i da ta tri budu u 
nekom kapitalnom odstrjelu jer se 
jelen lovi do 15. veljače, pa imamo 
još puno vremena.
Provodite radne akcije, što 
zapravo radite?
Svoje akcije planiramo već na 
početku lovne godine na našoj 

skupšt ini 
koja je 
s r e d i n o m 
ožujka. Već 
tada svi naši 
članovi dobivaju 
kalendar radova i kal-
endar lova za narednu radno-
lovnu sezonu. Ove godine bilo je 
u planu osam radnih akcija, od 
čega su četiri obavezne, na kojima 
je prisutnost članova znatna. Ovaj 
i prošli tjedan proveli smo dvije 
radne akcije na kojima smo brali 
kukuruz, a ujedno i radili prihranu 
lovišta, što se kroz godine poka-
zalo više nego uspješnim. Ove smo 
godine divljač prihranili s oko 32 
tone kukuruza i 13 tona pšenice. 
Ono što je vrlo bitno, u lovištu smo 
ostavili oko 4 hektara kukuruza u 
klipu koji će služiti za zimsku ish-
ranu divljači.

Udruga, osim lovišta, 
posjeduje i Lovački dom u 
kojemu dočekujete lovce tur-
iste. Što im nudite?
Prije desetak godina sagradili smo 
jedan novi prostor, veliku salu 
koju smo uredili s našim trofe-
jima. Iznad sale imamo sobe sa 
sedam ležaja gdje se naši članovi, 
kojih imamo u Zagrebu, Osijeku, 

Splitu, mogu odmoriti i prespav-
ati. Što se same sale tiče, na 

raspolaganju smo svim 
udrugama s područja 

općine, ali i šire, kad 
je u pitanju neka 
svečanost ili prired-
ba jer je kapacitet 60 
do 70 osoba. Osim 

navedenog, naša 
Udruga je u posjedu 

jedne velike hladnjače 
za smještaj ulovljene divljači, 

vrijedna oko 350 tisuća kuna. Uz 
hladnjaču, imamo i jedan objekt 
za iskuhavanje trofeja, koji je broj 
dva u Hrvatskoj, što znači da smo 
druga udruga koja ga je izgradila, 
a vrijednost mu je oko 100 tisuća 
kuna. Također, od drugih kapital-
nih ulaganja spomenuo bih post-
avljanje vanjske fasade na domu 
prošle godine, a ove smo godine 
proveli asfaltiranje parkirališta, 
oko 400 kvadrata u dvorištu, u 
čemu su nam  pomogle Općina 
Čađavica, a veliki dio i Virovitičko-
podravska županija, na čije se 
natječaje javljamo. Na sve naprav-

ljeno, i naravno ovaj naš lijepi 
Lovački dom, vrlo smo ponosni. U 
dvorištu Lovačkog doma nalazi se 
manji ograđeni prostor, tzv. mali 
zoološki vrt u kojemu se nalazi 
nekoliko grla jelena lopatara, koji 
su posebna atrakcija za sve one 
koji posjete Lovačku udrugu.
Kakva je suradnja Lovačke 
udruge „Sokol“ i Općine 
Čađavica?
Suradnja je na jednom velikom 
nivou. Općina Čađavica nam je 
uvijek priskočila u pomoć kada je 
to bilo potrebno, a svake godine 
određeni dio financijskih sred-
stava, koja su nam potrebna za 
uspješan rad, dobivamo i od nje.
Kako ocjenjujete rad Udru-
ge?
Kao predsjednik, koji je već 22 
godine prisutan, po tom pitanju 
mogu reći da sam više nego za-
dovoljan. Tijekom  zadnjih neko-
liko godina malo smo i pomladili 
Udrugu s novim članovima te se 
nadam da će oni prepoznati sve 
ono što smo dosad učinili te da 
će ići našim stopama. Iskoris-
tio bih ovu priliku da zahvalim 
Općini Čađavica i načelniku Mirku 
Rončeviću koji je uvijek uz nas te 
svim vijećnicima. Zahvalio bih i 
Virovitičko-podravskoj županiji 
i županu Igoru Androviću te svi-
ma onima koji pomažu rad naše 
Udruge, ali i svih ostalih lovačkih 
udruga u našoj županiji.

Foto: privatni arhiv 

• Ove smo godine divljač prihranili s oko 32 tone kukuruza i 13 tona pšenice. Ono što je vrlo bitno, u lovištu smo 
ostavili i oko 4 hektara kukuruza u klipu koji će služiti za zimsku ishranu divljači – kaže Berislav Martinčević. 

A. D. Fišli 

ČAĐAVICA 

Završena obnova 
mjesnog doma u 
Čađavačkom Lugu

Završena je obnova mjesnog doma 
u Čađavačkom Lugu, projekt 
vrijedan 394.167,44 kuna. Općina 
Čađavica provela ga je uz pomoć 
Ministarstva regionalnog raz-
voja, iz programa ‘’Pomoć lokalnoj 
zajednici’’. Ministarstvo je Općini 
odobrilo sredstva u iznosu od 
250.000 kuna, dok je preostali 
iznos osiguran proračunom Općine. 
Ovih dana, sredstvima Općine 
Čađavica, uređena je kuhinja u 
mjesnom domu te je postavljeno 
centralno grijanje. - Ostala nam je 
nabavka opreme za samu kuhinju, 
pedesetak garnitura za jelo, a potom 
ćemo krenuti u nabavku stolova i 
stolica. Želimo da, kao i u drugim 
mjestima naše općine, i ovaj dom 
bude potpuno opremljen, kako 
bismo mještanima osigurali adekva-
tan prostor za krstitke, za karmine, 
ali i rođendane te sve ono što je 
potrebno za njihove aktivnosti, kao 
i aktivnosti udruga - rekao nam je 
načelnik općine Čađavica Mirko 
Rončević. 

A. D. F.

LOVAČKA UDRUGA „SOKOL“ ČAĐAVICA PRIMJER USPJEŠNOG GOSPODARENJA LOVIŠTEM

Donje Stubice Nikola Gospočić 
te naglasio kako ova općina 
može i mora biti primjer i 
većim gradovima. Sve nazočne 
pozdravio je zamjenik župana 
virovitičko-podravskog Marijo 
Klement.
– Moram pohvaliti načelnika 
i Općinsku upravu na velikom 
broju odrađenih projekata, a 
posebno mi je drago što mogu 
reći da je veliki broj tih pro-
jekata u suradnji sa Županijom, 
što je pokazatelj naše odlične 
suradnje. Posebno bih istaknuo 
KUD Mikleuš koji je zasigurno 
jedna od najuspješnijih udruga 
u županiji – rekao je Klement.

MALA, ALI USPJEŠNA
Saborski zastupnik Josip Đakić 
također je biranim riječima 
pričao o uspješnosti općine 
Mikleuš.
– Općina Mikleuš jedna je od 
najmanjih općina u Virovitičko-
podravskoj županiji, ali iznimno 
uspješna i maksimalno radi na 
dobrobit svojih sumještana. Mi 
na državnoj razini uvijek smo tu 
da pomognemo svim općinama 
i gradovima naše županije, a 
posebno ovako malima kojima 
je pomoć i najpotrebnija. Vje-
rujem da će Općina i dalje st-
varati nove vrijedne projekte 

i novu, uspješnu budućnost 
svojim sumještanima. Od go-
dine do godine u ovakvim pri-
godama zadaća je načelnika da 
se izmjeri koliko se napravilo 
novih projekata i onih koji će 
se realizirati i to su mjerila i 
kriteriji koji moraju postojati, a 
posebno ona vezana uz projekte 
EU fondova za koje sam siguran 
da će se i dalje realizirati, kako 
na području ove općine, tako i 
cijele županije – rekao je Đakić.
Na kraju sjednice uručena su 
priznanja zaslužnima pa su 
tako zahvalnice dobili HVIDRA 
Slatina za doprinos u radu bran-
iteljskih udruga i promicanje 
prava branitelja, ravnateljica 
Dječjeg vrtića „Suncokret“ 
Slatina Snježana Dupan-Lovrić 
za izniman doprinos u razvoju 
predškolskog odgoja, KUD 
Mikleuš za očuvanje tradici-
je, kulture i običaja, Društvo 
„Naša djeca“ Mikleuš za izni-
man doprinos u radu Općine 
te uspješnu provedbu akcija 
s djecom i za djecu, Udruga 
maratonaca „Glasnici istine“ 
za promicanje istine o Domov-
inskom ratu, Anadin Delić za 
humanost – 82 puta darovana 
krv i Laco Šoštarić za izniman 
doprinos u radu DND-a, a u 
ime nagrađenih zahvalila je 
ravnateljica DV „Suncokret“ 
Snježana Dupan-Lovrić. 

U povodu obilježavanja Dana 
općine Mikleuš u društvenom 
domu održana je svečana sjed-
nica Općinskog vijeća. Sjed-
nici su nazočili izaslanik pred-
sjednika Hrvatskog sabora, 
saborski zastupnik Josip Đakić, 
saborski zastupnik Tomislav 
Žagar, zamjenici župana VPŽ 
Marijo Klement i Darko Žužak, 
gradonačelnik grada prijatelja 
Donje Stubice Nikola Gospočić, 
predsjednik Skupštine VPŽ 
Miran Janečić, načelnici općina 
s područja županije i mnogi 
drugi.
U uvodu nazočne je pozdravio 
predsjednik Općinskog vijeća 
Ivan Kanski, predstavivši rad 
Vijeća tijekom protekle godine, 
a potom je o radu Općine govo-
rio načelnik Milan Dundović.
– Niz je projekata koje realiz-
iramo, kako bi naši mještani 
imali normalne uvjete za život. 
Od velikih projekata istaknuo 
bih kako radimo na uređenju 
komunalne infrastrukture. Po-
tom, na natječaj Ministarstva 
regionalnog razvoja i EU fondo-
va prijavili smo projekt izgrad-
nje pješačke staze u Četekovcu 
ukupne vrijednosti 425 tisuća 
kuna, od čega Ministarstvo sufi-
nancira 300 tisuća. Uredili smo 
društveni dom putem natječaja 
Fonda za zaštitu okoliša i Mini-
starstva graditeljstva, investiciju 
vrijednu 376 tisuća kuna, za što 
je Općini odobreno 239 tisuća 
bespovratnih sredstava, a zgra-
da je dana na korištenje našem 
vrijednom KUD-u. Odrađeni 

su radovi na mjesnom domu i 
proširenju parkirališta ispred 
groblja u Boriku, završeni ra-
dovi na uređenju potkrovlja 
zgrade NK Dinamo Četekovac, 
tome klubu kao i NK Mikleušu 
kupljene su nove traktorske ko-
silice, a protekle godine u Balin-
cima je uz sufinanciranje Mini-
starstva graditeljstva izgrađena 
kuća oproštaja. Posebno sam 
ponosan što je prošle godine 
s radom počeo dječji vrtić u 
Mikleušu koji Općina sufinan-
cira sa 75 posto, a namjera nam 
je to i povećati. Pomažemo 
svima koliko god možemo, 
udrugama, klubovima, vjer-

skoj zajednici, nedavno smo 
kupili nove klupe za našu župnu 
crkvu. Moram zahvaliti svim 
vijećnicima, predsjednicima 
mjesnih odbora, udrugama i 
ljudima koji čine našu općinu 
boljom i uspješnijom, a prije 
svega hvala dobrim ljudima, 
županu i saborskim zastupnici-
ma bez čije pomoći niti jedan 
projekt za dobrobit naše općine 
ne bi bio realiziran – zaključio 
je Dundović na kraju čestitajući 
svim mještanima Dan općine, a 
Mikleušanima i blagdan svete 
Terezije Avilske.
Nazočnima se potom obratio 
gradonačelnik grada prijatelja 

PROSLAVLJENI DANI OPĆINE MIKLEUŠ 

Nagradili sve koji život sumještana čine ljepšim
• Moram zahvaliti svim vijećnicima, predsjednicima mjesnih odbora, udrugama i ljudima koji čine našu općinu boljom i uspješnijom, 
a prije svega hvala dobrim ljudima, županu i saborskim zastupnicima bez čije pomoći niti jedan projekt za dobrobit naše općine ne bi bio 
realiziran – zaključio je Dundović na kraju čestitajući svim mještanima Dan općine, a Mikleušanima i blagdan svete Terezije Avilske.

Milan Dundović

Vladimir Grgurić

Uručena su priznanja zaslužnima
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Na sjednici Stalnog odbora Europske 
komisije za biljke, životinje, hranu i 
hranu za životinje održanoj krajem 
rujna ove godine usvojena je odluka o 
ukidanju svih ograničenja u prometu za 
svinje iz Republike Hrvatske, uvedena 
2013. godine. Time je Hrvatska dobila 
status zemlje slobodne od klasične svi-
njske kuge – veliko priznanje za prove-
dene veterinarske mjere. 
Sljedeća latentna opasnost je Afrička 
svinjska kuga, a tim povodom Ministar-
stvo poljoprivrede uvelo je niz potrebnih 
preventivnih mjera radi ranog otkrivan-
ja i sprječavanja unosa virusa Afričke 
svinjske kuge u Hrvatsku. Stoga će se za 
sva gospodarstva koja ne udovoljavaju 

minimalnim biosigurnosnim uvjetima 
odrediti provedba mjere zabrane stav-
ljanja u promet živih svinja na cjelok-
upnom teritoriju RH. Sve farme koje ne 
udovoljavaju biosigurnosnim uvjetima 
neće smjeti prodavati ni premještati 
svinje, stoji u obavijesti Ministarstva 
poljoprivrede. 
O tome kako će se to odraziti na naše 
uzgajivače svinja htjeli smo doznati iz 
prve ruke pa smo posjetili predsjednicu 
Udruge uzgajivača svinja Virovitičko-
podravske županije Mirjanu Bilović, 
koja se i sama na svom OPG-u bavi nji-
hovim uzgojem. 

CILJ BOLJE I KVALITETNIJE 
MESO 

- Mjere koje donosi Ministarstvo po-
ljoprivrede zasigurno će smanjiti broj 
uzgajivača svinja koji rade „na crno”, 

a u isto vrijeme i znatno povećati broj 
svinja te kvalitetu i zdravstvenu is-
pravnost mesa – rekla je Mirjana Bilović 
te objašnjava da javnost mora znati kako 
postoje tri skupine uzgajivača. Prva, koja 
je i najzastupljenija, su uzgajivači koji 
se uglavnom ne pridržavaju osnovnih 
mjera sigurnosti – od držanja, klanja, 
distribucije. Oni, ističe Mirjana Bilović, 
nerijetko izbjegavaju i pregled životinja 
i nošenje mesa na analizu. Druga sk-
upina su uzgajivači koji se uglavnom 
pridržavaju potrebnih mjera, ali nisu 
u potpunosti primijenili sve propisane 
mjere. Treća skupina su oni uzgajivači 
koji se strogo pridržavaju svih sigurn-
osnih i drugih propisa, redovno polaze 
edukacijske tečajeve i svake su godine 
sve kvalitetniji u bavljenju tim poslom. 

STROGI PROPISI UZGOJA 
Baviti se uzgojem svinja strogo je regu-
lirano, pogotovo u zatvorenom prosto-
ru, a samo neke od mjera navela nam je 
naša sugovornica: ograničen ulazak lju-
di na gospodarstva, korištenje zaštitne 
odjeće, pravilno odlaganje uginulih 
životinja ili dijelova uginulih životinja, 
zabrana unošenja divljih svinja ili nji-
hovih dijelova u objekt ili gospodarstvo, 
sprječavanje kontakta divljih i domaćih 
svinja postavljanjem zaštitnih ograda 
i poštivanje ostalih biosigurnosnih 
mjera.
Razlozi su to zbog kojih je ulaz u prostor 
za držanje svinja strogo zabranjen svi-
ma, osim djelatnicima OPG-a Bilović na 
njihovom imanju u Rezovcu – uz Franju 
i Mirjanu svinjama mogu pristupiti još 
sinovi Stjepan i Josip, koji s roditeljima 
vode imanje. 

Budući da je listopad i dolazi vrijeme 
tradicionalne svinjokolje, pitali smo ovu 
stručnjakinju o novim obvezama veza-
nima za svinjokolju u vlastitom gospo-
darstvu. 

SAMO PREGLEDANE 
ŽIVOTINJE 

- Klanje životinja na vlastitom gospo-
darstvu te premještanje živih svinja bit 
će dozvoljeno samo ukoliko prije istih 
ovlaštena veterinarska organizacija 
provede klinički pregled životinja na 
gospodarstvu u skladu s uputom Up-
rave za veterinarstvo i sigurnost hrane. 
Klinički pregled nije potrebno provoditi 
ukoliko se žive svinje otpremaju s gos-
podarstva izravno na klanje u odobreni 
objekt - upozorila je Mirjana Bilović. 
Istaknula je, pokazujući uredno vođene 
poslovno gospodarstvene knjige, kako 
je u njenom gospodarstvu provjera re-
dovni dio poslovanja. Rezultat takve, 

odgovorne proizvodnje, je zdravstveno 
ispravno i kvalitetno meso svinja koje 
već nekoliko godina u potpunosti ot-
kupljuje poznata hrvatska tvrtka. Osim 
toga, Bilovići su i jedan od njihovih naj-
pouzdanijih dobavljača.
- Ove zaštitne, odnosno preventivne 
mjere koje se primjenjuju u cijeloj EU 
nastale su upravo zbog pojačane svijesti 
samih potrošača mesa – napomenula je 
Mirjana Bilović.   
- Vjerujem da ako se želimo nastaviti 
baviti ovim poslom nije preskupo 
napraviti ograđeni prostor za životinje, 
hraniti životinje po propisu, kontakti-
rati s veterinarskim službama i uredno 
prijavljivati radnje koje želimo učiniti 
te i dalje donositi meso na analizu 
– ističe M. Bilović koja kaže kako je 
optimističan podatak da je prošle go-
dine broj uzgajivača svinja povećan u 
odnosu na 2017. godinu, a da taj trend 
i dalje raste kako u našoj županiji, tako 
i u Hrvatskoj. 
- Većina članova naše Udruge, pa tako 
i mi sami, želimo proširiti naše resurse 
i povećati uzgoj, a sigurna sam i da će 
sve više potrošača težiti za kvalitet-
nim i zdravim mesom. Držim da je sve 
to nagovijest jedne nove priče koja će 
nam sačuvati zdravlje te omogućiti da 
i dalje uživamo u mesnim delicijama – 
zaključila je Mirjana Bilović, predsjed-
nica Udruge uzgajivača svinja. 

10 I OPĆINE

Bruno Sokele 

MIRJANA BILOVIĆ IZ REZOVCA NA OBITELJSKOM IMANJU UZGAJA SVINJE 

Kolinje će kod kuće uzgajivači moći obaviti samo 
ako životinje prije toga pregleda veterinar
• Klinički pregled nije potrebno provoditi ukoliko se žive svinje otpremaju s 
gospodarstva izravno na klanje u odobreni objekt - upozorila je Mirjana Bilović.

Predsjednica Udruge uzgajivača svinja Virovitičko-podravske županije Mirjana Bilović na svom OPG-u

PRIORITET DOBROBIT POTROŠAČA 
Meso će moći nabavljati samo od certificiranih uzgajivača i dobavljača
S obzirom na učestalu pojavu raznih oboljenja životinja, a samim tim i ugroze ljudi te zahvaljujući brojnim upozo-
renjima medija, svijest krajnjih korisnika, odnosno potrošača došla je do one razine da sve više ljudi dobro promišlja 
prije nego nabavi meso. Po novim propisima meso će se moći nabavljati samo od certificiranih uzgajivača i dobavljača 
i samim tim je priča o nabavljanju mesa od nepouzdanih uzgajivača došla do svog kraja. Svima nam je jasno da je naša 
tradicija uzgoja svinja i svinjokolje duga i da je veliki broj ljudi navikao na starinski način uzgoja svinja i kupnje mesa, 
no vremena su se promijenila te se zbog sigurnosti svih nas moramo pridržavati potrebnih mjera i to nije tako teško 
kako neki uzgajivači misle. 

Ove zaštitne, odnosno 
preventivne mjere koje se 
primjenjuju u cijeloj EU nas-
tale su upravo zbog pojačane 
svijesti samih potrošača 
mesa – napomenula je 
Mirjana Bilović.

SUHOPOLJE

U gotovo svim naseljima grade, 
uređuju i rekonstruiraju
Općina Suhopolje već duže 
vrijeme ne staje s građevinskim 
radovima u gotovo svim svojim 
mjestima. Tako su trenutno u 
tijeku početni radovi na rekon-
strukciji stare tribine stadiona 
„Park“, a u završnoj su fazi radovi 
i opremanje fitness centra sport-
sko-rekreacijskog kompleksa u 
sklopu stadiona. Unutar zgrade 
Osnovne škole Suhopolje odvi-
jaju se radovi energetske obnove, 
a Općina Suhopolje sufinancirala 
je i radove na sanaciji sanitarnih 
čvorova, dok je na zgradi Dječjeg 
vrtića Suhopolje u tijeku obnova 
fasade.
Jednako tako, u naselju Borova 
uređuje se pješačka staza u ulici 
Stjepana Radića u svrhu podi-
zanja standarda mještana te zbog 
veće sigurnosti djece u prometu, 
a u tijeku su i radovi na cijevnim 
propustima, koji su pripremni 
radovi za prometnicu u Ulici Bu-
kova. Osim navedenog, u naselju 
Borova postavljaju se i instalacije 
grijanja u prostorijama DVD-a 
Borova, koje će po završetku 
preuzeti vatrogasno vozilo u svoj 

objekt.
Radovi u naselju Pčelić 
obuhvaćaju radove na izgrad-
nji reciklažnog dvorišta, koje 
je prema odobrenom projektu 
„Izgradnja reciklažnog dvorišta 
u Općini Suhopolje“ sufinan-
cirano od strane Europskih 
fondova u iznosu od 2.088.565 
kuna, odnosno 85 posto uku-
pnih troškova, dok se preostali 
iznos financira iz proračunskih 

sredstava Općine Suhopolje.
Završeno je i asfaltiranje no-
gostupa u Ulici Kapan u 
Suhopolju, a u društvenim do-
movima u Naudovcu i Velikoj 
Trainskoj u tijeku su unutarnji 
radovi uređenja, dok je u Jugo-
vom Polju izgrađen plato ispred 
kuće ispraćaja i spomenika pog-
inulim braniteljima. 

M. H. 

Pri kraju radovi na kući 
oproštaja u naselju Grabić
Budući da je Ministarstvo graditeljstva 
i prostornog uređenja Općini Sopje 
odobrilo 200.000 kuna za sufinanciranje 
gradnje kuće oproštaja u naselju Grabić 
sredinom srpnja ove godine, odmah se 
krenulo u realizaciju projekta.
Radovi na kući oproštaja, koje provodi 
Građenje Marković d.o.o. iz Slatine, 
privode se kraju. Tako je prošle subote  
postavljen crijep i završeni su radovi na 
cijelom krovištu, a u proteklih nekoliko 
dana postavljena je vanjska stiroporna 
izolacija, kao i električne i vodovodne 
instalacije u unutrašnjosti te se kreće 
na žbukanje vanjskog, ali i unutarnjeg 
prostora. Prema riječima predstavnika 
tvrtke Građenje Marković d.o.o., Zdenka 
Markovića, svi radovi na kući oproštaja 
trebali bi biti završeni sredinom sljedećeg 
mjeseca.

Izgradnjom ove kuće oproštaja sva naselja 
na području općine Sopje imat će riješen 
ispraćaj pokojnika na mjesnim grobljima. 

A. D. F. 

Započela izgradnja 
pješačkih mostova
Na području općine Crnac pokrenut je 
projekt izgradnje dvaju pješačkih mos-
tova. 
- Prije svega, ovo radimo zbog sigurn-
osti naših mještana. Riječ je o pješačkim 
mostovima u našoj središnjoj Zrinskoj 
ulici. Vrijednost investicije je 510.000 
kuna, a sve pokriva općinski proračun. U 
istoj ulici nedavno je završena i obnova 
županijske ceste, njenih 850 metara, što 
je odradila Županijska uprava za ceste – 
kaže načelnik općine Crnac Mato Damjan.  

V. G. 

CRNAC

SOPJE

Baviti se uzgojem svinja strogo je regulirano, pogotovo u zatvorenom prostoru
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Jeste li znali da se Arboretum 
Lisičine, koji se nalazi pri Up-
ravi šuma Slatina, danas može 
pohvaliti najvećom zbirkom 
četinjača – jela, smreka, borova, 
čempresa, tisa i drugih vrsta u 
Hrvatskoj? I da na površini od 
ukupno 42 hektara raste čak 
512 različitih vrsta biljaka iz Eu-
rope, Azije i Sjeverne Amerike, 
uključujući i pravu slavonsku 
bukovu prašumu te različite kul-
tivare? 

PREKRASAN CIJELE 
GODINE 

U samo jednom obilasku posje-
titelj Arboretuma, koji je inače 
živa zbirka drveća i ukrasnog 
bilja, može vidjeti posebne i 
prekrasne primjerke s kojima se 
može pohvaliti malo koji park u 
Hrvatskoj. Mjesto je to na kojem 
možete vidjeti pravi močvarni 
taksodij, drvo poznato iz filmova 
strave i užasa, koje svoje korijen-
je uzdiže iznad vode, a u ovom 
slučaju, iznad vlažnog slavon-
skog tla. U njegovoj neposrednoj 
blizini je i crveni hrast, čiji je žir 
poznat gotovo svakom djetetu na 
svijetu, budući da je poslužio kao 
motiv poznatog ploda za kojim 
neumorno trčkara vjeverica iz 
Ledenog doba i to u svim nas-
tavcima. U Arboretumu Lisičine 
možete vidjeti i rijetku japan-
sku pršljenku, kultivar pjegavog 
pačempresa, koji posjetitelje u 
proljeće mami svojim zlatastim 
visećim grančicama, tulipanovac 
sa svojim predivnim cvijetom u 
proljeće te dekorativnu, bodljik-
avu japansku kriptomeriju, čiji 
su češeri u obliku kuglica pravi 
mamac za ljubitelje prirode.
- Arboretum je krasan tijekom ci-
jele godine: u proljeće posjetitelji 
mogu uživati u bojama različitih 
cvjetova, u ljeto u zelenom i 
šarenom lišću i hladovini, a sada, 
u jesen, zimzelene vrste ostaju 
kao tamnozelena podloga listo-
padnom drveću koje počinje mi-
jenjati boju – objašnjava Nataša 
Rap, dipl. ing. šumarstva, ru-
kovoditeljica Odjela za ekologiju 

Uprave šuma Slatina.  U njenoj 
pratnji je kolegica Vesna Prebeg, 
dipl. ing. šumarstva, stručna 
suradnica iz istog odjela, koja 
ističe prednost pitke vode u Ar-
boretumu, zahvaljujući starom 
bunaru koji je dobio novu svrhu. 
Nalazi se u blizini ulaza i lako ga 
je pronaći, uz put koji vodi kroz 
zbirke četinjača. 
U bogatoj zbirci Arboretuma 
nalazi se i desetak različitih vrsta 

rododendrona ili slečeva, koji 
dolaze u svim bojama pa su pravi 
melem za oči.  

NAJMLAĐI U HRVATSKOJ
Bojana Ardalić-Filić, dipl. ing. 
šumarstva, revirnica u Šumariji 
Voćin podsjeća kako je Arbo-
retum Lisičine najmlađi od 
ukupno tri velika arboretuma u 
Hrvatskoj. Sadnja je počela 1963. 
godine, s autohtonim vrstama, 

a 1967. godine 
u Arboretum su 
stigle i četinjače 
po kojima je danas 
nadaleko poznat. 
- Površina Arboretuma 
koji posjetitelji mogu obići 
je 24 hektara i mnogima je zan-
imljiviji ovaj uži, hortikulturni 
dio. No imamo i dva polja – polje 
Euroazije i polje Sjeverne Amer-
ike. U okviru Arboretuma je i 
18 hektara bukove sekundarne 
prašume, koja je izuzeta od gos-
podarenja i služi za istraživanje. 
Prilikom  redovnog obilaska 
smisao je da svatko pronađe  
nešto za sebe, neovisno jesu li 
došli iz edukativnih, znanstvenih 
ili rekreativnih razloga. Ovdje 
vladaju mir, tišina i posebna 

priroda i svi su dobrodošli 
– kaže Bojana Ardalić-Filić, 
koja ističe kako je Arboretum 
moguće obići samostalno, ali 
i u pratnji službenog vodiča, 
djelatnika Šumarije Voćin,  koji 
će zainteresirane uputiti na 
najznačajnije, posebne i jedinst-
vene vrste. 

OGRADOM PROTIV 
DIVLJAČI 

Među njima su svakako kineski 
plutokori hrast, čiji list izgleda 
poput onog divljeg kestena, pa 
ga nestručno oko lako zamijeni. 
Kora mu je debelo izbrazdana, a 
ispod nje raste pluto i ne može ga 
se često vidjeti u parkovima. U 
društvu rijetkih biljnih izložaka 
je i transkavkaska breza, gotovo 
nestala u cijeloj Europi. Sitni, 
bodljikavi listovi zimzelenog 
hrasta zavarat će prolaznike da 
je riječ o običnoj božikovini, a ne 
mediteranskoj vrsti hrasta koja 
se lako uklopila u slavonsko pod-
neblje. Gotovo prozirne krošnje 

američkog bora Pinus Coul-
teri navest će pro-

laznike da sigurno 
prošeću u njego-
voj blizini, iako 
je poznat po 
svojim ogrom-
nim češerima, 

koji su zaradili 
nadimak „tvorci 

udovica“. Veliki 
češeri, naime, narastu 

do težine od čak pet kilograma, 
a specifični su po tome što na 
rubovima imaju oštre bodlje, 
koje se, kada plod pada s drveta, 
pretvaraju u pravu ubilačku silu. 
- Znaju to, nažalost, američki 
drvosječe koji su prvi pod njima 
stradali – govori Nataša Rap, s 
Vesnom u ruci držeći primjerke 
iz Arboretuma Lisičine. 
Ljubitelji ukrasnog drveća 
također će ovdje doći na svoje, 
pogotovo oni koji vole magno-
lije. Neobični cvjetovi, veliki 
listovi (koji narastu i do 40 cen-
timetara) i plodovi ružičaste boje 
koji skrivaju narančasto sjemen-
je odlika su velikolisne magnolije 
pod kojom se prolaznici jednos-
tavno moraju zaustaviti. 
Maklura ili konjska jabuka 
primjerak je pak starog drveta s 
nesvakidašnjim plodom koji se 
mogu pronaći, ali i sakupiti na 
tlu Arboretuma. Žuto-zelene je 
boje, blago hrapave površine, a 

nadimak „majmunska jabu-
ka“ dobila je zbog svoje 

površinske strukture. Plod 
je to na meti divljači koja 
za ovom ukusnom po-
slasticom prođe i nekoliko 

kilometara dnevno. Još 
jedna poslastica je i šećerni 

javor, onaj isti od čijeg se soka 
u Americi i Kanadi priprema 
poznati javorov sirup, a čija su 
stabla za hrvatske životinje bila 
previše primamljiva, pa ih je u 
Arboretumu od pravog drvoreda 
ostala tek nekolicina.

 - Kvalitetna ograda oko cijelog 
Arboretuma nešto je što nam 
je visoko na listi prioriteta i na-
damo se da ćemo u taj projekt 
krenuti već sljedeće godine. 
Inače, na godišnjoj razini samo 
za održavanje utroši se 550.000 
kuna, u što ulazi redovna košnja, 
uklanjanje suhih, slomljenih 
grana i stabala, bez nove sad-
nje. Radove obavljaju djelatnici 
Šumarije Voćin – objašnjava Bo-
jana, koja ističe kako će, ovisno o 
financijskim sredstvima, Arbo-
retum proći pozitivnu promjenu 
i ulaganja. 

MOBITELOM DO DRVETA 
- Želja nam je Arboretum pom-
laditi, modernizirati i populariz-
irati. Obnoviti staru zgradu koja 
bi mogla poslužiti za susrete, 
kongrese i predavanja, budući 
da imamo izvrsnu suradnju sa 
školama i fakultetima – ističe 
Bojana. 
Nataša Rap dodaje kako je prije 
sedam godina odrađen projekt 
uređenja i čišćenja te je post-
avljeno 2,5 kilometara ceste te 
kilometar staza. Postavljene su 
klupe, nadstrešnica i koševi, a 
ukupna vrijednost tog ulaganja 
iznosila je 270.000 eura. Na-
kon toga, uslijedilo je redovno 
održavanje - Sva nova ulaganja 
nastojimo ostvariti uz pomoć 
projekata – kaže Nataša Rap. 
Jedan od većih planova je digi-
talizacija same zbirke.  Planiraju 
svako stablo, grm i novu biljku 
koja će ovdje u budućnosti 
pronaći dom označiti GPS ko-
dom, kako bi putem mobilne 
aplikacije i interaktivne karte na 
službenoj stranici Arboretuma 
zainteresirani mogli pronaći 
točnu lokaciju same biljke u 
zbirci, ali i najvažnije informacije 
o podrijetlu i vrsti. 
- Bit će to prilika da Arboretum 
posjete svi oni koji to još nisu 
učinili jer se zaista ima što vidjeti 
– poručuje Nataša Rap. 

ARBORETUM LISIČINE UZ 512 RAZLIČITIH VRSTA POSJEDUJE I NAJVEĆU KOLEKCIJU ČETINJAČA U HRVATSKOJ

Na jednom mjestu možete obići močvarni taksodij, vidjeti 
češer “tvorac udovica“ i uživati u bojama neobičnih magnolija 

• U samo jednom obilasku posjetitelj Arboretuma, koji je inače živa zbirka drveća i ukrasnog 
bilja, može vidjeti posebne i prekrasne primjerke s kojima se može pohvaliti malo koji park u Hrvatskoj.

Nataša Rap i Vesna Prebeg s primjercima tvorca udovica i 
konjskom jabukom

Kolinje će kod kuće uzgajivači moći obaviti samo 
ako životinje prije toga pregleda veterinar

PROMO: HRVATSKE ŠUME

TEHNIČKA ŠKOLA VIROVITICA U ARBORETUMU LISIČINE ODRADILA TERENSKU NASTAVU  

Živo drvo, krošnja i lišće puno im je zanimljivije od crteža na papiru 
Arboretum Lisičine učenicima i studentima nerijetko posluži i kao učionica na otvorenom. Učenici osnovnih škola, oni 
nižih razreda, ovdje se najčešće upoznaju s biljnim vrstama, sakupljaju lišće ili plodove, a stariji već imaju i pokoje pitanje o konkret-
noj vrsti drveća i ukrasnog bilja. Studenti ozbiljnije proučavaju biljni inventar. Za učenike srednjih škola šumarskih smjerova Arbore-
tum je pak mjesto terenske nastave. Mario Bošnjaković, učenik 4. razreda Tehničke škole u Virovitici, smjer šumarski tehničar, kaže 
da je Arboretum učenicima 2. i 4. razreda poslužio za terensku nastavu uzgajanja i uređivanja šuma. Viđeno im se svidjelo, poručuje, 
osobito maklora (konjska jabuka, op.a.) i kestenoliki hrast. 
- Mogu reći kako je po broju vrsta riječ o zaista jednom od bogatijih Arboretuma u Hrvatskoj. U okviru terenske nastave dosad smo 
bili i u  Senju, Krasnom, išli smo u šumarije u Zagreb, a s partnerima iz Mađarske provodimo projekt u kojem uzgajamo zaboravljene 
šumske voćkarice. Inače idemo i na pošumljavanja, na čišćenje. Volimo  terensku nastavu na otvorenom jer ovdje doslovno dođemo 
do drveta i sve nam se objasni. U učionici, to je fotografija ili crtež na papiru. Ovo je daleko bolje i bolje se nauči, točno se vidi cijelo 
drvo. Nema tog papira koji može dočarati to iskustvo, kao i zrak i okolinu – poručuje Mario pun novog znanja i iskustva. 

Spoj mira, tišine i zanimljivih biljnih vrsta u posebnom ambi-
jentu poziv je posjetiteljima u Arboretum

Bojana Ardalić-Filić iz 
Šumarije Voćin

Prilikom redovnog 
obilaska smisao je da 
svatko pronađe nešto 
za sebe, neovisno 
jesu li došli iz eduka-
tivnih, znanstvenih ili 
rekreativnih razloga. 
Ovdje vladaju mir, 
tišina i posebna priro-
da i svi su dobrodošli 
– kaže Bojana 
Ardalić-Filić.

Zanimljiv češer japanske 
kriptomerije

Močvarni čempres
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Suncem okupano jutro namamilo je 
prošle subote brojne Virovitičane na 
šetnicu kod Gimnazije, gdje je održana 
manifestacija „Jesen u gradu“. Uživalo 
se u toplom „mikeškom“ čaju, kiflicama, 
vrućim pečenim kestenima i dobroj at-
mosferi. Ova manifestacija održana je 
sedmi put, u organizaciji Grada Virovitice, 
Ekološkog društva Virovitica i Flore VTC. 
Suorganizator je i ove godine bila pozna-
ta Kreativna udruga Unikat, a pokrovitelj 
Turistička zajednica grada Virovitice. 
Manifestaciji, koja je prije sedam godina 
započela skromno, sa samo par štandova, 

cilj je promovirati rad virovitičkih škola i 
udruga te lokalne proizvođače. 
- Ponosan sam što se ovogodišnja „Jesen 
u gradu“ održava na novoobnovljenom 
trgu ispred Dvorca Pejačević. Baš kao i 
meni, mnogim će Virovitičanima trebati 
neko vrijeme da se naviknemo na ovaj 
trg. Zadivljen sam  kako ovo sve lijepo 
izgleda, gledajući uređene štandove na 
kojima naše udruge i OPG-ovci prikazuju 
i posjetiteljima nude plod svoga rada i 
svoje proizvode – rekao je gradonačelnik 
Ivica Kirin te potaknuo građane da ku-
puju domaće proizvode.

CARSTVO DETALJA 
- Jako mi je drago što se „Jesen u gradu“ 
prvi put održava na novoj šetnici kod 
Gimnazije i što je odaziv Virovitičana 
najveći dosad. Ove godine imamo najviše 
štandova, moram napomenuti da se radi 
o izlagačima iz čak četiri županije, što 
posjetiteljima pruža raznolikost – rekla je 
Katarina Đurđević, direktorica Turističke 
zajednice grada Virovitice te dodala kako 
je ovogodišnja manifestacija podignuta 
na viši nivo samim uređenjem grada. 
Šetnicu su krasile bundeve, kišobrani 
prekriveni lišćem, cvjetne kugle, slam-

nate bale i šatori od kukuruzova lista. 
Pozornost su dakako privlačili 

gospođa Jesenka i gospodin 
Jesenko koji su bili nezao-

bilazna postaja za slikanje. 
Uz brojne izlagače, pos-
jetitelje manifestacije 
zabavljali su KUD Viro-
vitica, koji je ponosno 
pokazao dio svoga reper-

toara, Gradska glazba Viro-
vitica i njihove mažoretkinje 

koje su veselim skladbama 
potakle posjetitelje na ples te naj-

manji i najslađi Virovitičani zvonkoga 
glasa, polaznici glazbene igraonice Glaz-
bene škole Jan Vlašimsky. 
- Jako mi se sviđa što se „Jesen u gradu“ 
preselila na šetnicu. Sve je lijepo uređeno, 
sviđa mi se program koji je ove godine 
zaista bogat, a najviše me raduju vrući 
kesteni zbog kojih obožavam jesen – re-
kla je Silvia H.

• Ove godine imamo 
najviše štandova, moram 
napomenuti da se radi o 
izlagačima iz čak četiri 
županije, što posjetiteljima 
pruža raznolikost – rekla 
je Katarina Đurđević, 
direktorica Turističke 
zajednice grada Virovitice. 

Škole i proizvođači pokazali 
kako se može uživati u jeseni
Lucija M. Hock 

Poljoprivredno gospodarstvo 
uzgajivača ovaca Ivana Antala u 
Podgorju naizgled se ne razlikuje 
od ostalih poljoprivrednih gos-
podarstava u našem kraju, no po 
jednoj je stvari itekako specifično. 
Naime, Ivan i njegov otac Stje-
pan jedini u Hrvatskoj uzgajaju 
pasminu Clun Forest koja je nas-
tala u pokrajini Shropshire u Ve-
likoj Britaniji. Ova pasmina po 
mnogočemu je specifična u odnosu 
na druge pasmine, a zbog svog vrlo 
neobičnog izgleda i forme te nekih 
dobrih osobina, izazov je mnogim 
uzgajivačima diljem Europe. 
Priča Antalovih počinje 2006. go-
dine, kada je Stjepan ostao bez posla 
u jednom virovitičkom poduzeću. 
- Malo poljoprivredno gospodarstvo 
na kojem smo uzgajali nešto svinja 
i peradi nije bilo dovoljno da bi se 
preživjelo - napomenuo je Ivan ra-
zloge zbog kojih je obitelj krenula u 

ovčarstvo i to s ruskom pasminom 
ovce Romanowska. 
- Nisam puno znao o toj pasmini, 
ali ukazala se prilika za nabavu 
ovaca iz Češke, pa smo se odlučili 

napraviti taj korak 
i nismo pogriješili. 
Radi se o vrlo plod-
noj vrsti koja nije 
posebno zahtjevna za 

držanje. Mnogi čak kažu da je ovo 
najisplativija vrsta, a da je to tako, 
govori i činjenica da ovčari uzgajaju 
uglavnom tu pasminu. Htjeli smo 
ići dalje, a jednom prilikom vidjeli 
smo Clun Forest pasminu. Prvo 
nas je privukao pomalo neobičan 
izgled ove životinje, ali presudnije 
su bile njene karakteristike. Naime, 
radi se o vrlo otpornoj vrsti koja 
se lako prilagođava uvjetima i ima 
duži vijek od ostalih vrsta. Kao i Ro-
manowska, ima kvalitetno mlijeko, 

vunu i meso, a i plod-
nost joj je dobra – 

predstavlja nam 
ovu pasminu 

naš sugov-
ornik. 
Antalovi 
trenutno 
uzga-

jaju 37 grla, 
uvezenih 

od poznatih 
uzgajivača

 iz Češke. Od tog broja sedam je 
muških, a 30 ženskih grla, odnosno 
20 Romanowskih i 10 Clun Forest.  

POVEĆAT ĆE UZGOJ 
- Namjeravamo uzgajati 100 grla 
pasmine Romanowski, a za Clun 
Forest još nemamo konkretni 
plan, ali pretpostavljam da bismo 
za početak išli do pedesetak grla 
te vrste. U konačnici će odlučiti 
domaće tržište koje tek treba up-
oznati Clun Forest, no ohrabrujuće 
je to što već imam dosta upita up-
ravo za tu vrstu. Osobno polažem 
dosta nade u bavljenje  tom pas-
minom, a isto tako smatram da u 
svakom poslu treba malo i riskirati 
da bi se kasnije došlo do željenih 
rezultata- rekao nam je Ivan Antal 
koji je trenutno zaposlen u Austriji, 
a u Podgorje dolazi pet do šest puta 
godišnje pa se o ovcama brine nje-
gov otac Stjepan. 
- Otac se zainteresirao za ovčarstvo, 
iskusan je i gaji ljubav ne samo 
prema ovčarstvu, nego i poljo-

privredi općenito. Iako u Hrvatskoj 
ovčarstvo znatno zaostaje u odnosu 
na neke druge  zemlje u Europi, ide 
dobro, a vjerujem da ćemo voljom 
i upornošću nastaviti još i bolje – 
smatra I. Antal. 

Bruno Sokele

OBITELJ ANTAL IZ PODGORJA MEĐU RIJETKIMA U HRVATSKOJ UZGAJA PASMINU OVACA CLUN FOREST 

Simpatične ovce lako su prilagodljive, duže žive i pravi su izazov za uzgajivače

SEDMA “JESEN U GRADU“ IZMAMILA VIROVITIČANE NA ŠETNICU 

• Prvo nas je privukao pomalo neobičan izgled ove životinje, 
ali presudnije su bile njene karakteristike. Naime, radi se o vrlo 
otpornoj vrsti koja se lako prilagođava uvjetima i ima duži vijek 
od ostalih vrsta. Kao i Romanowska, ima kvalitetno mlijeko, vunu i 
meso, a i plodnost joj je dobra – predstavlja nam ovu pasminu naš 
sugovornik. 

Janjad ove ovce izuzetne je kvalitete 
Clun Forest je pasmina ovce koja je dobila ime po predjelu u Velikoj Britaniji iz kojeg 
dolazi i gdje je najbrojnija vrsta. Ima dug životni vijek, veliku izdržljivost i relativnu 
plodnost. Poznata je po dobroj kvaliteti mlijeka i mesa, a podaci govore da je meso 
janjadi ove ovce izuzetne kvalitete. Clun Forest lako se adaptira na svaki prostor i nije 
zahtjevna za održavanje, a sve je zastupljenija na europskim pašnjacima.

Ivan i njegov otac Stjepan jedini u Hrvatskoj uzgajaju 
pasminu Clun Forest
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Predstavljanjem knjige „Glazba kao 
lijek: samoterapija zvucima koji 
liječe“ svjetski poznatog glazbeni-
ka, pijanista Josipa Joea Meixnera, 
u virovitičkoj Gradskoj knjižnici i 
čitaonici otvoren je Mjesec hrvatske 
knjige 2019. 
Održava se pod motom „U ritmu 
čitanja“ i posvećen je glazbi 
u godini 200. obljetnice 
rođenja Vatroslava 
Lisinskog te će kroz 
bogati program 
prikazati kako se 
glazba i pisana 
riječ isprepliću i 
povezuju.  
Sve prisutne tim 
povodom pozdravila 
je ravnateljica Grad-
ske knjižnice i čitaonice 

Višnja Romaj, 
koja je istakla kako 

je predstavljena knjiga jedna od pet 
najboljih koje Gradska knjižnica 

posjeduje te kako ovo nije posljed-
nje gostovanje pijanista Meixnera u 
knjižnici.
Kako glazba, koja nad čovjekom 
ima toliku moć, može liječiti, 
pokušao je objasniti sam autor kn-
jige. Ovaj profesionalni pijanist prvi 
je svoje stručno glazbeno znanje 
spojio sa spoznajama medicinskih 
istraživanja. U knjizi govori o piano 
medicini te o pozitivnom učinku 
glazbe na čovjekovo psihofizičko 
zdravlje. Teoriju koju zastupa sam 
autor je provjerio na sebi, riješivši 
svoje zdravstvene probleme upravo 
piano medicinom.
Posjetitelji su mogli kupiti knjigu uz 
koju je priložen CD s 13 skladbi, za 
koji mnogi tvrde da je prava „glaz-
bena ljekarna“. 

L. M. H.

• Drago mi je što mogu reći da i ove godine nastavljamo dobru suradnju s 
našim vrtićima, osnovnim školama, udrugama i društvima. Koristim priliku 
pozvati zainteresirane da sudjeluju u manifestaciji i otkriju predivnu tajnu 
povezanosti glazbe i književnosti tijekom ovih mjesec dana.   

Razgovarala: Marija Lovrenc 

PREDSTAVLJANJEM KNJIGE „GLAZBA KAO LIJEK“ POČEO 
MJESEC HRVATSKE KNJIGE 2019. U VIROVITICI

Posjetitelji će mjesec dana otkrivati 
poveznicu glazbe i književnosti 

Sanja Mijac: 
Iz života Domaćice : 
recepti za maglovite 
ponedjeljke i sunčane 

nedjelje

Engleski književnik 
Aldous Leonard Huxley 
je rekao: „Isti čovjek 
može biti tvrdi pesimist 
prije ručka i uvjereni 
optimist nakon ručka.“ 
Obzirom da nam treba 
optimizma u hladnijim 
danima koji su pred 
nama predstavljam 
vam prvu knjigu naše 
sugrađanke, najpopu-
larnije hrvatske gastrob-
logerice Sanje Mijac. 
Riječ je o kuharici u 
kojoj su na 320 stranica 
ispisani različiti recepti 
uz izvrsne ilustracije. 
Kuharica koja, kako 
kaže autorica „miriše na 
bakino dvorište“ sadrži 
domaća jednostavna jela 
i deserte pa će mnogima 
poslužiti kao inspiracija, 
ali i kao izvor dobrih i 
provjerenih recepata 
za sve prilike. Ili taman 
prhki ili taman mekani, 
Čuvari slatkih uspom-
ena, Suho, slatko i 
dizano, Ljeto spremljeno 
u male teglice sreće neki 
su od poglavlja koji će 
Vam se sigurno svidjeti. 
Vjerujem da će vam 
se svidjeti i predstavl-
janje kuharice koje će se 
održati na Dan Gradske 
knjižnice i čitaonice, u 
petak, 25. listopada u 
18.00 sati.
Svi ste pozvani!
 
Priredila: Nela Krznarić

Dođite u Gradsku knjižnicu 
i čitaonicu u Virovitici!

NOVE KNJIGE U 
GRADSKOJ KNJIŽNICI I 
ČITAONICI VIROVITICA

Gradska knjižnica i 
čitaonica Virovitica

Trg bana J. Jelačića 5
RADNO VRIJEME:

PONEDJELJAK - PETAK: 

8:00-19:30 sati

SUBOTA: 

 8:00-13:00 sati

www.knjiznicavirovitica.hr

VIŠNJA ROMAJ PREDSTAVILA PROGRAM MJESECA KNJIGE 
Kroz literaturu, radionice i predavanja posjetitelji 
će otkriti tajnu vezu književnosti i glazbe
Mjesec hrvatske knjige 
2019., koji traje od 15. li-
stopada do 15. studenog 
bio je povod za intervju 
s ravnateljicom Gradske 
knjižnice i čitaonice u Viro-
vitici, prof. Višnjom Romaj. 
Za sve posjetitelje priprem-
ljen je zanimljiv i bogat pro-
gram. Glazba u virovitičkoj 
Knjižnici nije novi gost – 
ustanova je to koja je dosad 
ugostila brojne glazbenike, 
sastave i polaznike glaz-
benih škola pa je ovo samo 
još jedna prilika da se pod 
ovogodišnjim motom „U 
ritmu glazbe“ Knjižnica in-
tenzivnije posveti ovoj zan-
imljivoj poveznici. 

• Na koje će sve načine 
glazba ovaj put pronaći 
mjesto u Knjižnici? 
Moram napomenuti kako 
je ovo prostor koji glazbu 
itekako poštuje i koji je 
dokazao da je mjesto jed-
nom dobrom koncertu, 
priredbi i glazbenom nas-
tupu upravo ovdje. Nije 
slučajno da su mnoga naša 
događanja počinjala upravo 
glazbom. Zato ćemo našim 
posjetiteljima tu snažnu 
vezu glazbe i književnosti 
samo produbiti, kroz dese-
tak različitih manifestacija, 
predavanja, predstavljanja 
knjiga, radionica, tribina. 
Kao i svake godine, uključit 
će sve generacije, od vrtićke 

dobi, pa sve do umirovlje-
nika, kao i cijelu knjižnicu. 
Moram napomenuti kako je 
ovo prilika i da se korisnici 
upoznaju sa svom literatur-
om koju Knjižnica posjedu-
je na temu glazbe i koja će 
biti posebno izložena. 

• Prilika je to i za pred-
stavljanje knjiga. Uz 
„Glazbu kao lijek“, koje 
naslove i autore će moći 
upoznati posjetitelji? 
Čeka nas predstavljanje 
trećeg romana naše mlade 
virovitičke autorice Marte 
Stanić, koja će publici go-
voriti o romanu „Moje 

prekrasno čudovište“, a 
koji pripada žanru znanst-
vene fantastike. Knjižnica 
podržava mlade autore i 
ponosni smo na njih. Ujed-
no, najmlađi čitatelji će 
moći upoznati književnika 
Jadranka Bitenca i njegov 
„Twist na bazenu“ koji će 
kod nas gostovati. 

• Osim same glazbe, u 
Knjižnici će tijekom ove 
manifestacije biti riječi 
i o likovnoj umjetnosti, 
zdravlju i povijesti. O 
čemu je riječ? 
Budući da želimo da svatko 
pronađe temu za sebe, ali 

i da Knjižnica uvijek ima 
otvoren prostor za nove 
suradnike, udruge i društva, 
na programu se tako našla i 
jedna izložba, predavanje i 
tribina. Izložbu će održati 
Likovni klub „Paleta“, dok 
će stručno predavanje na 
temu „Rimski mozaici na 
tlu Republike Hrvatske“ 
održati dr. sc. Marija Buzov. 
Naše Lionsice pripremile 
su i važnu tribinu na temu 
dijabetesa i problema s 
vidom, a čeka nas i jedan 
događaj vezan uz sport. 

• U okviru Mjese-
ca hrvatske knjige 
virovitička Knjižnica 
slavi i svoj rođendan. 
Što ste pripremili za taj 
dan, 25. listopada? 
Točno, uvijek imamo pri-
liku proslaviti rođendan 
Knjižnice i tradiciona-
lno nagraditi svoje vjerne 
korisnike, najčitače iz 
svih područja. Jako mi je 
drago što se sve više ljudi 
učlanjuje kao obitelj, tu vi-
dimo da tradicija čitanja ne 
umire, nego se nastavlja. 
Dakle, novim ćemo naslovi-
ma nagraditi sve najčitače, 
od djece predškolske dobi, 
školaraca do obiteljskih 

čitača. Ujedno, taj dan, 
25. listopada, svi učenici 
osnovnih škola dobit 
će na poklon besplatno 
učlanjenje u Knjižnicu. 

• Kad spominjemo 
najmlađe korisnike, 
Igraonica je i ove go-
dine pripremila puno 
događanja u okviru 
mota „U ritmu glazbe“. 
Što biste izdvojili? 
Teško je izdvojiti samo je-
dan događaj jer ih je dosta 
i jer su posvećeni različitim 
generacijama – od zaista 
najmlađih, onih u vrtiću, 
pa sve do školaraca. Po-
laznici će se tako moći up-
oznati s instrumentima, 
„repati u bajkama“, na 
pričaonici će biti riječi o 
brojalicama, čekaju ih pre-
davanja o glazbi i instru-
mentima u kojima će moći 
postaviti pitanja i družiti 
se s mladim glazbenicima. 
Drago mi je što mogu reći 
da i ove godine nastav-
ljamo dobru suradnju s 
našim vrtićima, osnovnim 
školama, udrugama i 
društvima. Vrtiće i škole 
očekujemo tijekom cijelog 
Mjeseca hrvatske knjige, 
da nas posjete i otkriju što 
smo sve pripremili i za njih. 
Koristim priliku pozvati sve 
zainteresirane da sudjeluju 
u manifestaciji i otkriju 
predivnu tajnu povezanosti 
glazbe i književnosti ti-
jekom ovih mjesec dana. 

Višnja Romaj
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U virovitičkoj Glazbenoj školi 
Jana Vlašimskog u četvrtak, 17. 
listopada održat će se otvorenje 
petog festivala klasične i sakralne 
glazbe – Kolbovi dani 2019.
Član Organizacijskog odbora, 
profesor Perica Mihaljević, 
predstavio je bogat ovogodišnji 
program u sklopu kojeg će se 
koncerti, osim pri otvaranju i 
zatvaranju festivala u Glazbenoj 
školi Jana Vlašimskog, održati i 
u crkvi sv. Roka.
– Za posjetitelje i sve zain-
teresirane pripremili smo šest 
događanja. Na otvorenju će gos-
tovati kolegice Sanja Spahija 
na klaviru i Kristina Domović 
kao solo pjevačica, međutim tu 
je skriveno i malo iznenađenje 
koje će posjetitelji sami otkriti 
– s osmijehom na licu kaže P. 
Mihaljević.

ŠEST KONCERATA
– Zatim 19. listopada gostuje 
akademski zbor Palma pod vod-
stvom Franje Klinara te mae-
stro Ante Knešaurek koji izvode 
oratorij sv. Franji Kamila Kolba. 
Dan poslije dolazi zbor Immacu-

lata, zbor medicinskih sestara 
pod vodstvom Josipa Prajza iz 
Požege koji izvodi Kolbova vo-
kalna zborska djela za ženske 
sastave marijanske tematike. Na-
kon toga, 22. listopada, nastupa 
maestro Javor Valjak, orguljaš, 
koji će izvesti svoj samostalni 
recital s djelima Canjuge, svojim 
osobnim djelima i, naravno, dje-
lima Kamila Kolba. U petak, 25. 
listopada, na redu su domaći 
izvođači – zbor Sv. Cecilija, župni 
zbor koji je osnovao sam Kamilo 
Kolb u svom djelovanju ovdje. 
Imat ćemo i Trio flauta u kojem 
će nastupiti Noemi Toth, Me-
lita Manjkas-Bacinger i Dorijan 
Molnar koji će izvesti kompozi-
ciju „Latica“ koja je originalno 
pisana za tri violine, no preradili 
smo ju za tri flaute. Gostovat će 
i Mihael Mojzeš na orguljama s 
nizom Kolbovih djela i ženski 
vokalni ansambl Contese koji 
će izvesti dvije Ave Marije. Za-
tvaranje festivala održat će se 
29. listopada gostovanjem Trija 
Osor koji čine klavir, violončelo 

i flauta s bogatim glazbenim rep-
ertoarom – zaključio je Perica 
Mihaljević, koji je, uspoređujući 
s ostalim kulturnim i društvenim 
događanjima, jako zadovoljan 
posjetom i reakcijama ljudi na 
program Kolbovih dana. 

STVARALAČKI OPUS 
Iako je 2015. godine, kada je bilo 
prvo izdanje festivala, Kamilo 
Kolb široj publici bio poprilično 
nepoznat, Virovitičani su festi-
val prihvatili kao nešto novo, 
kao osvježenje i neznanu vri-
jednost Virovitice. Svako iduće 

izdanje samo je potvrđivalo 
interes javnosti i da su ova-
kvi glazbeno-kulturni događaji 
nešto što naš grad, ali i cijeli 
kraj, želi i treba.
- Prve tri godine na festi-
valu smo uglavnom govorili 
o Kamilu Kolbu, povijesnom 
okviru u kojem je stvarao i 
njegovim suvremenicima, a 
prošle smo godine započeli sa 
stvaranjem. Objavili smo strip 
„Otac Kamilo Kolb“ koji je na-
crtao virovitički umjetnik Roko 
Idžojtić, a kojim smo djeci kroz 
takav medij htjeli prikazati 
njegov život i najzanimljivije 
točke. Ove godine ono što ćemo 
na otvorenju pokazati također 
će biti dio tog procesa stvara-
nja na temu Kamila Kolba pa 
pozivam sve zainteresirane da 
dođu i vide – zaključuje Perica 
Mihaljević.
Svi koncerti u sklopu 
ovogodišnjih Kolbovih dana 
počinju u 19.30. 
Organizator festivala je Glaz-
bena škola Jan Vlašimsky, 
suorganizator Franjevački sa-
mostan u Virovitici, a glavni 
pokrovitelj Grad Virovitica.

I 15KULTURA

GOSTI: Sanja Spahija i Kristina Domović

OTVORENJE KOLBOVIH DANA
Glazbena škola Jan Vlašimsky

17. listopad

19:30h

Zbor Palma, Zagreb

KONCERT
Crkva sv. Roka

19. listopad

19:30h

Pjevački zbor medicinskih sestara “Immaculata”,
Požega

KONCERT KOLBOVE  
MARIJANSKE LITERATURE
Crkva sv. Roka20. listopad

19:30h

Javor Valjak - orgulje

KONCERT
Crkva sv. Roka

22. listopad

19:30h

Razni izođači-  zbor „Sv. Cecilija“, Trio flauta (N. 
Toth, M. Manjkas-Bacinger, D. Molnar), Vokalni 
ansambl „Contese“, Mihael Mojzeš (orgulje)

KONCERT DOMAĆIH UMJETNIKA
Crkva sv. Roka

25. listopad

19:30h

Trio Osor

KONCERT KOMORNE GLAZBE – 
ZATVARANJE FESTIVALA
Glazbena škola Jan Vlašimsky29. listopad

19:30h

Organizatori:  Glazbena škola Jan Vlašimsky 
Suorganizator: Franjevački samostan u Virovitici Glavni pokrovitelj: Grad Virovitica

• Ono što ćemo na otvorenju pokazati također će biti dio tog procesa stvaranja na temu 
Kamila Kolba pa pozivam sve zainteresirane da dođu i vide – zaključuje Perica Mihaljević.

Ena Aragović

POČINJE PETO IZDANJE KOLBOVIH DANA U VIROVITICI 

Posjetitelje očekuju bogat glazbeni program i 
poznati gosti iz svijeta klasične i sakralne glazbe

Perica Mihaljević, predstavio je bogat ovogodišnji program
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Sport

Tamara Hudoletnjak i u Sesvetama pokazala 
svoju kvalitetu, zabila čak 17 pogodaka
Virovitičke Lavice odlično su 
otvorile utakmicu 4. kola 1. 
hrvatske ženske rukometne 
lige. Vodile su u tri navrata sa 
zgoditkom prednosti i tu su 
prednost imale priliku povećati 
iz sedmerca, koji nije realiziran. 
Odjednom su stale i prepustile 
kontrolu utakmice domaćim 
rukometašicama, koje stvaraju 
zalihu od tri zgoditka pred-
nosti. Virovitičanke se ponovno 
bude došavši do egala 10:10. 
Nakon toga su po drugi put 
posustale. Sesvečanke udar-
cima s vanjskih pozicija dolaze 
do rezultata 20:16, s kojim se 
odlazi na odmor. U drugom 
dijelu igračice 1234 Virovitice 
u nekoliko navrata dolaze do 
tri gola zaostatka, ali u pri-
jelomnim trenucima, što zbog 
svojih, a što zbog pogrešaka 

mladog sudačkog para, ne uspi-
jevaju dovesti utakmicu u neiz-
vjesnost. U posljednjoj četvrtini 
utakmice domaće igračice st-
varaju šest pogodaka prednosti, 

ali u posljednjih nekoliko minu-
ta virovitičke Lavice ublažile su 
poraz na konačnih 35:30. Još 
jednom se pokazalo da prva 
violina virovitičkog prvoligaša 

Tamara Hudoletnjak ne može 
„sama“.  U subotu  u 20 sati u 
Sportskoj dvorani Tehničke 
škole u Virovitici igra se utak-
mica 5. kola 1. lige. Virovitičke 
Lavice dočekuju rukometašice 
Splita 2010. Nakon minimal-
nog poraza u prvom kolu u 
Čakovcu od Zrinskog, Splićanke 
imaju seriju od tri pobjede. Bile 
su uspješnije na svom terenu 
od Umaga i Dugog Sela te su 
pobijedile na gostovanju u 
Crikvenici domaću Murvicu. U 
„lavljem brlogu“ vjeruju da uz 
pomoć svojih vjernih navijača, 
koji će sigurno ispuniti tribinu, 
mogu iznenaditi gošće i doći do 
prvih bodova. Trener Vladimir 
Gašparac u sastavu bi trebao 
imati i nekoliko novih igračica, 
koje će pojačati konkurenciju.

M. Š.

HOĆE LI SPLIT 2010. PASTI U LAVLJEM BRLOGU?

PITOMAČA U DARUVARU UPISALA TREĆI PORAZ U NIZU

Bosilkovski: Za osvajanje bodova treba poboljšati efikasnost

SESVETE. Sportska dvorana 
Gimnazije Sesvete. Gledatelja: 
200. Suci: Nives Jakus (Marina) 
i Stefano Rajković (Split); nad-
zornik: Ivan Mikša (Zagreb).
ŽRK 1234 Virovitica: Marija 
Devald, Martina Majkovčan 
(4+0), Iva Biuk (5+0), Tamara 
Hudoletnjak 17 (5), Nika Deskar 
5 (2), Tena Mioč Cabadaj 4, 
Ivana Kirin 2, Lukrecia Veršec 1, 
Lea Zupčić 1, Elena Bardić, Na-
dia Dujmović, Marija Medved, 
Ana Blažev i Andrijana Miklić. 
Trener: Vladimir Gašparac.
Sedmerci: 9 (7)
Isključenja: 12 minuta (Veršec 
i Deskar po 4 minute, Kirin i 
Hudoletnjak po 2 minute).

SESVETE AGROPROTEINKA  35 (20)
1234 VIROVITICA                   30  (16)

Tomislav Prebeg: Promjenom pristupa 
sigurno možemo do bodova u Ivanić-Gradu
Nakon domaćeg poraza 
u susretu s Vidovcem, 
rukometaši Viro Viro-
vitice otputovali su u Za-
greb s nadom da mogu 
iznenaditi posljednjepla-
sirani Medvešćak.  Na 
samom početku utak-
mice domaća momčad 
povela je 3:0 i prednost 
od tri-četiri zgoditka 
održavala do odlaska na 
odmor. Virovitičani su u 
samo u nekoliko trenu-
taka uspjeli približiti na 
dva pogotka zaostatka.  U 
drugom dijelu Medvešćak 
je također održavao 
prednost od nekoliko 
pogodaka do posljednjih 
desetak minuta, kada su 
domaći igrači otišli na 
osam pogodaka viška. 
Prema viđenom, igrači 
Viro Virovitice pobijedi-
li su sami sebe. Lošim 
pristupom nisu mogli 

doći do boljeg rezultata. 
Pred Viro Viroviticom 
ovog vikenda je drugo 
uzastopno gostovanje. 
Putuju u Ivanić-Grad, 
gdje igraju s domaćim 
Ivanićem. Rukometaši 
Ivanića u dosadašnjem su 
dijelu natjecanja osvojili 
pet bodova. Pobijedili 
su minimalno na svom 
terenu Medvešćak i re-
mizirali s Vidovcem. Na 
gostovanjima su poraženi 
u Prelogu i Čakovcu, a u 
prošlom kolu pobijedili 
su u Osijeku. 
- Naši protivnici nisu 
nepobjedivi. Sve je na 
nama. Moramo promi-
jeniti pristup igri i samo 
tako možemo doći do bo-
dova - utakmicu je najav-
io trener Viro Virovitice 
Tomislav Prebeg.

M. Š.

ZBOG LOŠEG PRISTUPA, RUKOMETAŠI VIRO VIROVITICE PORAŽENI U ZAGREBU

ZAGREB. Dom sportova, 
dvorana II. Gledatelja: 100. 
Suci: Domagoj Jukić i Davor 
Milaković (obojica Osijek); 
nadzornik: Marijan Mraz 
(Trnovec Bartolovečki).
VIRO VIROVITICA: Dino 
Meter, Emil Okružnik, 
Hrvoje Vašarević, Leon 
Dujmović, Robert Rešetar 
1, Matej Oršulić, Marko 
Uđbinac, Luka Pandža 
10 (2), Deni Vilček, Karlo 
Štimac, Karlo Moslavac 3, 
Matko Crljenić 3, Ivan Janjić 
3, Krešimir Godeč 3 i Toni 
Smutni 1. Trener: Tomislav 
Prebeg. 
Sedmerci: 2 (2) 
Isključenja: 10 minuta 
(Rešetar, Pandža, Crljenić, 
Godeč i Smutni po dvije 
minute).

MEDVEŠĆAK ZG     32 (19)
VIRO VIROVITICA    24 (15)

Nogometaši Pitomače na gostovanju u 
Daruvaru, nakon početne uspješne serije, 
doživjeli su treći uzastopni poraz u os-
mom kolu 4. lige Bjelovar-Koprivnica-
Virovitica.
Domaća momčad povela je u 17. minuti 
pogotkom Tea Netoušeka. Nakon toga 
rezultat se nije mijenjao, sve do 77. min-
ute kada je drugi pogodak za domaću 
momčad postigao izuzetno hitri interna-
cionalac Mohamed Yansane. Pitomački 

nogometaši ponovili su svoju staru boljku 
– neefikasnost.
Tijekom utakmice propustili su sijaset 
odličnih prilika, što je domaća momčad 
iskoristila i s dva zgoditka došla do vrijed-
nih bodova. Poraz je mogao biti i uvjer-
ljiviji da na vratima nije  bilo raspoloženog 
vratara Hrvoja Zdelara, koji je obran-
io nekoliko izglednih prilika domaće 
momčadi. U subotu Pitomača na svom 
terenu dočekuje Tehniku Koprivnicu.

- Moramo poboljšati svoju efikasnost u 
idućim utakmicama, ukoliko želimo doći 
do bodova, posebice u subotnjoj utak-
mici s kvalitetnim gostima iz Koprivnice  
– kratak je bio trener Pitomače Goran 
Bosilkovski.     
U posljednji tenutak pitomačke redove 
pojačao je Ivan Presečan Đogi, donedavni 
igrač Drave iz Podravskih Sesveta.  

  M. Šolc

SLATINA POVEZALA DVIJE UVJERLJIVE POBJEDE, JENDRAŠIĆ ZABIJA KAO NA TRACI

Strateg Damir Pemper želi nastaviti pobjednički niz u Grubišnom Polju
Očito je utakmica u Suhopolju nogometašima 
Slatine, gdje su uvjerljivo pobijedili, bila do-
datni poticaj za daljnje natjecanje. Na svom 
terenu, stadionu Antuna Tone Butorca u 8. kolu 
4. lige Bjelovar-Koprivnica-Virovitica svladali 
su goste, Mladost iz Kloštra Podravskog rezul-
tatom 3:0. Gostujuću mrežu načeo je Matej 
Potočki već u petoj minuti utakmice. U nastavku 
je nekoliko gostujućih prilika uspješno neutral-
izirao domaći vratar Kristijan Dumenčić. Osam 
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U 8. kolu 3. lige Sjever 
nogometaši orahovačkog Papu-
ka    definitivno su se „trgnuli“. 
Novi trener Stjepan Mađarić 
podigao je momčad koja danas 
djeluje ozbiljno i motivirano, 
a na gostovanju u Murskom 
Središću nedostajalo je iskustva 
trećeligaških utakmica i malo 
sportske sreće da se upišu sva 
tri boda.
Papuk je gubio 1:0, no vrlo brzo 
preokrenuo utakmicu u svoju 
korist pogocima Miroslava 
Rukavine i prvijencem novog 
napadača Tihomira Živkovića, 
no do kraja utakmice Papuk iz 
dva prekida dobiva dva pogotka 
i Rudar slavi s konačnih 3:2 
pogotkom Leonarda Mesarića.
- Bili smo u dobivenoj situaciji, 
okrenuli utakmicu, imali vod-
stvo, a domaći su postali ner-
vozni. Imali smo potom dvije 
mat situacije koje nisu pogodili 
Živković i Marin Čavić i onda 
su nam se dogodile dvije nedo-

pustive pogreške u prekidima, 
dobili smo dva gola i to je to. 
Najveći problem u ovoj utakmi-
ci bio je kadar, kapetan Bušljeta 
i Vukomanović su bili karton-
irani, Ninčević, Krsnik i Zebec 
su ozlijeđeni, ni Vidakovića nije 

bilo i teško mi je bilo odmoriti 
umorne igrače. Pred nama su 
dvije domaće utakmice u kojima 
moramo pokazati da možemo. 
Niže ne možemo, zadnji smo, 
možemo samo prema naprijed. 
Vraćaju se gotovo svi igrači te 

se u idućem tjednu svi moramo 
mobilizirati i zajedno raditi da 
dostignemo trećeligašku razinu 
– rekao je trener Papuka Stje-
pan Mađarić.

V. Grgurić 

I 17SPORT

8 bodova – Miroslav Rukavina 
(Papuk Orahovica) – njegov 
angažman i pogodak bili su dovoljni 
samo za minimalan poraz.
4 boda – Slaven Marković (Viro-
vitica) – u nekoliko navrata spriječio 
je još veći poraz.

Igrač kola 3. liga Sjever

Do prve pobjede u domaćem 
susretu s Podravinom iz Ludbrega

NAKON SOLIDNE IGRE U MURSKOM SREDIŠĆU, PAPUK IGRA DVIJE UTAKMICE NA SVOM TERENU

• Vraćaju se gotovo svi igrači te se u idućem tjednu svi moramo mobilizirati i zajedno raditi da 
dostignemo trećeligašku razinu – rekao je trener Papuka Stjepan Mađarić.

Mursko Središće. Igralište: 
Šuderka. Gledatelja: 300.
Suci: Ante Bundović (Bjelovar); 
Tomislav Hudika (Varaždin)  i 
Ivan Iveljić (Kamešnica).
Papuk: Mehmedi, Knežević (od 
87. Periša), Šantić, Rukavina, 
Čavić, Mimić, Podboj, Rupčić, 
Ćavić, Špoljarić i Živković. 
Trener: Stjepan Mađarić.
Strijelci: 1:0 – Zadravec (13), 1:1 
– Rukavina (39), 1:2 – Živković 
(50), 2.2 – Pintarić (67) i 3:2 – 
Mesarić (83). 
Žuti kartoni: Ćavić (16), 
Špoljarić (54), Podboj (69) i 
Knežević (80). 

RUDAR 3 (1)
PAPUK 2  (1)

6 bodova – Tomislav Filipović 
(Suhopolje) – zgodicima i asistenci-
jom pokazao svoju kvalitetu, koja je 
iznjedrila tri boda.
4 boda – Matej Potočki (Slatina) – 
pogotkom razbio obranu gostiju iz 
Kloštra Podravskog.
2 boda – Hrvoje Zdelar (Pitomača) 
– obranama spasio momčad od 
uvjerljivijeg poraza.

Igrač kola 4. liga Bjelovar-
Koprivnica-Virovitica 

SLATINA POVEZALA DVIJE UVJERLJIVE POBJEDE, JENDRAŠIĆ ZABIJA KAO NA TRACI

Strateg Damir Pemper želi nastaviti pobjednički niz u Grubišnom Polju
minuta prije odlaska na odmor 
prednost Slatinčana povećao je 
Domagoj Jendrašić zgoditkom iz 
kaznenog udaraca. U drugom di-
jelu utakmice igralo se otvoreno 
s nekoliko obostranih prilika, od 
kojih su domaći iskoristili jed-
nu. Konačni rezultat postavio je 
Domagoj Jendrašić svojim drugim 
pogotkom, ovog puta iz igre, u 82. 

minuti.
- Ponovno smo igrali desetkovani, 
ali smo ušli čvrsto u utakmicu, što 
je rezultiralo našom drugom pob-
jedom u nizu, u susretu s čvrstim 
gostima iz Kloštra Podravskog. U 
idućem kolu gostujemo kod neu-
godne Bilogore 91 u Grubišnom 
Polju – sretan je bio domaći strat-
eg Damir Pemper.                  M. Š.

U UTAKMICI S PREDAVAČKIM DINAMOM GROFOVI BI SE ODMAKLI OD DNA TABLICE
Na krilima Tomislava Filipovića Suhopoljčani u Čazmi zgrabili puni plijen
Nogometaši Suhopolja otputovali su na gostovanje u 
Čazmu s nadom da se kući mogu vratiti neporaženi. Bila 
je to utakmica osmog kola 4. lige Bjelovar-Koprivnica-
Virovitica. Sredinom prvog dijela igre Suhopoljčani su 
postigli dva zgoditka. U 22. minuti goste je u prednost 
doveo mladi Enio Kirin, a četiri minute kasnije pred-
nost je udvostručio trener-igrač Tomislav Filipović. 
U posljednjih nekoliko minuta prvog dijela gosti su 
prosuli svoju prednost. U tri minute primili su dva 
pogotka te se na odmor otišlo rezultatom 2:2. Nasta-
vak utakmice donio je otvorenu igru u kojoj su gosti 
iz Suhopolja stvorili nekoliko odličnih prilika, od kojih 

je iskusni Tomislav Filipović jednu u 77. minuti efek-
tno iskoristio i postigao svoj drugi, ujedno i gostujući 
pobjednički pogodak.
- Uspjeli smo odigrati kvalitetnu utakmicu, što je na 
kraju rezultiralo s tri osvojena boda. Nadam se da 
ćemo treningom i daljnjim radom nastaviti s dobrim 
rezultatima i u nastavku prvenstvenog natjecanja. U 
idućem kolu pred našim navijačima igramo s čvrstom 
momčadi Dinama iz Predavca te ćemo se morati do-
bro potruditi za pozitivan rezultat – zadovoljan postig-
nutim bio je trener-igrač Suhopolja Filipović.

M. Š.

NOVI VISOKI PORAZ VIROVITICE NA GOSTOVANJU KOD VODEĆE MLADOSTI U ŽDRALOVIMA

Ovog vikenda na Vegešku stiže Rudar iz 
Murskog Središća, Virovitičani “pod hitno“ 
moraju pronaći lijek za izlaz iz krize

Nogometaši Virovitice nas-
tavili su s nizom loših i neuvjer-
ljivih igara na gostovanjima. Na 
Brdu u bjelovarskom predgrađu 
Ždralovima, kod lidera lige Mla-
dosti „narančasti“ su izgubili 6:0 
u sklopu 8. kola 3. HNL Sjever. 
Domaćoj momčadi bila su do-
voljna dva razdoblja da dobrano 
napune gostujuću mrežu. Od 7. 
do 19. minute strijelci za domaću 
momčad bili su Boško Kosanović, 
nekadašnji prvotimac Virovitice 
Hrvoje Trupac i Ivan Sabljić. 
Drugo efikasno razdoblje domaće 
momčadi bilo je od 66. do 74. 
minute, kada su postigli također 
tri zgoditka. Ovoga puta strijelci 
su bili Vinicius Muniz Ribeiro, 
Stjepan Mamić i ponovno Boško 

Kosanović. O intenzitetu utakmice 
dovoljno govori da je sudac poka-
zao samo jedan žuti karton. Dobio 
ga je gostujući igrač Matko Reščić. 
Momčad Vjekoslava Vučete na-
kon osam odigranih utakmica ima 
uvjerljivo „najslabiju“ gol razliku i 
pet bodova na svom kontu. Ovoga 
vikenda u goste im stiže Rudar iz 
Murskog Središća, momčad koja 
se nalazi na visokom 5. mjestu s 15 
osvojenih bodova. S obzirom na 
cjelokupnu situaciju, Vučetini pu-
leni imat će ponovno težak posao 
pred svojim navijačima, ali „pod 
hitno“ moraju pronaći rješenje za 
izlaz iz krize. Utakmica na Vegeški 
igra se u subotu u 15 sati.

M. Š., T. S.

ŽDRALOVI. Igralište Brdo. 
Gledatelja: 300.
Suci: Goran Žganec (Čakovec), 
Matej Mađerić (Koprivnica) i 
Jurica Šprem (Varaždin). 
VIROVITICA: Tomljanović, 
Marković, Jularić, Vučemilović-
Jurić (od 46. Blažević), Čubelić, 
Suvajac, Duvnjak (od 73. 
Đurđević), Mikičić, Reščić (od 
46. S. Kovač), Pipić i Horaček. 
Trener: Vjekoslav Vučeta.
Strijelci: 1:0 – Kosanović (7), 2:0 
– Trupac (11), 3:0 – Sabljić (19), 
4:0 – Ribeiro (66), 5:0 – Mamić 
(68) i 6:0 – Kosanović (74).
Žuti karton: Reščić (14) - Viro-
vitica 

MLADOST 6 (3)
VIROVITICA 0
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Najmlađi nogometaši odigrali prijateljske 
utakmice na manifestaciji “Igramo se nogometa“ 
U povodu 
obilježavanja 
Dječjeg tjedna 
2019. na igralištu 
NK Pitomača 
održana je mani-
festacija pod 
nazivom “Igramo 
se nogometa”. 
Sudjelovalo je 
80-ak pionira NK 
Pitomača U-7, 
U-9, U-11, U-13 
i U-15 momčadi, 
koji su međusobno 
odigrali prijateljske 
utakmice. Orga-
nizator događaja 
je NK Pitomača, 
uz pokroviteljstvo Ministarstva za demografiju, obitelj, mlade i socijalnu politiku te 
podršku Općine Pitomača i Virovitičko-podravske županije.             

         I. B. 

Vodeći Rezovac gostuje na Školskom 
vrtu kod pojačanog Bratstva
U osmom kolu 1. županijske 
nogometne lige gledatelji su 
mogli vidjeti zanimljive utak-
mice pune uzbuđenja i preokre-
ta. Postignuti rezultati donijeli 
su promjene na tablici. Nakon 
šest uzastopnih pobjeda vodeći 
Mikleuš je poražen na svom 
terenu od kvalitetne Sloge iz 
Zdenaca 4:2 i na taj način ostao 
bez liderske pozicije. Rezovac 
se na svom Laništu u prvom di-
jelu dosta mučio s  fenjerašem 
Podravcem iz Sopja. U nas-
tavku su se domaći napadači 
raspucali i došli do uvjer-
ljive pobjede 7:1. Na taj način 
Rezovčani su se popeli na prvu 
poziciju na tablici. Na utakmici 
u Borovi bilo je najviše zgodi-
taka i puno preokreta. Na kraju 
je domaća momčad pobijedila 
Bratstvo iz Gornjeg Bazja 6:3. 
Junak utakmice bio je Tomis-
lav Holec s četiri postignuta 
zgoditka. Graničar Bušetina 
uvjerljivo je svladao Mladost 
iz Čačinaca i pokazao da se na 
njega treba ozbiljno računati u 
nastavku natjecanja. Omladi-
nac je neočekivano poražen 

na svom terenu u Koriji od 
Slavonije iz Sladojevaca 1:0. 
To je Sladojevčanima bila prva 
ovosezonska pobjeda. Voćin je 
u susjedskom derbiju pobijedio 
gostujući Dinamo iz Četekovca 
4:1. Do uvjerljive pobjede došao 
je tek u posljednjim minutama 
utakmice. Mladost iz Miljevaca 
pobijedila je Mladost 1930. 
2:0 na njezinom travnjaku u 
Čađavici. Utakmice devetog 
kola igraju  se u nedjelju u 15 
sati. 

V o d e ć i 
R e z o v a c 
gostuje na 
Školskom 
vrtu u Gorn-
jem Bazju, gdje 
ga očekuje Bratst-
vo, koje je tijekom tjed-
na pojačalo svoje redove s neko-
liko novih igrača. Lideru neće 
biti nimalo lako. Mikleuš putuje 
u susjedne Čačince kod Mla-
dosti. Utakmica ima dvostruki 
naboj, uz susjedski rivalitet, to 

je borba za vrh tablice. Mladost 
u Miljevcima dočekuje Omladi-
nac iz Korije, koji će se pokušati 
iskupiti za domaći poraz u srazu 
sa Slavonijom. U Sladojevcima 
obje momčadi, domaća Slavoni-
ja i gostujuća Borova, žele doći 
do punog plijena. Voćin gostuje 
u Sopju gdje igra s Podravcem. 
Gostima bi tri boda  značila 
odmak od  zone ispadanja, a 

domaći bi bodovima poka-
zali da za njih ima još 

nade. U Četekovcu 
Dinamo i Graničar 

Bušetina vodit će 
žestoku borbu za 
pobjedu, 
koja bi i jed-
nima i drugima 
puno značila. 

Zdenačka Sloga je 
favorit u domaćem 

susretu s Mlados-
ti 1930. iz Čađavice. 

Dosadašnji tijek natjecanja 
pokazao je da favoriti nikad nisu 
sigurni.  Lijepo vrijeme sigurno 
će privući brojne gledatelje. 

M. Š.

SVE VIŠE UZBUĐENJA I IZNENAĐENJA U 1. ŽNL

7 bodova – Tomislav Holec 
(Borova) – s četiri izvrsna 
pogotka srušio sve nade gos-
tiju iz Gornjeg Bazja.
6 bodova – Danijel Ciglar (Slo-
ga Zdenci) – iskusni napadač 
svojim zgodicima prekinuo 
pobjedničku seriju Mikleuša.
5 bodova – Dario Kovačević 
(Rezovac) – igru oplemenio 
pogotkom u pobjedi, koja 
je momčad dovela na prvo 
mjesto.
4 boda – Ivan Topić (Graničar 
Bušetina) – igrom na sre-
dini terena nosio momčad do 
pobjede.
3 boda – Ivica Gusić (Voćin) – 
„kao vino“ – što stariji to bolji. 
Neizostavan igrač Voćina.
2 boda – Hrvoje Ibričić 
(Voćin) – svojom kvalitetom 
donio tri boda na gostovanju u 
Čađavici. 
1 bod – Hrvoje Novaković  
(Slavonija Sladojevci ) – nje-
gov pogodak bio je dovoljan za 
prva tri boda u ovoj sezoni.

IGRAČ KOLA

DAN OPĆINE LUKAČ
čestitaju vam

Općinsko vijeće i načelnik općine Lukač Đuro Bukvić
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Seniorska ekipa nedavno 
osnovanog Košarkaškog kluba 
VIRKA Virovitica proteklog je 
vikenda pred brojnim domaćim 
ljubiteljima košarke krenula 
u novu sezonu 2. hrvatske 
košarkaške lige – Regije Sjever. 
U dvorani Osnovne škole Ivane 
Brlić-Mažuranić ugostili su 
Košarkaški klub Bjelovar.

MUŠKA KOŠARKA 
VRATILA SE U GRAD!

Bilo je lijepo prije svega vidjeti 
kako brojni domaći gledatelji 
pljeskom nagrađuju gotovo 
svaki dobar potez virovitičkih 
košarkaša, koji su krenuli 
furiozno u prvu četvrtinu s 
nekoliko brzih koševa. Gosti su 
ubrzo „uspostavili“ igru i stigli 
do preokreta pa je na kraju 
prve četvrtine semafor pokazao 
19:22. I drugu četvrtinu bolje su 
otvorili domaći, odličan posao 
odrađivali su Marin Ferenčević, 
Vatroslav Golub, Antonio 
Pavlović i iskusni Zvonimir 
Petrović, ali kako je vrijeme 
odmicalo, pred kraj četvrtine 
domaći su „padali“, vidio se 
nedostatak snage i kondicije, 
što ne čudi s obzirom na 
dosta kasni početak priprema. 
Domaćem strategu Draženu 
Lukši, koji je ponovno sjeo na 
klupu virovitičkog košarkaškog 
kluba nakon šest sezona, 
situaciju je dodatno otežala 
ozljeda dotad vrlo borbenog 
Ivana Krakića. Tu četvrtinu 
gosti su dobili 24:2 pa se na 
poluvrijeme otišlo rezultatom 
46:40 za bjelovarsku ekipu. 
Lukša je za vrijeme pauze 
dodatno razbudio svoje pulene, 
koji su furioznim ulaskom 
u treću četvrtinu pokazali 

Bjelovarčanima da ih čeka težak 
posao do posljednje minute. 
Marin Ferenčević je spojio dva 
polaganja i tricu, a posebno je 
u nastavku utakmice zablistao 
kapetan Antonio Pavlović, 
koji je na terenu jednostavno 
bio neuhvatljiv za gostujuće 
košarkaše. Rezultatom 21:13 
domaćin okončava četvrtinu 
i s dva koša prednosti ulazi 
u posljednjih deset minuta 
utakmice i onda – šok. Već 
spomenuti nedostatak snage 
dolazi do izražaja i to je ono što 
je koštalo domaći sastav poraza 
u ovoj utakmici. Gosti su 
prohujali zadnjom četvrtinom 
s visokih 31:12, a konačan 
rezultat na semaforu u korist 
bjelovarske momčadi bio je 
90:73.
- Držali smo se do posljednje 
četvrtine, utakmica je dotad 
bila izuzetno neizvjesna. Tad 
smo se raspali, što je normalno 
jer smo u pripreme ušli dosta 
kasno. Posebno me veseli što su 
tribine bile popunjene jer to je 
ono što nam treba i u sljedećim 
domaćim utakmicama. Ovim 
putem zahvaljujem svima koji 

su došli i dali nam podršku u 
ovoj utakmici – rekao je nakon 
utakmice domaći trener Dražen 
Lukša.

POPULARIZACIJA 
KOŠARKE U VIROVITICI, 

ULAGANJE U MLADE 
NADE I POVRATAK 

GLEDATELJA NA 
TRIBINE

Košarkaški klub VIRKA Viro-
vitica je nedavno osnovani 

klub s iskusnim i „prokušanim“ 
seniorskim igračima u prvoj 
ekipi te entuzijastičnom i 
radišnom upravom koja ima 
vrlo jasnu viziju i ciljeve za 
Klub.
- Naš primarni cilj je ulaganje u 
nove mlade snage. Trenutačno 
brojimo oko 60 mladih 
igrača od 8 do 18 godina 
te ćemo se potruditi da taj 
broj nastavi rasti. Košarka je 
sport koji razvija cijelo tijelo, 
koordinaciju, spretnost i timski 
duh i svako će dijete ili mlada 
osoba, igrač, od treninga i 
utakmica profitirati i kao 

sportaš i kao osoba, dok nam 
je drugi cilj vrhunska kvaliteta 
rada – kaže nam predsjednik, 
a ujedno i najiskusniji domaći 
igrač Zvonimir Petrović.
To potvrđuje i činjenica da 
VIRKA trenutno broji čak pet 
trenera, među kojima su:
Dražen Lukša (trener 
seniorske ekipe), Branko 
Ferenčević (selekcija M-17), 
Marin Ferenčević (selekcija 

M-15), Hrvoje Dragičević 
(selekcija M-13) i Antonio 
Pavlović (selekcija M-11).
- Naši treneri su svi redom 
iskusni sadašnji i bivši igrači, 
a kontinuiranim edukacijama 
osigurat ćemo da njihove 
trenerske vještine i znanja 
budu na zavidnom nivou. Neke 
su edukacije već u tijeku – 
nastavio je Petrović i pojasnio 
koji je treći cilj uprave Kluba, 
ali ne manje bitan od ostalih.
- Popularizacija košarke u 
Virovitici. To je ono što želimo. 
Želimo vratiti publiku na 
tribine i košarku u srca naših 
građana pa ćemo osim srčane 
igre i maksimalnog truda na 
terenu, našim navijačima na 
domaćim utakmicama pružiti i 
razne popratne sadržaje poput 
nagradnih igara, kratkih dječjih 
tekmi, natjecanja ili plesa. Već 
su ovu tekmu u poluvremenu 
igrali naši najmlađi dva puta po 
pet minuta i doveli atmosferu 
do usijanja – naglasio je 
Petrović.
Košarkaški treninzi odvijaju se 
svaki dan u dvorani Osnovne 
škole Ivane Brlić-Mažuranić od 
19 do 22 sata.
- Ovim putem pozivam sve 
zainteresirane, poglavito djecu 
i mlade, da dođu na probne 
treninge i okušaju se u košarci. 
Tko zna, možda im košarka 
postane prijatelj za cijeli život.
Zahvaljujem svima koji su nas 
došli bodriti protiv Bjelovara, a 
imam informaciju da je bilo oko 
250 ljudi. Vaše navijanje nam 
puno znači na terenu. Ovim 
putem pozivam i one koji nisu 
mogli doći da nas podrže na 
nekoj od sljedećih utakmica – 
zaključio je Zvonimir Petrović.

T. S.

KOŠARKA

Virovitičke košarkašice Z-17 “pola koša“ prekratke za prvu 
ovosezonsku pobjedu u utakmici s Bistrom iz Molvi
Virovitičke košarkašice do 17 godina u svojoj naj-
boljoj ovogodišnjoj utakmici skoro su iznenadile 
vršnjakinje Bistre iz Molvi i upisale svoju prvu 
pobjedu u ovoj konkurenciji. Iako najmlađe u ovoj 
kategoriji, djevojke trenera Kozlingera pokazale su 
zube i prvenstveno dobrom obranom do posljed-
nje sekunde držale u šahu domaće igračice. Na 
ruku im nikako nije išla ozljeda Mije Deskar, koja 
je nezgodno stala na samom početku utakmice 
te je ostatak odgledala s klupe. Iako su domaće 
igračice imale rezultatsku prednost gotovo cijelu 
utakmicu, u posljednjoj četvrtini s nekoliko veza-
nih koševa Nike Kozlinger Virovitičanke su dvije 
minute prije kraja povele s velika četiri koša raz-
like. Ipak, u završnici su se uplašile pobjede te je 
prvo Lea Kozlinger „prodala“ jednu loptu, a Nika 
Kozlinger promašila dva bacanja i pobjeda je os-
tala u Molvama. Košarkaškim rječnikom najviše 
bole porazi s „pola koša“, odnosno jednim razlike, 

no i to je sport. Utakmicu je malo „prespavala“ i 
najbolja igračica i kapetanica Mia Šiljković čija je 
veća hrabrost, osobito u napadu, nužna kako bi 
se ostvarila prva pobjeda. Najbolji strijelci bile 
su Nika i Lea Kozlinger s 13 postignutih koševa, 
dok je svoju najbolju ovogodišnju utakmicu odi-
grala Lucija Cindrić te brojci od nekoliko skokova 
dodala i 11 postignutih koševa. U strijelce su se 
upisale i organizatorica Iva Kurjančić s pet te ka-
petanica Mia Šiljković s devet postignutih koševa, 
no kako smo već napomenuli s velikim prostorom 
za napredak.
ŽKK Bistra Molve – ŽKK Virovitica 52:51
Za ŽKK Virovitica nastupile su: Prebeg Zara, 
Pejić Manuela, Kozlinger Lea 13, Kozlinger Nika 
13, Ištvanović Ena, Deskar Mia, Cindrić Lana, 
Cindrić Lucija 11, Kurjančić Iva 5, Mrmoš Mirna 
i Šiljković Mia 9.

T. Szabo

MUŠKA KOŠARKA SE VRATILA U GRAD!  S NOVIM KLUBOM U NOVE POBJEDE

VIRKA Virovitica s Draženom Lukšom 
krenula u novu drugoligašku avanturu uz 
veliku podršku domaćih navijača
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Nakon što smo proveli dan u Autoškoli 
Karas vozeći se virovitičkim prometnica-
ma u automobilu, odlučili smo vidjeti kako 
izgleda učiti voziti motocikl. 
Kada polaznik autoškole započinje s obu-
kom za vožnju automobila, pokraj njega 
se nalazi instruktor koji za vrijeme cijele 
obuke ima kontrolu nad automobilom. Pri 
obuci za motocikl, to nije slučaj. Polaznik 
se na motociklu nalazi sam, uz njega nije 
instruktor, već ga on prati automobilom. 
Da nema razloga za strah i brigu, potvrđuje 
Ana-Marija Halupa, djevojka kojoj za koji 
dan slijedi polaganje ispita za A2 katego-
riju. 

NADOGRADNJA ZNANJA I 
ISKUSTVA 

- Na početku me malo bilo strah. Prvi dan 
je bio poprilično stresan, nisam sigurna 
je li se više bojao instruktor ili ja. Nakon 
drugog kruga sve je postalo lakše, nije bilo 
nikakvih problema – rekla je Ana-Marija 
te dodala kako je oduvijek željela naučiti 
voziti motocikl.
- Mama me „zarazila“ željom da naučim 
voziti motocikl, rekla je kako je nakon 
brata sada red na meni. Od onda ne odu-
stajem, zaljubila sam se u adrenalin koji 
pruža vožnja motociklom i to me moti-
viralo da dobijem vozačku dozvolu za A2 
kategoriju – kaže polaznica Ana-Marija 
Halupa.  
Prije prvog kruga, instruktor je Ana-Mariji 
sve objasnio, kako bi bez stresa mogla 
sjesti na motocikl. – Na prvom satu in-
struktor mi je pokazao kako se mijenjaju 

brzine te kako naviku na komande koje 
sam koristila nogama u autu, u glavi pre-
seliti na ruke i uskladiti ih. Dotad nisam 
imala priliku voziti motocikl. Vozila sam 
se kao suvozačica, no nikada sama, sve do 
prvoga sata. Tada sam sjela na motocikl, 
upalila ga i rekla „idemo probati, pa što 
bude – bude“ – prisjeća se hrabra Ana-
Marija koja u Autoškolu Karas dolazi čak 
iz Daruvara. 

UVIJEK NA OKU 
S obzirom da je Ana-Marija vlasnica 
vozačke dozvole za upravljanje B kategori-
jom, ona je jednim dijelom upućena u mi-
jenjanje brzina, rad sa spojkom, kočnicom 

i gasom pa je s njom lakše raditi – ista-
knuo je instruktor za motocikle Darko 
Orač te dodao kako nije baš lagan zadatak 
kontrolirati vozača na motociklu, osobito 
ako se radi o mlađem vozaču, polazniku 
A1 kategorije koji se dosad nije samostal-
no susretao s prometom. Iako instruktor 
ne sjedi na motociklu s polaznikom, on je 
s njim stalno povezan radiovezom preko 
koje ga upućuje na moguće greške te na 
smjer kojim će taj dan ići.
 - Povezanost putem radioveze teče nor-
malno, kao da sjedimo jedno pokraj 
drugoga u automobilu. Vidimo se pomoću 
retrovizora, komuniciramo, čujemo se i 
razumijemo savršeno – rekao je instruk-
tor Orač.
Dok Ana-Marija samouvjereno kruži gra-
dom, mnogi se pripadnici snažnijega spola 
okreću za njom. Ipak, za razliku od os-
tatka Europe, u našoj zemlji još uvijek nije 
ustaljeno vidjeti djevojku na motociklu. 
Rijetke su žene koje odluče steći vozačku 
dozvolu za A1, A2 ili A kategoriju. No in-
struktor i vlasnik Autoškole Karas, Ivan 
Karas, nada se da će se to mišljenje promi-
jeniti te da će se mnoge pripadnice ljepšega 
spola odlučiti na polaganje vozačkog ispita 
za motocikl. 

TELEFON POSLOVNICE U 
VIROVITICI JE 033/725-943, 
A U PITOMAČI 033/783-400.
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Općinsko vijeće Općine Špišić Bukovica na temelju 
odredbe članka 32. Statuta Općine Špišić Buk-
ovica (Službeni vjesnik broj: 2/13 i 3/18) i Odluke 
o raspisivanju javnog natječaja za zakup poljo-
privrednog zemljišta u vlasništvu Općine Špišić 
Bukovica KLASA:320-01/19-01/26,       UR. BROJ: 
2189/06-02-19-1 od 09.10.2019. raspisuje

J A V N I    N A T J E Č A J 
za jednogodišnji zakup poljoprivrednog 

zemljišta u vlasništvu Općine Špišić Bukovica 

za k.o. Bušetina

I.
Daje se u zakup poljoprivredno zemljište u vlasništvu 
Općine Špišić Bukovica u katastarskoj općini Bušetina 
kako slijedi:

II.
Pismena ponuda za zakup nekretnina označenih u 
točci I. ovog javnog natječaja sadrži: 
- ime i prezime odnosno naziv podnositelja ponude, 
OIB za fizičke osobe odnosno MB ili OIB za pravne 
osobe,
- preslika osobne iskaznice,
- katastarsku općinu i broj katastarske čestice za koju 
se ponuda podnosi, te površinu čestice,
- visinu ponuđene zakupnine,

III.
Prvenstveno pravo zakupa ima fizička ili pravna osoba 
koja je sudjelovala u natječaju prema slijedećem 
kriteriju:
- ponuđač koji je ponudio najveću cijenu 

IV.
Nevažećim ponudama smatraju se:
- zajedničke ponude dvaju ili više ponuđača.
- ponude ponuđača koji imaju nepodmirenih obveza 
prema Općini Špišić Bukovica 
- ponude u kojima je ponuđena zakupnina manja od 
početne zakupnine
- ponude koje ne sadrže tražene podatke sukladno 
članku II. ovoga natječaja
 

V.
Pismene ponude šalju se poštom, preporučeno u 
zatvorenim omotnicama s naznakom: „Ponuda za 
zakup poljoprivrednog zemljišta, ne otvaraj“ na 
adresu Općina Špišić Bukovica, Vinogradska 4, 33404 
Špišić Bukovica u roku od 8 dana od dana objave ovog 
natječaja ili se mogu osobno dostaviti u Jedinstveni 
upravni odjel Općine Špišić Bukovica.

VI.
Nepravovremene i nepotpune ponude neće se uzeti u 
razmatranje.

VII.
Odluku o izboru najpovoljnijeg ponuditelja donosi 
Općinsko vijeće Općine Špišić Bukovica.
Nakon Odluke o izboru najpovoljnijeg ponuditelja, 
općinski načelnik i najpovoljniji ponuđač sklapaju 
ugovor o zakupu.

Klasa: 320-01/19-01/26
Ur. broj: 2189/06-02-19-2
U Šp. Bukovici, 11.10.2019.

OPĆINSKO VIJEĆE
OPĆINE ŠPIŠIĆ BUKOVICA

K.o. Bušetina 

r.b. k.č.br. kultura površina/ha početna 
zakupnina 

trajanje 
zakupa napomena 

1. 
1738/38 Oranica 0,3128  

1. godina   
 

 1738/39 Oranica 0,5200  1. godina  

1738/40 Oranica 0,0438  1. godina  
 UKUPNO 0,8766 700,00 kn   

 
 
 

K.o. Bušetina 

r.b. k.č.br. kultura površina/ha početna 
zakupnina 

trajanje 
zakupa napomena 

2. 
980 Oranica 0,8006 600,00 kn 

1. godina   
 

 

PROMO: AUTOŠKOLA KARAS

1. Pozivamo sve vlasnike odnosno posjednike nekret-
nina preko kojih prelazi  trasa zahvata 
prostoru : Rekonstrukcija niskonaponske mreže iz  TS 
10(20)/0,4 kV Slatina 8
 prema Popisu katastarskih čestica koji je sastavni dio 
ovog oglasa , da se u roku od 8 dana od dana objave 
ovog oglasa u Virovitičkom listu i na oglasnoj ploči 
Grada Slatina, odazovu ovom javnom pozivu i   j a v 
e  u Elektru Virovitica, Pogon Slatina, Dariu Pigler, 
mag.ing.el., radi sporazumnog utvrđivanja naknade za 
zemljište  preko kojeg ide trasa rekonstrukcije te  skla-
panja ugovora o osnivanju prava služnosti, sve prema 
pravomoćnoj lokacijskoj dozvoli.
2. Namjena objekta je  izgradnja/rekonstrukcija elek-
troenergetskih vodova za potrebe napajanja el.en.
3. Rok isplate naknade za osnivanje prava služnosti 
temeljem sklopljenog ugovora je 15 dana od 
javnobilježničke ovjere potpisa.
4. Dostava ovog poziva osobama  smatra se obavljenom 
istekom rokova iz točke 1.ovog glasa.
5. Korisnik nepotpunog izvlaštenja je Hrvatska elektro-
privreda d.d. Zagreb, Grada ukovara 37, Zagreb, OIB: 
28921978587.     

HEP-Operator distribucijskog sustava d.o.o.
Elektra Virovitica

ELEKTRA VIROVITICA
33000 Virovitica,  
A.Mihanovića 42

O G L A S
za sporazumno rješavanje stjecanja prava služnosti na nekretninama za zahvat u prostoru Rekon-

strukcija niskonaponske mreže iz  TS 10(20)/0,4 kV Slatina 8

 
 

 

Red.broj  č.k.br.   

 

Zk.ul. br. 

 

Površina 
služnosti m 2 

Iznos 
naknade kn 

k.o.Podravska Slatina  

1. 4023/7 3839 20 800,00 

2. 4023/3 1135 20 800,00 

3. 4023/18 1119 14 600,00 

4. 4023/1 111 19 800,00 

5. 4021/4 1108 20 800,00 

6. 4021/3 1115 20 800,00 

7. 4017/14 1127 17 600,00 

8. 4008/2 2792 20 800,00 

9. 4008/1 2791 20 400,00 

10. 4004/5 1090 19 800,00 

11. 4002/7 1083 2 200,00 

12. 4002/2 1080 20 800,00 

13. 4002/10 1107 4 200,00 

14. 4002/1 1079 20 400,00 

15. 4000/4 1164 12 200,00 

16. 4000/3 1163 20 800,00 

17. 4137 1022 2 300,00 

18. 4046 3841 2 100,00 

19. 3886 121 20 800,00 

20. 3884 942 20 900,00 

 

 

ŽELITE LI NAUČITI VOZITI MOTOCIKL, OBRATITE SE NAJBOLJOJ 
AUTOŠKOLI – AUTOŠKOLI KARAS U VIROVITICI 
Ana-Marija Halupa: Mama me “zarazila“ željom da naučim voziti motocikl

Sve što treba znati pri polaganju ispita za motocikl 
Ispit za motocikl sastoji se, baš kao i za automobil, od dva dijela. Prvi dio polaže se na 
poligonu na kojemu polaznik izvodi četiri vježbe: vožnju po pravcu na kojem se poka-
zuje element ravnoteže, drugi element je vožnja u slalomu u kojemu se od polaznika 
očekuje da odvozi slalom između čunjeva bez da spusti nogu ili izađe iz gabarita u 
kojima su postavljeni čunjevi, treći element je izvesti dvije osmice  na kojima se vidi 
vladaju li polaznici motociklom i četvrti element je intenzivno kočenje. Ukoliko polaznik 
prođe poligon, slijedi vožnja prometnicama na kojima se primjenjuje stečeno znanje. 
Motocikli u Autoškoli Karas najbolji su na području Virovitice i Pitomače. Polaznici 
A1 kategorije vozačku dozvolu mogu steći na motociklu marke Yamaha YBR, polaznici 
kategorije A2 na motociklu Yamaha MT07, a polaznici A kategorije na Yamaha MT09. 
Na ovim snažnim jurilicama u Virovitici polaznike će obučavati instruktor Darko Orač, a 
u Pitomači Zvonimir Kolarić. 
Autoškola Karas nudi i mogućnost plaćanja na rate, kao i nastavu iz prometnih propisa 
kako Vama odgovara – ujutro, poslijepodne i po dogovoru s predavačem. Obavite cijeli 
proces osposobljavanja na jednom mjestu, uz vozila i instruktore po vlastitom izboru.
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SJEĆANJA

SJEĆANJE
na naše drage roditelje, dedu i baku

MIRKA BUKVIĆA
6. 10. 1994.

6. 10. 2019.

JANU BUKVIĆ
15. 7. 2011.

15. 10. 2019.

Čuvamo vas zauvijek u srcu i mislima.

Kći Marija, sin Branimir, zet Miroslav, 

snaha Jasna, unuci Marina, Tea, Matija 

i Ema, praunuci Mislav, Jakov, Luka i 

Lora

OGLASI

RADIO VIROVITICA
MARKETING

Tel.: 033/740-007,
fax: 033/740-004
marketing icv.hr@

MALI OGLASI
SVAKOG RADNOG DANA U 11 i 17.05

Tel.: 060/515-515
Cijena usluge: tel. 3,49 kn/min

mob. 4,78 kn/min, PDV uključen

Informativni centar Virovitica d.o.o.
Rusanova 1/IX, Virovitica,
OIB:01156745523

HT d.d. Savska c 32 Zagreb,
tel. 0800 1234, OIB: 81793146560

Oglasi
PRILOG VIROVITIČKOG LISTA

PRIMAJTE Virovitički list na svoju kućnu adresu. 
Pretplatite se ili obnovite pretplatu • 033/740-000

Rok za prijem malih oglasa i javnih zahvala je ponedjeljak, 21. listopada, do 12 sati. 
Idući broj Virovitičkog lista izlazi 24. listopada.

VAŠ GLAS
ČITA VAŠ OGLAS

060 515 515
PRODAJEM voćnjak u Podgorju, ulaz kod 
škole. Veličina 1250 m2, pogodna i za vinograd. 
Tel: 099/261-3453.
............................................................................
PRODAJEM kuću u Virovitici, Kraševo 
naselje ili mijenjam za manji stan u Virovitici, 
certifikat P-721 2014 521. Mob. 091/598-
4561.
............................................................................
PRODAJEM gradilište u Virovitici 966 m2, 
na kojem se nalazila stara kuća. Gradilište 
je udaljeno pet minuta hoda od centra grada 
u Ilićevoj ulici 28. Mob. 098/9900-799, 
098/232-548.
............................................................................
PRODAJEM katnicu u Virovitici  od oko 250 
m2 ili ju mijenjam za dvosobni stan u Zagrebu. 
Mob. 098/271-723.
............................................................................
PRODAJEM kuću katnicu u bivšem Kraševom 
naselju u Virovitici, etažno centralno grijanje, 
B energetski certifikat ili zamjena za manji 
stan uz nadoplatu. Mob. 098/170-3457.
............................................................................
PRODAJEM kuću namještenu u Suhopolju 
Ivana Mažuranića 17, 72m2, sve komunalije, 
voda, struja, plin, klima. Jedno staro jutro 
okućnice, ograđeno, 1/2 jutra zasađenih oraha. 
Cijena 32.000 eura. Mob. 098/995-3885.
............................................................................
PRODAJEM dormeo nadmadrac 180x200 
malo korišten, 500 kn. Mob. 091/950-8797.
............................................................................
PRODAJEM rešo plinski s bocom, boca je 
puna povoljno. Rusanova 60. Mob. 092/377-
0567.

............................................................................
PRODAJEM tv quadro, ekran 63, malo 
korišten, vrlo povoljno, Rusanova 60. Mob. 
092/377-0567.
............................................................................
PRODAJEM štednjak na drva, novi, lijevi, 
povoljno. Basaričekova 1.
............................................................................
PRODAJEM kombinirani štednjak Končar 
3 plin 1 struja, pećnica na struju, škrinju za 
zamrzavanje Gorenje 150 l. Mob. 098/170-
3457.
............................................................................
PRODAJEM opel Corsu 1.2 benzin, povoljno.   
Mob. 099/836-6684.
............................................................................
PRODAJEM Daewoo Matiz 2000.g., kupujem 
neregistrirane aute. Mob. 098/583-809.

Brza odštopavanja i 
popravci, 

vodoinstalatorske usluge

Hitne intervencije 0-24/7

Mob: 098/777-193

BESPLATNI MALI OGLASI
DO DESET RIJEČI

Kuće

Stanovi

Vozila

Poslovni prostor

TEKST OGLASA (MOLIMO UPISATI ČITKO, VELIKIM TIS-
KANIM SLOVIMA, IZMEĐU RIJEČI OSTAVITI RAZMAK) 
- MOŽE SE ODNOSITI SAMO NA JEDAN PREDMET ILI US-
LUGU.

PODACI O OGLAŠIVAČU

IME I PREZIME

TELEFON

ADRESA

OIB

POTPIS

Oglasi s više od deset riječi neće biti objavljeni. Kupon za besplatne male 
oglase odnosi se samo na navedene rubrike (molimo označiti rubriku). Kupon 
s oglasom treba stići u redakciju najkasnije do utorka u 12.00 sati (poštom 
ili osobno). 

BR. 3182 I 17. 10. 2019.

Poznanstva

Poljoprivreda

Ostalo

SLUŽI SAMO ZA POTREBE UREDNIŠTVA

Kupon vrijedi samo do 
izlaska sljedećeg broja.

I N  M E M O R I A M

JELA MILINOVIĆ
15.10.2015. - 15.10.2019.

S ljubavlju koju smrt ne prekida i tugom 

koju vrijeme ne liječi, živiš i živjet ćeš 

vječno u našim srcima. 

Tvoji najmiliji

TUŽNO SJEĆANJE

na našu dragu mamu, svekrvu, punicu,

baku, prabaku i sestru

KATU PUŠKARIĆ
18. X. 2013. - 18. X. 2019.
Uvijek si u našim srcima i mislima.

Obitelji Puškarić i Tuk

............................................................................
PRODAJEM stajnjak od krava i konja, zrel, 
zemlju 11,4 hektara, platon željezni. Tel. 561-
090.
............................................................................
PRODAJEM Renault Megane 2000.g. Mob. 
098/977-426.
............................................................................
PRODAJEM janje 38 kg. Mob. 099/748-
1048.
............................................................................
PRODAJEM rasipač za umjetno, berač 
jednoredni, plug, rotobranu. Mob. 098/922-
6088.
............................................................................
PRODAJEM plug, auto Mercedes 99.g. sa 
manjim kvarom, Caddy 1.9 2000 g., peć Maja 
12. Mob. 098/503-853.
............................................................................
PRODAJEM frezu imt sa prikolicom i 
motikama, bačvu za grožđe. Mob. 091/505-
0549.

............................................................................
PRODAJEM muški sportski bicikl, gradilište 
u Virovitici, regal. Mob. 098/271-335.
............................................................................
PRODAJEM vinograd povoljno i hitno. 
Bilogorska 57, Golo Brdo. 
............................................................................
PRODAJEM prase 23 kg. Tel. 787-604.
............................................................................
PRODAJEM elevator. Tel. 787-148.
............................................................................
PRODAJEM prikolicu samoutovarnu, 
elevator, muzilicu, sve prvi vlasnik. Dvije 
Lade za dijelove. Tel. 684-300.
............................................................................
PRODAJEM runjač za kukuruz ručni. Mob. 
091/134-6780.
............................................................................
PRODAJEM ili iznajmljujem garsonijeru u 
centru Slatine, namještena. Mob. 091/5411-
097.
............................................................................
PRODAJEM Kiu Pride 1999.g., reg. do 
27.10.2019. Mob. 099/4176-333.
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Uživajte u mozgalicama Mladena Mrčele

PRONAĐI 10 RAZLIKA

REPUBLIKA HRVATSKA
VIROVITIČKO-PODRAVSKA ŽUPANIJA
OPĆINA PITOMAČA
OPĆINSKO VIJEĆE

KLASA: 112-03/19-01/31
URBROJ: 2189/16-19-2

Pitomača, 17. listopada 2019.

Na temelju članka 20. stavka 6. Zakona o knjižnicama  i knjižničnoj djelatnosti 
(„Narodne novine“ broj 17/19), članka 17. i 18. Statuta Knjižnice i čitaonice 
Pitomača („Službene novine“ Općine Pitomača, broj 3/19) i Odluke o raspi-
sivanju ponovljenog javnog natječaja za izbor i imenovanje ravnatelja/ice 
Knjižnice i čitaonice Pitomača na nepuno radno vrijeme („Službene novine“ 
Općine Pitomača broj 5/19) Općinsko vijeće Općine Pitomača raspisuje

PONOVLJENI JAVNI NATJEČAJ
za izbor i imenovanje ravnatelja Knjižnice i čitaonice Pitomača

- 1 izvršitelj na nepuno radno vrijeme u trajanju od 20 sati tjedno.

Uvjeti:
 Za ravnatelja, na temelju predloženog četverogodišnjeg plana rada može biti imeno-
vana osoba koja ispunjava slijedeće uvjete:
- završen diplomski sveučilišni studij ili integrirani preddiplomski i diplomski 
sveučilišni studij ili specijalistički diplomski stručni studij ili sa njim izjednačen 
studij, 
- položen stručni knjižničarski ispit, 
- najmanje pet godina rada u knjižnici, 
- odlikuje se stručnim, radnim i organizacijskim sposobnostima.

Iznimno ako se na Ponovljeni javni natječaj ne javi osoba koja ima propisane uvjete 
za ravnatelja Knjižnice, može se na temelju predloženog četverogodišnjeg plana rada 
imenovati osoba koja ima završen diplomski sveučilišni studij ili integrirani pred-
diplomski i diplomski sveučilišni studij ili specijalistički diplomski stručni studij ili 
s njim izjednačen studij, uz uvjet polaganja stručnog knjižničarskog ispita u roku od 
tri godine od dana imenovanja. 
Ravnatelj se imenuje na četiri godine.
Na ovaj Javni natječaj se pod jednakim uvjetima imaju pravo javiti osobe oba spola.

Uz pisanu prijavu na Javni natječaj kandida treba priložiti:
- životopis (vlastoručno potpisan) s opisom dosadašnjeg rada,
- dokaz o stručnoj spremi,
- dokaz o položenom stručnom ispitu,
- dokaz o hrvatskom državljanstvu (dokazuje se s važećom osobnom iskaznicom, 
putovnicom, odnosno domovnicom ukoliko kandidat ne posjeduje ni jednu od nave-
denih isprava),
- uvjerenje nadležnog suda o nekažnjavanju (ne starije od mjesec dana računajući od 
dana objave natječaja),
- dokaz o radnom iskustvu (potvrda o podacima evidentiranim u matičnoj evidenciji 
Hrvatskog zavoda za mirovinsko osiguranje i potvrde dosadašnjih poslodavaca o 
vrsti poslova i trajanju radnog odnosa, preslika ugovora o radu, rješenja i sl. iz kojih 
mora biti vidljivo ostvareno radno iskustvo od najmanje 5 godina na poslovima 
tražene stručne spreme i struke,
- prijedlog četverogodišnjeg plana rada i programa razvoja Knjižnice.
Kandidat koji ostvaruje pravo prednosti pri zapošljavanju prema posebnim propi-
sima dužan je u prijavi na Javni natječaj pozvati se na to pravo, odnosno uz prijavu 
priložiti svu propisanu dokumentaciju prema posebnom zakonu i ima prednost u 
odnosu na ostale kandidate samo pod jednakim uvjetima. 
Sve tražene dokaze i isprave kandidati mogu priložiti u neovjerenoj preslici, ali 
prije izbora kandidatata, kandidat koji se predlaže za izbor i imenovanje dužan je 
predočiti izvornik.
U prijavi na Javni natječaj navode se i podaci kandidata (ime i prezime, adresa 
prebivališta te broj telefona i e-mail adresa isključivo za potrebe natječajnog postup-
ka). Slijedom navedenog, samim podnošenjem zamolbe koja sadrži osobne podatke 
za imenovanje uz tražene priloge daje se priviola za njihovo prikupljanje, obradu i 
korištenje istih, a samo u svrhu natječajnog postupka.
Postupak otvaranja i razmatranja prispjelih ponuda provest će Povjerenstvo za 
provedbu postupka Javnog natječaja za izbor i imenovanje ravnatelja Knjižnice i 
čitaonice Pitomača.
Prijave na Javni natječaj s potrebnom dokumentacijom podnose se u roku od 15 
dana od dana objave Javnog natječaja u „Virovitičkom listu“ na adresu: Općina 
Pitomača, Povjerenstvo za provedbu Javnog natječaja za izbor i imenovanje 
ravnatelja Knjižnice i čitaonice Pitomača, Lj. Gaja 26/I, 33 405 Pitomača, s nazna-
kom “Ponovljeni Javni natječaj za izbor i imenovanje ravnatelja Knjižnice i čitaonice 
- ne otvaraj“.
Nepotpune i nepravovremene prijave neće se razmatrati.
Odluku o imenovanju ravnatelja Knjižnice i čitaonice Pitomača donosi Općinsko 
vijeće Općine Pitomača.
O rezultatima Javnog natječaja kandidati će biti obaviješteni u zakonskom roku.

OPĆINSKO VIJEĆE OPĆINE PITOMAČA

PROJEKTI

Projekt je sufinancirala Europska unija iz Europskog socijalnog fonda

POZIV MLADIMA DO 25 GODINA 
Postanite vinski stručnjak s diplomom

Srednja škola Stjepana Sulimanca u Pitomači zajedno sa svojim  partnerima, 
Srednjom školom “Stjepan Ivšić” iz Orahovice i Hotelom Kurija Janković iz Kapele 
Dvora provodi projekt Master Sommelier u kojemu će osposobljavati nezaposlene 
kandidate do 25 godina za zanimanje Specijalist Sommelier. 
Kandidati mogu pohađati osposobljavanje u Pitomači ili Orahovici. Ne snose 
nikakve troškove obrazovanja i za njih je osigurana moderna nastava, kvalitetne 
vježbe i praksa u Hotelu Kurija Janković. Zainteresirani se mogu prijaviti   putem 
internetske stranice www.master-sommelier.eu. Postanite vinski stručnjak s 
diplomom!
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PREDSTAVE U KINU PARK VIROVITICA:

Prodaja karata počinje sat vremena prije svake projekcije. 
(AKO ULAZNICE NISU RASPRODANE U PRETPRODAJI)

Gospodarica zla 2 3D – 18.10. – 19h Everest: Mladi Jeti – sink – 20.10. – 17h

KRIŽALJKA
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DRŽAVA NA 
ARAPSKOM 
POLUOTOKU _________

„SOUTH“
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JUNICHI _________
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TEŠKA BOLEST, 
RAK _________

SAMURAJSKI 
MAČ

JOHN EVANS _________

RIMSKI 1001

GLAVNI GRAD 
GRČKE

PELUDNA PROGNOZA ZA VIROVITICU I OKOLICU
PELUDNA PROGNOZA ZA VIROVITICU I OKOLICU 

 

 
Datum 

 

 
Drveće 

 
Trave 

 
Korovi 

 
Prevladavajuća pelud 

 

Četvrtak 
17.10.2019.  

 

 
 

 ambrozija 

 

Petak 
18.10.2019. 

 
 
 

  ambrozija 

 

Subota 
19.10.2019. 

 
 
 

  ambrozija 

 

Nedjelja 
20.10.2019. 

 
 
 

  ambrozija 

 

Legenda:  
 

 

 

Zelena boja – niska koncentracija 
Označava koncentraciju peludi koja će u malom broju jako osjetljivih osoba uzrokovati alergijske simptome 

 
 

 

Žuta boja – umjerena koncentracija 
Označava koncentraciju peludi koja u većini alergičnih osoba uzrokuje simptome 

 
 

 

Crvena boja – visoka koncentracija 
Označava koncentraciju peludi koja kod svih alergičnih osoba uzrokuje simptome 

 
 

Ljubičasta boja – vrlo visoka koncentracija 
Označava koncentraciju peludi koja kod svih alergičnih osoba uzrokuje simptome, a koji u jako alergičnih osoba 
mogu biti vrlo teški 
 

 
 

 

Nije zabilježena koncentracija peludi  
                                                                   Izvor podataka: Zavod za javno zdravstvo “Sveti Rok” Virovitica   

 
 

 
 
 
 
 
 
 

on-line izdanje:
www.icv.hr;

e-mail: vijesti@icv.hr

Urednica Virovitičkog lista: Marija Lovrenc, mob. 099 489 7262, marija@icv.hr, urednica portala www.icv.hr Mirjana Lukačić, mob. 098 914 9643, mirjana@icv.hr, urednica Radio 
Virovitice Blaženka Grdenić 091 404 0095, blazenka@icv.hr,  Novinari i fotografi: Marija Lovrenc, Mirjana Lukačić, Blaženka Grdenić, Željka Đaković Leš, Lucija M. 
Hock, Bruno Sokele, Matija Rođak, Tin Szabo, Ena Aragović, Mario Šolc, Antonio Fišli, Vladimir Grgurić, Foto-Begović, Ivan Bedeković. Lektura i korektura Mar-
tina Jurić; Grafička obrada Martina Moslavac;  Marketing  033 740 000.
Izdavač Informativni centar Virovitica d.o.o. Direktor Robert Cenger. Adresa 33000 Virovitica, Ferde Rusana 1/9. 
Telefoni: centrala 740 000.
List izlazi četvrtkom. Žiroračun Slatinske banke d.d. Slatina IBAN: HR4024120091131006789. Inozemne uplate na devizni račun broj IBAN: HR4024120091131006789 
kod Slatinske banke d.d. Slatina (za Virovitički list). Cijena ekonomske propagande 70 kn + PDV po centimetru u stupcu, na prvoj i zadnjoj strani dvostruko. Natječaji, javne 
prodaje i sl. po posebnom cjeniku. Tisak Tiskara Zagreb d.o.o.

Povratak u zemlju zombija – 19.10. – 19h
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Bok, ja sam Ester. Već neko vrijeme 
živim u Skloništu za životinje 
Virovitica. Polako se navikavam 
da sam sama. Imala sam dom, 
imala sam svog čovjeka kojeg sam 
neizmjerno voljela. Sada se to čini 
kao da je bilo u prošlom životu. 
Nešto nije valjalo, ja sam njega 
voljela, on mene baš i ne. Kažu mi 
u skloništu da ja nisam to nešto što 
nije valjalo. Kažu da sam savršena 
takva kakva jesam. Trudim se 
vjerovati im. Jako mi nedostaje 
pripadati nekome i moći ga čuvati. 
Sanjam o danu kada će mi netko 
dati drugu priliku. Možeš li mi 
pomoći pronaći novi dom? 

M.L.

NJUŠKA TJEDNA
Ester (2 godine)

VREMENSKA 
PROGNOZA

Četvrtak
24. 10. 2019.

Petak
18. 10. 2019.

Subota
19. 10. 2019.

Nedjelja
20. 10. 2019.

Ponedjeljak
21. 10. 2019.

Utorak
22. 10. 2019.

Srijeda
23. 10. 2019.
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Idealan vikend za 
jesenski roštilj 

Pred nama je 
iznadprosječno toplo 
vremensko razdoblje. Od 
petka do nedjelje trebalo bi 
se zadržati suho i sta-
bilno vrijeme. Sunčanih 
razdoblja neće nedostajati. 
Vikend pred nama kao 
stvoren je za boravak u 
prirodi i obavljanje radova 
na otvorenom. Jutarnje 
temperature zraka od 9°C 
do 12°C, najviše dnevne 
od 20°C tijekom četvrtka 
do 25°C tijekom  nedjelje. 
Vjetar slab do umjeren, 
južnih smjerova. Tijekom 
jutra i večeri mjestimična 
magla ili sumaglica.  
UV-indeks nizak i umjeren.
 
U tjednu pred nama 
očekujemo nastavak toplije 
strane jesni. Oblaka će 
sredinom tjedna biti sve 
više pa postoji mogućnost 
za koju kišnu kap. Jutarnje 
temperature zraka od 9°C 
do 13°C, najviše dnevne 
od 20°C do 25°C. Vjetar 
slab do umjeren južnih 
smjerova. Tijekom jutra i 
večeri mjestimična magla 
ili sumaglica.  
UV-indeks nizak i umjeren.

DHMZ, K.P.

Slavna mađarica, medena 
pita, linzeri ili dikino oko, 
husarski kolačići, mede-
njaci, paprenjaci, keksići 
od čokolade, čupavci, 
čokoladna srca, burek, sir-
nica, brioche peciva, kuku-
ruzni kruh i rezanci… Sve 
to i još mnogo toga možete 
okusiti u maloj radionici 
slatinske „kraljice bezglu-
tenskih kolača“ Alenke Bu-
torac u Slatini. 
TRADICIJA U NOVOM 

RUHU 
Iza zanimljivog 
naziva „Šapica 
– tradicija bez 
glutena“ stoji 
želja za tradici-
jskim kolačima, 
pripremljenima 
u novom ruhu. 
Kruh, kolače, pite 
i savijače baš kakve su 
radile naše bake, ljubitelji-
ca tradicije Alenka Butorac 
priprema na mnogima nov 
i nepoznat način – s bez-
glutenskim brašnom. Stoga 
je starinski kolač – šapica – 
poslužio za ime ove slatke 
radionice, a koji će svaki 
„bezglutenac“ bez straha 
rado kušati. 
Iako je celijakija kao bolest 
prvi puta priznata 80-ih 
godina prošloga stoljeća, 
današnjica je smatra rela-
tivno novom bolesti. Os-
obe koje boluju od celijak-
ije često su optuživane da 
izmišljaju, poticane su da 
nastave jesti gluteniziranu 
hranu, što bi, u težim 
slučajevima, dovodilo do 
sve većih poremećaja u 
prehrani, pa čak i smrtnos-
ti. Jedna od mnogih koji 
pate od glutenske entero-

patije je i Alenka 
koja je, u želji da si 

olakša prehranu, započela 
peći kolače s bezglutenskim 
brašnom. Isprva su u po-
nudi bili samo bezgluten-
ski kolačići, a danas Alenka 
nudi kolače bez šećera, mli-
jeka, jaja i orašastih plo-
dova, bez svih alergena koji 
moguće smetaju pojedinom 
ljudskom organizmu. 
- U našoj županiji potražnja 
za mojim kolačima nije 
jako velika, no 90 % svojih 
proizvoda izvozim u Zagreb 
na nekoliko lokacija gdje je 
potreba veća, ali i u druge 
gradove kao što su Osijek, 
Rijeka, Split, a odnedavno i 
Dubrovnik – zadovoljno će 
Alenka.

OSOBNA DOSTAVA U 
ZAGREB 

Alenka za svoje kolače 
pribavlja samo najbolje 

namirnice i, ako je moguće, 
iz domaćega vrta. U njezinu 
vrtu mnogo je začina koji 
se koriste u izradi peciva, 
kruha, pita i savijača. Šljive 
i marelice iz voćnjaka post-
aju ukusni pekmez koji-
ma se pune kolači. Zato i 

Alenkini prijatelji i susjedi 
često znaju donijeti šljive iz 
svojega vrta.  
Biti sama u procesu proiz-
vodnje nije lagan posao. 
Alenkino radno vrijeme 
nema granica, kreće se 
ujutro i završava kada se 

sve napravi. 
– Želim li ispuniti naručenu 
kvotu, moram raditi bez 
prestanka. Moj radni tempo 
nema niti kraja niti početka, 
svaki tjedan je isti raspored. 
Primjerice, u ponedjeljak 
primam narudžbe i isti dan 
iza 12 mijesim tijesto za 
dikino oko, oni se peku i taj 
isti dan ih moram namazati 
pekmezom. Ukoliko to ne 
napravim, cijeli raspored 
se raspada. Utorak i srijedu 
pečem, a u četvrtak pakiram 
kolače, kako bih ih u petak 
mogla dostaviti u Zagreb. 
Mnogo mi u tome pomažu 
članovi obitelji koji, uko-
liko zagusti, pomažu u pak-
iranju i dostavi kolača – ot-
kriva zadovoljno Alenka te 
dodaje kako je, iako mnogo 
radi, zadovoljna i sretna jer 
sama kroji svoju poslovnu 
budućnost. 

• Kruh, kolače, pite i savijače baš kakve su radile naše bake, ljubiteljica tradicije Alenka 
Butorac priprema na mnogima nov i nepoznat način – s bezglutenskim brašnom.

Lucija M. Hock

“KRALJICA BEZGLUTENSKIH KOLAČA“ ALENKA BUTORAC IZ SLATINE ŽIVI SVOJ SAN 

Pravi ukusne mađarice bez glutena 
te kolače bez šećera, mlijeka, 
jaja ili orašastih plodova 

U njezinu vrtu mnogo je začina koji se koriste u izradi peciva, kruha, pita i savijača. 
Šljive i marelice iz voćnjaka postaju ukusni pekmez kojima se pune kolači. Zato i 

Alenkini prijatelji i susjedi često znaju donijeti šljive iz svojega vrta.  

Rezanci se moraju sušiti po nekoliko dana




